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 De Nederlandse overheid voert een 
liberaal beleid t.a.v. cannabis. Het 
gebruik van cannabis wordt in de 
Nederlandse Opiumwet niet strafbaar 
gesteld. Vele gemeenten gedogen 
coffeeshops van waaruit hasj en wiet 
worden verhandeld. Met het gedogen van 
deze coffeeshops heeft de overheid een 
goede scheiding van de drugsmarkten 
weten te bereiken. Zo’n één miljoen 
blowers weten de weg naar de coffeeshop 
te vinden of voorzien d.m.v. kleinschalige 
hennepteelt in hun eigen gebruik. De 
cannabisconsument is de samenleving 
op geen enkele wijze tot last. Hij wordt 
in ons land dan ook terecht niet als een 
crimineel behandeld. Sommige politici 
en vertegenwoordigers van het openbaar 
bestuur zijn groot voorstander van het 
legaliseren van cannabis. Aan legalisatie 
gaat gewoonlijk een lange periode van 
normalisatie vooraf. De uitgever hoopt 
middels het blad ‘Highlife’ het publiek 
te informeren en hiermee een positieve 
bijdrage te leveren aan de normalisatie 
van cannabis. In zijn blad geeft hij zowel 
voor- als tegenstanders van cannabis 
de ruimte hun mening te ventileren. Dit 
betekent niet dat de uitgever het met de 
inhoud van alle artikelen of advertenties 
eens is. De uitgever distantieert zich 
uitdrukkelijk van gepubliceerde 
uitlatingen of afbeeldingen die de indruk 
wekken dat er reclame wordt gemaakt voor 
het gebruik of productie van cannabis.

Niets uit deze uitgave mag op welke wijze 
dan ook vermenigvuldigd of overgenomen 
worden zonder voorafgaande 
toestemming van de uitgever en de andere 
auteursrechthebbenden. 
De uitgever kan niet aansprakelijk worden 
gesteld voor de inhoud en/of de doelstelling 
van de advertenties.
De redactie neemt geen enkele 
verantwoording voor ongevraagde 
inzendingen. 

De uitgever heeft getracht alle 
rechthebbenden op copyright van foto-en/
of beeldmateriaal te bereiken. Zij die 
desondanks menen aanspraak te kunnen 
maken op deze rechten, kunnen zich tot de 
uitgever wenden.

VOORWOORD
VAN DE 
UITGEVERelaas kan niet elke goedwillende 

buitenkweker van zijn oogst 

genieten. 

Eén van de meest schrijnende gevallen 

was in Twente. Derrick Bergman: ‘Binnen 

een paar zomerse dagen werden Jan en 

Jannie van Raalte bekende Nederlanders. 

Jan (73) maakt al jaren wietolie van zijn 

eigen planten, die Jannie (68) gebruikt 

tegen haar psoriasis. De politie haalde 

half augustus twee (!) wietplanten uit de 

tuin van het bejaarde echtpaar weg. Die 

actie leidde tot een golf van publiciteit, 

Kamervragen, een optocht waarin Jan en 

Jannie het populairste onderwerp waren 

en lokale politieke actie.’ 

Natuurlijk blijft het naderende wietex-

periment de gemoederen bezighouden. 

Nicole Maalsté: ‘In de zomer werd bekend 

welke tien gemeenten met legale wiet 

en hasj mogen experimenteren. Voor de 

coffeeshops in de betreffende gemeen-

ten komt het wietexperiment nu ineens 

heel dichtbij. De andere coffeeshops 

rekenen zich misschien rijk dat zij nog zes 

jaar op de oude voet verder mogen. Maar 

dat is een grote misvatting. Er staat een 

aantal zeer ingrijpende veranderingen 

voor coffeeshops op de rol.‘ Daarmee 

doelt ze op het komende rookverbod 

en het verloten van coffeeshopvergun-

ningen. Ook is ze er niet gerust op dat 

Amsterdamse coffeeshops er  op kunnen 

vertrouwen dat zij aan buitenlandse 

toeristen mogen blijven verkopen: ‘In 

Amsterdam gaan opnieuw stemmen 

op om het ingezetenencriterium actief 

in te voeren. De overlast van toeristen 

loopt daar momenteel zo de spuigaten 

uit, dat er hard wordt nagedacht over 

het terugbrengen van het aantal toeris-

ten.’ Het invoeren van een verbod op de 

verkoop van cannabis aan buitenlandse 

toeristen zou daaraan natuurlijk bijdra-

gen. Ik zelf denk niet dat het daar van zal 

komen. De overlast in de hoofdstad zou 

al snel onbeheersbaar worden. Daar gaat 

burgemeester Halsema haar vingers niet 

aan branden, vermoed ik.

Tot slot blijft het spannend wanneer 

Johan van Laarhoven eindelijk uit de 

Thaise hel wordt bevrijd. Na een bezoek 

aan Thailand van minister Grapperhaus 

en het afhandelen van zijn hoger beroep 

is de tijd rijp. Laat het snel gebeuren, en 

vergeet in hemelsnaam zijn Thaise vrouw 

Tukta niet. Johan en Tukta moeten on-

middellijk vrij! En straf de verantwoorde-

lijken voor de onmenselijke behandeling 

die zij al sinds 2014 moeten ondergaan.

Het is herfst dus halen de buitenkwekers de oogst binnen. Kan 

het topjaar 2018 verbeterd worden? De klimaatverandering 

zorgt voor hetere zomers en veel zon. Dat is een uitdaging voor 

buitenkwekers. Maar wat een plezierige hobby is het toch waar 

je later zoveel voor terugkrijgt.

DE OOGST IS BINNEN

H
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PARAGUAY STAAT
MEDIWIET TOE
Paraguay is het volgende land dat het gebruik van mediwiet toestaat. 

De regering van het Zuid-Amerikaanse land zal vergunningen 

verlenen aan vijf bedrijven voor de productie van cannabisolie voor 

medicinaal gebruik. Wat nog belangrijker is dat patiënten zelf ook 

mogen kweken. Zij moeten  daarvoor wel speciale toestemming 

krijgen van het Secretaría Nacional Antidrogas (Senad). Verder moet 

er een medisch certificaat bij het Ministerie van Gezondheid worden 

gehaald, waarbij duidelijk wordt dat men lijdt aan ziektes die met 

mediwiet te behandelen zijn. “Wij willen de kwaliteit van het leven ook 

voor mensen verbeteren die geen geld hebben om dure medicinale 

cannabisolie te kopen”, aldus de politici die verantwoordelijk waren 

voor het wetsvoorstel.

THAISE POLITICUS 
DIENT WET IN VOOR 
EIGEN KWEEK 
MEDIWIET
De Thaise politicus Supachai Jaisamut heeft een wetsvoorstel 

ingediend dat ervoor moet zorgen dat patiënten zelf tot zes 

cannabisplanten kunnen kweken. De politicus van de Thaise 

Democratische Partij voegt daar aan toe: “Het is uitsluitend 

voor pijnbestrijding thuis. Je mag het niet zomaar op straat 

gaan roken.” Zijn partij maakt deel uit van de huidige regering 

in Thailand en levert de minister van Volksgezondheid. Hij 

hoopt dat zijn voorstel begin 2020 ingevoerd kan worden. 

Het gebruik van mediwiet is inmiddels toegestaan in het land. 

Dit zou een volgende stap zijn. 

lash
PYTHON BEWAAKT
10 WIETPLANTEN
Een opmerkelijke vangst in de regio Luik. Bij de ontman-

teling van een wietkwekerij vond de politie een python 

die vrij rond kroop in een appartement. Vijf brandweer-

mannen waren nodig om de vier meter lange en 50 

kilo zware slang te vangen. Het ging om een Birmese 

python, een van de grootste slangensoorten ter wereld. 

In het wild kunnen ze zeven meter lang worden. De rest 

van de vangst in het pand was minder spectaculair; er 

werden slechts tien wietplanten aangetroffen. De slang 

is naar een asiel voor exotische dieren gebracht.
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news
MEER COFFEESHOPS IN 
REGIO EINDHOVEN?
Het is zo tegenstrijdig als wat. De gemeente Eindhoven heeft de laatste tijd drie coffeeshops laten 

sluiten, waardoor er slechts twaalf verkooppunten voor cannabis zijn overgebleven. Nu heeft 

dezelfde gemeente een onderzoek laten uitvoeren, waaruit blijkt dat er ruimte is voor 18 

coffeeshops. Het uitsterfbeleid van de vijfde stad van Nederland lijkt hiermee verleden tijd. 

VVD-Burgemeester 

John Jorritsma 

werkt nu aan nieuw 

beleid en men kijkt 

in regionaal 

verband naar de 

komst van nieuwe 

coffeeshops. Een 

betere spreiding 

van coffeeshops in 

Zuidoost-Brabant 

staat ook op het 

verlanglijstje.

KWEEK JE EIGEN WIET EN MAAK JE 
EIGEN BIER EN WIJN

CDA WIL 
NEDERLANDSE DEA
In politiek Den Haag ontstond veel rumoer 

nadat in een discutabel rapport werd gesteld 

dat Amsterdam in de greep was van de 

drugswereld. Een week later werd Amsterdam 

als een van de meest veilige wereldsteden 

benoemd, maar de rapen waren gaar. Rechtse 

partijen vonden munitie om de War on Drugs in 

Nederland te verhevigen. Het CDA stelde zelfs 

voor om een speciale anti-drugsorganisatie te 

introduceren, omdat “ons land dreigt af te 

glijden naar een narcostaat.” Met de 

inbeslagname van twee (!) mediwietplanten bij 

een ouder echtpaar in augustus werd weer 

eens duidelijk hoezeer de cannabisoorlog is 

eigen land al is afgegleden. Dit 

proefballonnetje van CDA-er Pieter Heerma 

moet daarom direct afgeschoten worden.

Tijdens een rondreis in Californië deze zomer kwamen we langs een wel heel bijzondere shop. 

Niet alleen verkochten ze daar producten om je eigen wiet te kweken, maar kon je er ook 

ingrediënten krijgen voor het brouwen van je eigen bier. Drink je liever wijn? Geen probleem, de 

winkel had ook alles in huis om wijn te maken. Een hapje erbij? Dat kan. Want alles is ook ter 

plekke om je eigen kaas te maken. Hoe handig is dat? Misschien een idee voor Nederlandse 

ondernemers? Do It Yourself California Style.
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Overregulering

Column Nicole Maalsté

Op de website van de ICBC lees ik dat advocaat John Conroy in Canada een rechtszaak voorbereidt tegen de 

beperking van de hoeveelheid THC in edibles. Het maximum THC-gehalte is vastgesteld op 10 mg per eenheid. 

Dat is volgens Conroy onvoldoende voor mensen die edibles vanwege medicinale redenen nemen. Maar ook voor 

recreatieve consumenten is dit ontoereikend. Ter vergelijking. In Oregon is 50 mg THC per eenheid toegestaan voor 

recreatief gebruik en 100 mg THC per eenheid voor medicinaal gebruik.

Ook bij de verpakking van de Canadese 

cannabisproducten is sprake van doorge-

schoten beperkende maatregelen. Deze 

staat vol met waarschuwingsteksten en is 

ondoorzichtig waardoor je niet kunt zien wat 

er in het pakje zit. 

Bijsluiters

Tijdens het experiment in Nederland mogen 

er helemaal geen edibles worden verkocht. 

Althans niet als deze van extracten worden 

gemaakt. Alleen spacecake die bereid is met 

gemalen wiet door het beslag is toegestaan. 

Ook zijn er inmiddels waarschuwingsteksten 

bedacht en bijsluiters in de maak waarin de 

consument wordt gewezen op de risico’s van 

gebruik. Vanuit gezondheidsperspectief lijkt 

dat logisch. Het is echter ook van belang om 

het product niet zo onaantrekkelijk te laten 

uit zien dat consumenten voor vertrouwde 

producten op de illegale markt kiezen.

Balans

Cannabis is geen tabak. Er is een enorm 

illegaal aanbod waar consumenten ook nu al 

ruimschoots gebruik van maken. De drempel 

om illegaal cannabisproducten te kopen is 

laag. Veel lager dan het kopen van illegale 

sigaretten. (Hoewel de verkoop van illegale 

sigaretten toeneemt wanneer de prijzen van 

legale sigaretten te hoog worden.) Het is dus 

van belang om een balans te vinden. Blinde 

overregulering vanuit beschermingsdrift 

werkt niet. Nog los van het feit dat bijsluiters 

en waarschuwingsteksten weinig effectief 

zijn. Cannabisconsumenten hechten meer 

waarde aan mondelinge informatieover-

dracht. De sector meent dat goedgetraind 

personeel en een digitale bijsluiter een goed 

alternatief vormen. Dat soort informatie kun 

je aanpassen aan de actualiteit en het is een 

duurzame oplossing. 

Alternatief

Edibles zijn in toenemende mate populair. Ze 

vormen bovendien een goed alternatief voor 

het roken van cannabis. Roken (van tabak) zal 

in de loop der jaren verdwijnen als het aan het 

ministerie van Volksgezondheid ligt. Het 

streven is om in 2040 een rookvrije samenle-

ving te hebben. In die zin is het uitermate 

vreemd dat het gebruik van edibles niet is 

toegestaan tijdens het wietexperiment. 

Wellicht dat de overheid vreest dat de 

populariteit van cannabis zal toenemen 

wanneer edibles worden toegestaan. Ik zou 

anders niet weten waarom je het gebruik van 

edibles niet stimuleert. De angst dat edibles 

makkelijker door kinderen worden geconsu-

meerd lijkt me overdreven. Iedere normale 

ouder zal ervoor waken dat de cannabispro-

ducten veilig opgeborgen liggen, zoals je dat 

ook met medicijnen, schoonmaakmiddelen 

en andere gevaarlijke producten doet. 

Trends

Cannabisproducten zijn in principe bedoeld 

voor meerderjarigen. (Tenzij een kind 

vanwege medicinale redenen baat heeft bij 

cannabis). Meerderjarigen kunnen over het 

algemeen heel goed zelf bepalen wanneer 

en hoe zij cannabis gebruiken. Cannabiscon-

sumptie is net als de consumptie van andere 

genotsmiddelen onderhevig aan trends. Als 

het legale aanbod te veel wordt beperkt, dan 

zullen illegale aanbieders het gat in de markt 

opvullen. En het is mogelijk dat coffeeshop-

exploitanten in dat geval net als in Canada 

juridische stappen nemen omdat zij ernstig 

beperkt worden in de exploitatie van hun 

coffeeshop.

Laten we leren van de fouten die ze in Canada 

maken. De illegale markt is daar nog steeds 

ongekend groot. Dat komt mede door de 

overdreven regelgeving waardoor de legale 

cannabisproducten niet kunnen concurreren 

met de illegale markt. Overregulering – hoe 

goed bedoeld - heeft een averechts effect.

Wietgummies in Californië: 5 mg per gummy
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YOUR PASSION
OUR PASSION

DUTCH PASSION
www.dutch-passion.com



Plant of the Year

Het was in het vorige nummer even genieten voor 

liefhebbers van topfoto’s van prachtige toppen. Acht pagina’s 

achter elkaar! Ik wilde ze allemaal graag in mijn kweekhok 

ophangen, dus gelukkig kreeg ik een tweede exemplaar van 

Highlife te pakken. Nu zit ik als een tevreden roker die geen 

onruststoker is fijn te genieten van mijn plantjes; onder de 

lampen en aan de muur, haha.

Lucas

Ja, het waren natuurlijk ook de 

toppers van de toppen die je 

zag (-;

Aandelen in
 wiet?

Aan de ene kant stuit het me tegen de borst dat er nu naar de 

cannabiswereld wordt gekeken in RTL Z termen. Dan bedoel 

ik hoe wiet zich in de economische wereld begeeft, waar 

aandeelhouders en schimmige constructies het vaak voor het 

zeggen hebben. Aan de andere kant is het misschien wel weer 

goed dat cannabis op Wall Street aanwezig is. Dan bedoel ik dat 

het goed voor de acceptatie is. Maar voor mij is cannabis een 

spiritueel medicijn, geen geldverdienmodel.

Emma

Het een sluit het ander niet uit. Hopen we. Hoe dan ook, het is niet 

tegen te houden.

Ingezonden Brieven
HIGHLIFE Postbus 6024  | 1005 EA Amsterdam  |  redactie@highlife.nl 

VEGANISTISCH TELEN MET BAC
Wilt u telen of tuinieren zonder daar dierlijke 

producten bij te gebruiken? Dan is veganistisch 

telen iets voor U. Voor veganistische telers is het 

belangrijk dat de bodem zelf vruchtbaar 

genoeg is voor de planten om te kunnen 

groeien. Het ideale uitgangspunt is dat de 

voedingsstoffen voor 100 procent biologisch 

beschikbaar zijn in de betreffende bodem. Ook 

is het van belang dat de toegepaste 

plantenvoeding het Vegan Keurmerk heeft, 

dan weet U zeker dat er geen dierlijke 

ingrediënten zijn gebruikt bij de productie.

Begin januari 2019 hebben veel BAC producten 

het Vegan Keurmerk gekregen. BAC is het 

eerste Nederlandse bedrijf in plantenvoeding 

dat deze certificering heeft behaald. Nu kan 

BAC een grotere bijdrage leveren aan de 

bevordering van de veganistische plantenteelt. 

Het Vegan Keurmerk is geregistreerd, 

beschermd en wordt uitgegeven door The 

Vegan Society. Deze organisatie bevindt zich 

in Birmingham, waar de producten zijn getest 

en gecertificeerd. Het Vegan Keurmerk is 

geldig in vele landen, waaronder: de gehele 

Europese Unie, Canada, Australië, India en de 

Verenigde Staten. Het Vegan Keurmerk geeft 

duidelijkheid aan U als veganistische teler. U 

kunt er zeker van zijn dat ieder product met dit 

keurmerk voor 100 procent Vegan is. De 

producten zijn dus helemaal vrij van dierlijke 

ingrediënten. Ook worden er geen materialen 

van dierlijke herkomst gebruikt bij de 

ontwikkeling van het product en tijdens het 

productieproces. Verder is de ontwikkeling 

van het product geheel dierproefvrij. 

BAC producten met Vegan Keurmerk

BAC heeft het Vegan Keurmerk voor de 

onderstaande producten aangevraagd en 

gekregen. U kunt deze producten met een 

gerust hart toepassen binnen de 

veganistische teelt.

Meer informatie over veganistisch 

telen

Heeft U vragen over de gecertificeerde 

producten of over het Vegan Keurmerk? De 

deskundige BAC medewerkers vertellen U 

graag meer. Zij kunnen U eveneens advies 

geven over veganistische teelt, en hoe en 

wanneer U onze veganistische 

plantenvoeding toepast.  

Meer informatie? Kijk op: www.baconline.nl 
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news
GIVE WEED A CHANCE MET 
WIET- EN CBD-HONING
Het kan anders met cannabis, vindt Kevin Janssen uit Limburg. 

Zijn statement: Give weed a chance. Maar het moet ook anders 

met de bijenpopulatie. Combineer beide en dan kom je 

automatisch bij het bijzonder smaakvolle product dat de jonge 

ondernemer via zijn website verkoopt, namelijk wiethoning. 

Kevin: “Het is een geheim recept uit de oude doos uit 1950. Ik 

wilde dat er meer mensen van kunnen genieten dus begon ik 

mijn eigen bedrijfje zodat het leuk, lekker en betaalbaar blijft.” 

Kevin heeft een aantal soorten honing. Er is wiethoning maar hij 

heeft ook speciale CBD-honing in zijn assortiment. Kevin: “De 

honing die ik verkoop is uniek van smaak en heeft een heerlijke 

fruitige wietsmaak, net als de CBD-honing.” Check zijn website 

ook voor kleding en unieke cannabislijsten. Hij zit onder dezelfde 

naam ook op Facebook en Instagram. 

www.mysteryweeds-products.nl

RIP JULES SINTUREL: ONZE 
FRANSE NEDERLANDER

Met grote droefheid hoorde Highlife over de plotselinge dood van 

Jules Sinturel, onze Franse Nederlander. Jules woonde al 13 jaar hier 

en was een veelgeziene gast in de Nederlandse cannabisscène. Hij 

sprak vloeiend Nederlands en was elk jaar aanwezig bij de Highlife 

Cup, waarvoor hij enige tijd een jurylid was. Jules was vrijwilliger 

bij Cannabis Bevrijdingsdag en vele andere evenementen. In de 

Franse editie van Soft Secrets schreef Jules columns over zijn 

leven in Nederland. Een niet-gediagnosticeerde darminfectie 

leidde tot zijn plotselinge dood op 48-jarige leeftijd. We zullen 

deze supervriendelijke kerel die altijd een joint aan zijn lippen had 

missen. Highlife wenst zijn familie alle sterkte om dit verlies het 

hoofd te bieden. Jules, Rest In Peace.

CANADA:
125 MILJOEN EURO WIETBELASTING
IN BIJNA 6 MAANDEN

Volgens Statistics Canada heeft het land in de eerste 5.5 maanden sinds de legalisatie van 

cannabis ongeveer 125 miljoen euro aan belastingen binnengehaald. Het grootste deel ging 

naar de relatief onafhankelijke provincies. De centrale overheid zou 15 miljoen euro hebben 

verdiend. Door BTW op andere diensten zouden zowel de provincies en de centrale overheid 

nog veel meer hebben verdiend. Dat is minder dan verwacht omdat de introductie van de 

legale wiet in Canada niet vlekkeloos verliep.
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IN DELHI BETAAL JE WEINIG 
VOOR WIET
Volgens een studie van het Duitse onderzoeksbureau ABCD zou de 

Indiase hoofdstad Delhi goed zijn voor de consumptie van 38 ton 

wiet per jaar. Daarmee is het de derde stad ter wereld. Nummer 

1 zou New York zijn, nummer 2 Karachi. Tot onze verbazing staat 

Amsterdam niet eens in de top 10, maar dat komt vermoedelijk omdat 

de samenstellers van deze lijst waarschijnlijk alleen naar het aantal 

inwoners per stad hebben gekeken. Onze hoofdstad staat slechts op 

plaat 56 met 56 ton wiet. Qua prijs per gram staat Quito, de hoofdstad 

van Eçuador bovenaan de lijst. Daar zou je voor een gram minder dan 

anderhalve dollar betalen. De duurste stad is Tokyo, waar je minstens 

30 dollar voor een gram betaald. Check zelf waar je de komende tijd 

op vakantie wil op: http://weedindex.io/cannabis-preisindex-2018/

DIKKE PECH VOOR 
DAKTERRAS MET 
WIETPLANTEN DOOR 
CAMERABEELDEN 
RONDE VAN SPANJE
Dat is wat je noemt echt dikke pech voor deze Spaanse 

kwekers. Tijdens de Vuelta, de Ronde van Spanje, volgde 

een helikopter met camera’s het peloton in een van de 

etappes. Maar terwijl ze inzoomden op de wielrenners viel 

het de Guardia Civil op dat een van de dakterrassen er 

wel heel erg groen uitzag. Ze analyseerden de beelden en 

kwamen tot de conclusie dat er op het dak 40 wietplanten 

werden gekweekt. Er volgde een inval. Gelukkig waren er 

geen arrestaties, want er kon niet worden achterhaald van 

wie de planten waren. Maar nogmaals, wat een dikke, dikke 

pech voor deze kwekers.

lash

OOK IN DE VS LIJDEN 
KINDEREN ONDER 
MEDIWIETVERBOD
In veel Amerikaanse staten is mediwiet inmiddels toegestaan. Maar de regels 

voor het behandelen van doodzieke kinderen met medicinale cannabis zijn 

minder relaxed. En dan zijn er natuurlijk nog al die conservatieve staten waar 

cannabis toch al verboden is, zoals Texas en vele andere plaatsen in de Midwest 

en het Zuiden van de VS. Filmmaker John Ehrhard heeft zich dat aangetrok-

ken en is bezig met zijn film ‘Weediatrics: A Covert Medical Mission’. Hij volgt 

Amerikaanse families die illegaal op zoek zijn naar het illegale medicijn van hun 

doodzieke kinderen. De aangrijpende film zal in 2020 uitkomen.
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Breien en Heavy Metal? Dat is een prima 

combinatie. Tenminste, dat vinden ze in 

Finland. Daarom werd daar een heus WK 

georganiseerd. Dat ging er zoals verwacht 

ruig aan toe. Het ritmische getik van 

breinaalden overstemde menigmaal de 

grunts en hakkende gitaren en drums van 

de metalheads. Tot veler verrassing wist de 

Japanse band Manabu Kanebo de 

wereldtitel te behalen. Maar alle deelnemers 

in de Finse stad Joensuu hadden de tijd van 

hun leven. Immers, wat is er rustgevender 

dan een potje te breien tussen je Death 

Metal? Helaas werkt het niet zo. Want je 

moet namelijk breien op het moordende 

ritme van de heavy metal plus tegelijkertijd 

zo gek als mogelijk dansen. Laat dat maar 

aan de Japanners over!

HIGH
weirdness

Belle Delphine is een Instagrammer met een 

erg uitgekiende marketingstrategie. De 

19-jarige Britse Cosplayer zorgde onlangs voor 

een stunt door haar eigen badwater te 

verkopen. Dat zorgde voor enorme ophef en al 

snel waren de 500 potten ‘gamer girl 

badwater’ uitverkocht. Kosten: 30 dollar per 

potje. Belle is een schoolvoorbeeld van een 

MMM (Money Making Machine). Na de 

badwaterstunt steeg het aantal volgers naar 

4.5 miljoen. Fans kunnen extra content 

bekijken als ze zich abonneren op een speciale 

Snapchat account waar ze belooft ‘very 

naughty’ te zijn. Kosten: 50 dollar per maand. 

Kortom: over Belle Delphine hoeven we ons 

geen zorgen te maken. 

Toen sneakers nog geen sneakers waren 

maar gewoon gymschoenen hoefde je er 

niet over na te denken om een uitgelopen 

tweedehands paar te verkopen. Maar nu 

consumenten over de hele wereld zonder 

probleem soms dagen in een slaapzak voor 

een winkel liggen om hippe exclusieve 

sneakers te kopen, is het misschien tijd om 

eens op je zolder of in je kast achterin te 

kijken. Immers; de Sotheby’s veiling in New 

York wist een oud paar hardloopschoenen 

uit 1972 voor maar liefst 392.000 euro te 

verkopen. Nu was deze ‘Moon Shoe’ wel 

ontworpen door Bill Bowerman, de 

medeoprichter van Nike. Maar toch. Denk 

eens in hoeveel jouw oude zweetkakkies op 

kunnen leveren? Iemand nog een bod voor 

een maat 42 Quick Typhoon? Bruin en Made 

in Hengelo (Gld), NL.

WK HEAVY 
METAL BREIEN 
IN FINLAND 
GEWONNEN 
DOOR JAPAN

ANTIEKE 
SNEAKERS 
VOOR 
BIJNA 4 TON 
VERKOCHT

STUNT MET 
BADWATER 
ZORGT VOOR 
VEEL OPHEF
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lash

We vonden een treffend voorbeeld van de absurde War on Cannabis in Nederland. Omroep 

Zeeland kopte heel treffend een dagje wietkwekerijen opruimen. Ze noemden het: Meer 

agenten dan planten bij inval in wietkwekerijen. Het team agenten ging 

bij drie adressen langs. Op het eerste adres in Sint Philipsland 

werden vier planten op een balkon en één in de tuin ontdekt. 

In Middelburg werden in de eerste ‘verdachte’ woning vier 

planten gevonden. In een tweede woning vond het 

heldhaftige team dienders drie planten. Alle 

verdachte planten die zich crimineel gedroegen 

werden door de hermandad met onverschrokken 

moed in beslag genomen en vernietigd. Zeeland 

is weer een stuk veiliger geworden. Burgers, slaap 

zacht, wij houden een oogje in het zeil voor U.

WAR ON CANNABIS IN ZEELAND: 
MEER AGENTEN DAN WIETPLANTEN

De Rotterdamse politie liet weten het ‘bizar’ te vinden dat men in de wijk Carnisse een 

hennepkwekerij vond aan het einde van een 20 meter lange tunnel. De ingang van de tunnel 

was verborgen achter een kast. Wij vinden het bizar dat de politie dit ‘bizar’ vindt. Immers, 

is het niet bizar dat een plant verboden is? Is het niet bizar dat een product dat gedoogd 

verkocht wordt in rond de 570 coffeeshops verboden is? Is het niet bizar dat een overheid 

een proef begint met legale wiet en tegelijkertijd burgers vervolgt en hen zelfs hun huis uit 

zet omdat ze diezelfde wiet kweken? Is het dan bizar dat dezelfde burgers proberen om uit 

handen van de politie en de overheid te blijven? Alsjeblieft zeg: wie of wat is hier nu bizar?

WIE OF WAT IS HIER NU BIZAR?

Op 30 oktober zal een tweede editie van 

Cannabis Capital Convention 

plaatsvinden. Michael Kraland, 

initiatiefnemer van 3C die in het vorige 

nummer uitgebreid werd geïnterviewd: 

“De eerste editie in Eye Amsterdam in 2018 

was een doorslaand succes. We brachten 

cannabis professionals en investeerders 

samen en het was een broeinest van 

kennis, contacten en mogelijkheden.” De 

tweede editie vindt plaats op 30 oktober 

in het Compagnietheater op de 

Kloveniersburgwal in de binnenstad van 

Amsterdam. Nieuw dit jaar is een 

investeerders panel en een Pitch Lab voor 

(Nederlandse) cannabis startups. Onder 

andere Richard Kilstock, Diederik van der 

Reijt en Philip van den Berg doen mee aan 

het investeerders panel. De bekende 

belegger Kilstock behaalde een jaarlijks 

rendement van meer dan 700% in de 

sector. https://

cannabiscapitalconvention.eu/

TWEEDE EDITIE 
CANNABIS 
CAPITAL 
CONVENTION: 
30 OKTOBER IN 
AMSTERDAM
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Komst Johan van 
Laarhoven naar 
Nederland lijkt dichtbij

De komst van Johan van 

Laarhoven naar Nederland lijkt 

steeds dichterbij. Na overleg 

van minister Ferd Grapperhaus 

in Thailand en het afhandelen 

van het hoger beroep staat 

niets zijn komst nog in de weg.

Door: redactie Highlife

Grapperhaus sprak op 23 augustus in Bangkok 

met de Thaise premier, Generaal Prayut 

Chan-o-cha en de minister van Justitie, 

Somsak Thepsutin. Hij schreef daarover aan de 

Tweede Kamer: ‘De ontmoeting met hen is in 

goede sfeer verlopen. Aan beide zijden is er de 

intentie om deze bijzondere zaak binnen de 

kaders van de geldende wet- en regelgeving 

tot een goed einde te brengen. Dit werd nog 

eens bevestigd in een technisch overleg op 

ambtelijk niveau, dat kort na de voornoemde 

ontmoeting plaatsvond.’

WOTS-procedure

Hij vervolgt: ‘Ten aanzien van dhr. Van 

Laarhoven geldt dat een procedure op basis 

van het tussen Thailand en Nederland 

geldende WOTS-verdrag in gang is gezet. Dit 

betekent dat bij een succesvolle afronding van 

deze procedure, dhr. Van Laarhoven zijn Thaise 

straf in Nederland zou kunnen uitzitten. Voor 

mevrouw Kaen-In geldt dat zij geen gebruik 

kan maken van de procedure op basis van het 

voornoemde verdrag, omdat zij een Thaise 

onderdaan is. Voor haar geldt dat zij, gezien 

haar strafrestant, mogelijk spoedig in 

aanmerking zou kunnen komen voor 

vervroegde invrijheidsstelling in Thailand. Waar 

mogelijk en passend, zal Nederland haar in het 

kader van een dergelijke procedure, bijstaan.’

Hoger beroep afgerond

De uitlevering van Johan van Laarhoven is 

mogelijk geworden omdat het hoger beroep 

in zijn zaak eindelijk is afgerond. Hij werd in 

eerste instantie veroordeeld tot een celstraf 

van 103 jaar, waarvan hij er 20 moest uitzitten. 

In de definitieve veroordeling werd dat 75 jaar, 

waarvan hij er nog steeds 20 moet uitzitten. 

Advocaat Gerard Spong was blij dat het hoger 

beroep eindelijk achter de rug was: “We zitten 

al twee jaar met smart te wachten op een 

definitieve uitspraak, zodat hij een beroep kan 

doen op de WOTS-procedure.” Met die 

regeling kunnen gevangenen hun resterende 

straf in Nederland uitzitten. Gezien de 

discutabele rol van het Nederlandse OM, lijkt 

het logisch dat Johan van Laarhoven na 

aankomst in Nederland meteen op vrije 

voeten wordt gesteld. Zo eenvoudig is het 

echter niet, aldus advocaat Spong. Het is 

volgens hem “koorddansen” om de Thai niet 

voor het hoofd te stoten. 

Barbaarse omstandigheden

Johan van Laarhoven werd in Thailand 

veroordeeld omdat het OM op discutabele 

wijze Thaise collega’s aanspoorde een 

onderzoek naar Van Laarhoven in te stellen. 

Het OM verdacht de voormalige eigenaar van 

The Grass Company van o.a. fraude. Hij werd 

daarom al in 2014 in Thailand vastgezet onder 

barbaarse omstandigheden. Het genadeloze 

en leugenachtige optreden van het OM leidde 

tot veel kritiek. Er werden Kamervragen 

gesteld en de Nationale Ombudsman 

oordeelde dat het optreden van het OM ver 

beneden de maat was. De Thaise echtgenoot 

van Johan van Laarhoven werd hierdoor ook 

een verdachte in de ogen van de Thaise 

justitie, terwijl ze in feite slechts een getuige 

was. Maar omdat het OM haar onterecht als 

verdachte bestempelde in hun contacten 

met hun Thaise collega’s, werd zij uiteindelijk 

ook het slachtoffer. Zij kreeg in hoger beroep 

12 jaar cel.

Beerput moet open

In de loop der jaren hebben we al regelmatig 

over deze hartverscheurende zaak bericht. 

Het is schandalig en onmenselijk hoe Johan 

van Laarhoven en zijn vrouw Tukta zijn 

behandeld. De vrijlating van beiden is het 

meest belangrijke wat we nu kunnen eisen en 

mogen hopen. Maar als zij eenmaal in vrijheid 

zijn, moet de stinkende beerput helemaal 

open en verdienen de verantwoordelijken 

voor dit drama hun eigen straf.

www.justiceforjohan.nl
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Marjolein, coffeeshop Zero Zero
“Ik streef graag naar perfectie”

Tweede generatie
ondernemers

Tekst: Nicole Maalsté en Michiel Panhuysen Foto’s: Zero Zero

Dit is een eerste artikel in een serie over tweede generatie eigenaars van coffeeshops. Zonen en 

dochters, erfgenamen en anderen die op een speciale manier waren verbonden aan de eerste 

eigenaar van de coffeeshop. Hoe pakken zij het levenswerk van hun voorganger op?

Marjolein de Keijzer-van Nimwegen (44) nam 

coffeeshop Zero Zero in Arnhem over van haar 

25 jaar oudere man, Frans, die in 2016 overleed. 

“Frans was een oude hippie uit Amsterdam. Hij 

bouwde deze zaak vanuit niks op. Het was zijn 

levenswerk.” De coffeeshop, net buiten het 

centrum, ligt op de eerste verdieping. Toen 

Frans nog leefde, stond er een grote tafel en 

was er een zithoek bij het raam. Frans wilde dat 

mensen een gesprek met elkaar konden 

voeren. Marjolein heeft flink gemoderniseerd, 

maar wel het goede van zijn werk behouden. 

“Er zit een deel van mij en een deel van hem in. 

Frans was van de oude stempel. Wat goed is, is 

goed. Dat moet je verder niet willen verande-

ren. Enige verandering vond ik wel nodig. Ik heb 

de zaak een nieuw kleurtje en een andere 

uitstraling gegeven. Frans vond het belangrijk 

dat onze shop een huiskameruitstraling heeft. 

Dat huiselijke heb ik erin gehouden. De tafel is 

gebleven en er is altijd snoep en fruit. En we 

hebben gratis thee.’ 

Vrouw

Marjolein combineert gevoel met commer-

cieel. Het assortiment was vroeger beperkt; 

zij breidde dat flink uit. “Ik denk wat commer-

ciëler dan hij deed. Ik probeer de omzet te 

verhogen en zorg ervoor dat de zaak op zijn 

top draait. Er is nu meer keuze en de 

producten zijn beter van kwaliteit. Dat vind ik 

belangrijk.” Zero Zero wordt door dames 

gerund. Er werkt maar één jongen achter de 

bar. Meiden zijn volgens Marjolein wat 

vriendelijker en zachter. Ze doet ook aan 

klantenbinding. “Met kerst krijgen de eerste 

750 klanten die komen bijvoorbeeld een 

kadootje. Sommige klanten hebben alle 

presentjes van de voorgaande jaren nog.” 

Zero Zero
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Gevoel

“Voordat Frans overleed, nam hij meestal de 

eindbeslissingen, maar ik stuurde de tent 

toen al aan.” In de coffeeshopwereld maken 

mannen veelal de dienst uit. “Ik vind 

zakendoen eigenlijk doodeng. Ik ben niet 

heel hard. Ik ga vooral op mijn gevoel af. Ik zeg 

altijd maar, je moet doen wat bij je past.” Ze 

heeft een goed hecht team om zich heen, 

waarmee ze veel overlegt. “Het is soms best 

gênant hoe je als vrouw wordt benaderd. Het 

komt regelmatig voor dat mensen eerst mijn 

vriend of een bedrijfsleider aanspreken in de 

veronderstelling dat hij wel de baas zal zijn. 

Als een van de personeelsleden dan zegt dat 

ze bij mij moeten zijn, dan wordt dat niet altijd 

geloofd. Aan de ene kant is dat frustrerend, 

maar ik moet er ook wel om lachen.“ Als je als 

vrouw opgroeit dan zul je niet snel kiezen 

voor het runnen van een coffeeshop. Er hangt 

een waas overheen van criminaliteit. Dat is 

niet echt een vrouwelijke keuze. “Maar nu is 

het mijn passie geworden en weten we in 

onze zaak ook steeds meer vrouwen aan te 

trekken.”

Highlife Cup

De Arnhemse koopt alleen van kleine veelal 

biologische telers en ze koopt vooral kleinere 

partijen in. Ze lacht als ik vraag of ze wel eens 

overvallen, bedreigd of afgeperst is: “Als je 

weet met wie je zaken doet, heb je dat soort 

problemen niet. Als een onbekende iets 

aanbiedt zeg ik meestal dat we voldoende 

hebben. Maar het is ook intuïtie. Dat bouw je 

in jaren op. Soms geef ik iemand wel een 

kans. Er kan zomaar hele goeie wiet tussen 

zitten.” Deze zomer won de biologische Silver 

Haze van Zero Zero de Highlife Cup. De jaren 

daarvoor vielen ze ook al in de prijzen. “Door 

mee te doen aan die cannabiswedstrijden wil 

ik laten zien dat je serieus met je zaak bezig 

kan zijn. Ik streef graag naar perfectie.”

Klantenkring

Toen Frans de zaak nog runde bestond de 

klantenkring veelal uit oudere Surinaamse en 

Marokkaanse mannen. Die kwamen dan 

gezellig ’s middags in de zaak om met elkaar 

en de eigenaar te praten. Maar door de 

veranderingen van Marjolein heeft de shop 

meer klanten gekregen en is de klantenkring 

ook veranderd. “Sinds de verbouwing komen 

er meer jongeren, meer stelletjes en ook 

meer meiden in de zaak. Ik 

heb gekozen voor een 

vrouwelijke stijl, Aziatisch.” 

Voor ze in de coffeeshop 

terechtkwam werkte ze in de 

zorg, in een klooster waar 

paters en broeders werden 

verzorgd die stervende 

waren of die moesten 

herstellen van een operatie. 

In 2007 ging ze in de 

coffeeshop aan de slag, in 

eerste instantie als verkoop-

ster. “Mijn ouders dachten 

net als veel andere mensen 

dat een coffeeshop foute 

boel was. Wij associeerden 

het met handgranaten en 

zware criminelen. Ik was nog 

nooit in een coffeeshop 

geweest voor ik Frans leerde 

kennen. Toen kwam ik 

erachter dat het eigenlijk een gewone zaak is, 

een MKB-bedrijf. Net als een kledingzaak. 

Alleen is de inkoop dubieus.” 

Goed gastheerschap

Marjolein blowt zelf niet, maar rookt wel 

sigaretten. “Ik ben nooit geïnteresseerd 

geweest in drugs. Mijn man was daar trots op. 

Maar ik heb inmiddels veel kennis over 

cannabis en kan iemand prima uitleggen 

welke soorten welke uitwerking hebben. Daar 

hoef je zelf niet voor te blowen. Je moet er wel 

een goed gevoel bij hebben. Al onze 

medewerksters hebben een cursus goed 

gastheerschap gevolgd.” Sinds 1 juli 2017 

hebben alle Arnhemse shops een schaarse 

vergunning. Dat houdt in dat de coffeeshop-

vergunningen vanaf juli 2025 worden verloot. 

Het is dus niet zeker of Zero Zero dan opnieuw 

een vergunning zal krijgen. Sinds kort is ook 

bekend dat Arnhem gaat deelnemen aan het 

coffeeshopexperiment. Het maakt de 

toekomst van Zero Zero ongewis. Maar 

Marjolein is strijdvaardig. “Ik wil het werk van 

mijn overleden man en wat hij in 38 jaar heeft 

opgebouwd in ere houden. Dat heeft grote 

emotionele waarde voor mij. Het behoud van 

de zaak gaat voor alles.”

Wietexperiment

Marjolein trad verschillende keren in media 

op als woordvoerster van de Arnhemse shop-

houders. Ze wil graag meedoen aan het 

experiment, maar wil wel een faire kans 

krijgen. “Ik vind het prima als de zaak niet 

overdraagbaar is. Maar laat het aan mij over 

wanneer ik stop. Ik wil echt wat van die proef 

maken. Maar ik zou het niet eerlijk vinden als 

mijn zaak daarna van me wordt afgepakt 

vanwege die schaarse vergunning. […] Ik voel 

me nu als een crimineel in een hoek 

gedreven. Wij willen graag samen met de 

gemeente naar oplossingen zoeken. Er wordt 

wel met ons gepraat, maar niet goed 

geluisterd. Soms bekruipt me het gevoel dat 

ik op een eiland sta te schreeuwen zonder dat 

iemand me hoort.”

Marjolein naast de Highlife Cup 2019

Het Zero Zero team tijdens de uitreiking van de Highlife Cup
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Op 3 augustus komt er bij de stichting VOC 

een mailtje binnen van Jan (73) en Jannie (68) 

van Raalte uit Hasselt in Overijssel. “Kunt u ons 

het telefoonnummer en het emailadres 

geven van Bart Hissink, dit in verband met het 

kweken van wietplanten in onze tuin. Wij 

hebben problemen met het gedogen, er is 

iemand die ons aangegeven heeft. Wij 

hebben 2 planten, wanneer we die niet 

verwijderen, doet de politie dat met 

ongeveer een week. We hopen dat u ons kunt 

helpen hiermee.” Het contact is snel gelegd 

Het verhaal van Jan en Jannie en hun twee wietplanten

“IK HEB WEL WAT 
TEWEEG GEBRACHT 
IN NEDERLAND, 
GELOOF IK”

Binnen een paar zomerse dagen werden Jan en Jannie van Raalte bekende Nederlanders. 

Jan maakt al jaren wietolie van zijn eigen planten, die zijn vrouw gebruikt tegen haar 

psoriasis. De politie haalde half augustus twee (!) wietplanten uit de tuin van het bejaarde 

echtpaar weg. Die actie leidde tot een golf van publiciteit, Kamervragen, een optocht 

waarin Jan en Jannie het populairste onderwerp waren en lokale politieke actie. “Wij hebben 

ontzettend veel steunbetuigingen gehad.”

Tekst: Derrick Bergman | Beelden:  Hart van Nederland, Bart Hissink

en Hissink werpt zich met kenmerkende 

passie in de strijd. 

Twitter storm

Zelf heb ik een paar dagen voor het aflopen 

van het door de politie gestelde ultimatum 
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uitgebreid telefonisch contact met Jan. Hij 

maakt zich grote zorgen en ik dien hem zo 

goed mogelijk van advies. Op vrijdagochtend 

16 augustus, een dag voor het aflopen van het 

ultimatum, ontstaat een Twitter storm, waarna 

RTV Oost als eerste nieuwsmedium over Jan 

en Jannie bericht: ‘Inval dreigt bij bejaard 

echtpaar in Hasselt om twee wietplanten.’ 

Andere regionale media nemen het verhaal 

over, waaronder dagblad De Stentor. 

“Lastig beleid omtrent wiet”

Burgemeester Eddy Bilder (CDA) van de 

gemeente Zwartewaterland, waar Hasselt 

onder valt, zegt tegen De Stentor: “Ik kan mij 

goed verplaatsen in de beweegredenen om 

deze planten te hebben. Ik ben niet zo gelukkig 

met wat er gaande is. Dit is een zaak van de 

politie en ik kan niets voor ze betekenen. In 

Nederland hebben we een lastig beleid 

omtrent wiet.” Hierna komt het mediacircus 

pas echt op gang: ook het Algemeen Dagblad, 

De Telegraaf en Hart van Nederland wijden 

artikelen en reportages aan Jan en Jannie en 

hun twee wietplanten. Bart Hissink besluit op 

de zaterdag van het ultimatum, 17 augustus, 

naar Hasselt te rijden om Jan en Jannie bij te 

staan, mocht de politie komen. 

Ravage

Dat gebeurt niet. Tot maandag, als het 

echtpaar kort de deur uit is voor een 

boodschap. Bij thuiskomst treffen ze een 

ravage aan in hun achtertuin: de twee 

planten zijn verdwenen. Deze politieactie 

levert nog meer publiciteit en 

verontwaardiging op. Weblog Geenstijl kopt: 

‘Dappere politie heeft drugscriminelen Jan 

(73) en Jannie (68) mooi te grazen genomen’. 

Geduldig legt Jan aan alle journalisten uit dat 

hij al jaren wietolie maakt en dat niemand in 

de buurt ooit over zijn planten heeft 

geklaagd. Voor hem is het duidelijk: iemand 

heeft hem een hak willen zetten.

Kamervragen

Alle publiciteit en commotie leveren vijftien 

Kamervragen op: zeven van Vera Bergkamp 

(D66) en acht van Attje Kuiken (PvdA). 

Bergkamp vraagt of de minister kan 

aangeven “op welke wijze de klokkenluider 

overlast heeft ervaren van de twee 

cannabisplanten?”. En: “Kunt u, met het oog 

op de Grondwet, internationale verdragen, 

maar ook op bijvoorbeeld het recht op 

gezond leven, reflecteren op het huidig 

beleid rondom medicinale cannabis?” Attje 

Kuiken vraagt Grapperhaus: “Deelt u de 

mening dat uit de genoemde berichten 

opnieuw blijkt dat het huidige gedoogbeleid 

van cannabis op zijn minst onduidelijk is zo 

niet hypocriet? Zo ja, waarom en hoe gaat u 

dit veranderen? Zo nee, waarom niet?”

Gemengde gevoelens

Begin september interview ik Jan voor dit 

artikel. Hij kijkt met gemengde gevoelens 

terug op de turbulente maand die hij en 

Jannie achter de rug hebben: “Aan de ene 

kant: ik ben die twee plantjes kwijt. Maar aan 

de andere kant: misschien dat er nou iets 

gebeurt in Den Haag, dat ze dan toch voor 

medicinaal gebruik legaliseren.” Een week 

eerder is in Hasselt de jaarlijkse optocht 

gehouden; Jan en Jannie waren het 

populairste onderwerp. Jan: “Haha, 

inderdaad, een stuk of vier, vijf wagens. De 

politie en de gemeente zijn goed in de zeik 

gezet hier. Maar ja, dat is allemaal wel mooi, 

maar ik zit met het probleem.”

Anonieme melding

Tot dit jaar was er nooit een probleem, een 

klacht of zelfs maar een opmerking uit de 

buurt. “Vorig jaar is het ook goed gegaan. 

Daarvoor woonden we op een andere plek 

en was het ook geen probleem.” Hij kan zich 

nog steeds opwinden over de anonieme 

melding via Meld Misdaad Anoniem. “De 

politie had het over een hevige wietlucht, 

nou, dat zijn grote leugens. Dat kan niet, want 

de knoppen zaten er nog niet in. Het is heel 

simpel: die jongen heeft mij gewoon een hak 

willen zetten.” 

Gesprek burgemeester

In de week voordat de politie zijn planten uit de 

tuin rooft, heeft Jan een gesprek met de 

burgemeester, Eddy Bilder. “Hij had ons gebeld, 

want hij had er ook al wat van gehoord, via een 

raadslid. We zijn daar geweest en ja, ja, hij vond 

het erg en hij zou alles voor ons doen, maar ja, hij 

kon het ook niet beslissen. Nou ja, dan denk je: 

afwachten. Twee twee dagen later moesten we 

weer op het gemeentehuis komen, bij iemand 

Bart Hissink en Jan van Raalte

Highlife 19



Benefietavond voor Jan en Jannie

Op 18 september werd door Bart Hissink van Social Club Hof van 

Twente een benefietavond voor Jan en Jannie georganiseerd. In 

theater De Roggehof in Goor kwamen tientallen mensen uit het 

hele land om het echtpaar een hart onder de riem te steken. Maar ze 

kwamen niet met lege handen! Naast steunbetuigingen kreeg het 

echtpaar ook verschillende wietdonaties, waarmee ze voorlopig 

weer helemaal vooruit kunnen.

anders, de burgemeester was er zelf niet. En die 

man zegt: ze moeten toch weg. Ik zeg: nou, da’s 

mooi.” De rest van de week wacht Jan af. En dan 

komt het mediacircus op gang. 

Dat is even wennen

Dat is even wennen. “Ik heb nog nooit voor de 

camera’s gestaan en daar sta je dan maar zo. 

En wat moet je zeggen? Maar goed, ze hebben 

mij eerst gerust gesteld en het ging allemaal 

goed.” Over de zaterdag van het ultimatum, 

vertelt Jan: “Ik was vrijdag nog bij de politie 

geweest om te zeggen dat ik zaterdagmiddag 

niet thuis was, na vijf uur. Dus dan denk je: ze 

komen na vijf uur. Maar het is die zaterdag heel 

anders gelopen omdat SBS en alles ook kwam. 

Dus ik ben gewoon thuis gebleven. Bart was 

hier om half één en hij zei al: je zult zien, ze 

komen vandaag niet. Ik hoop dat ze komen, 

maar ze komen niet. Er is zoveel publiciteit, dat 

durven ze gewoon niet. Hij heeft gelijk gehad.” 

Het is de wet, hè, de wet

De politie verwijdert de planten twee dagen 

later, op maandag 19 augustus, als het echtpaar 

een boodschap aan het doen is. Jan heeft 

geen goed woord over voor de dienders. “Die 

meisjes die hier eerder waren, zeiden: ja, het is 

de wet, hè, de wet. Dan denk ik bij mezelf: ze 

komen net kijken en dan hebben ze een 

uniform aan en denken ze dat ze ik weet niet 

wat zijn. Maar ik weet wel: wij hebben 

ontzettend veel steunbetuigingen gehad. Uit 

het hele land. En hier uit Hasselt ook. Dat was 

wel weer mooi, natuurlijk. Maar goed, het gaat 

mij om die twee plantjes en die ben ik kwijt. Ik 

kan nou geen olie maken.” 

Aanbiedingen

Jan blijft regelmatig contact houden met Bart 

Hissink, die hem uitnodigde in Goor. Hissink, 

via Twitter: “De man met de twee wietplanten 

uit Hasselt is woensdag 18 september te gast 

bij Social Club Hof van Twente in De Reggehof 

in Goor. Jan en Jannie worden overstelpt met 

aanbiedingen uit het hele land. Dan kun je 

jouw donatie zelf aan dit echtpaar 

overhandigen.” Hissink helpt ook met de 

lokale lobby, vertelt Jan. “Bart is hier geweest 

bij de raadsvergadering. Daar stond het op de 

agenda. Maar je hebt hier natuurlijk de 

ChristenUnie en de SGP. Dat zijn van die 

christelijke partijen en het is maar net: hoe 

staan die er tegenover?” 

Volgend jaar?

Jan en Bart gaan persoonlijk het gesprek aan 

met de lokale politiek. “De partijen hebben 

eerst afzonderlijk overleg en Bart heeft 

gemaild naar de SGP en de ChristenUnie. En 

hij heeft een uitnodiging gehad.” Misschien 

dat er uit iets slechts dus toch nog iets goeds 

komt? “Ik hoop het. Ik heb wel wat teweeg 

gebracht in Nederland, geloof ik. Ik hoop dat 

het zover komt dat ik volgend jaar weer twee 

plantjes neer kan zetten. Want eerst dacht ik: ik 

doe het niet, maar iedereen die ik gesproken 

heb, ook hier in Hasselt, die zegt: zet er toch 

volgend jaar gewoon weer twee neer. Dus ik 

geloof toch dat ik het doe ook.”

Het echtpaar krijgt inmiddels wietdonaties uit het hele land
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In de zomer werd bekend welke tien gemeenten met legale wiet en hasj mogen experimenteren. Voor 

de coffeeshops in de betreffende gemeenten komt het wietexperiment nu ineens heel dichtbij. De 

andere coffeeshops rekenen zich misschien rijk dat zij nog zes jaar op de oude voet verder mogen. Maar 

dat is een grote misvatting.

Voor degenen die het gemist hebben nog even 

de tien experimentgemeenten op een rij: 

Almere, Arnhem, Breda, Groningen, Heerlen, 

Hellevoetsluis, Maastricht, Nijmegen, Tilburg en 

Zaanstad. Samen goed voor 79 coffeeshops. De 

commissie Knottnerus heeft in een helder 

rapport uitgelegd waarom deze gemeenten 

voor het wietexperiment zijn geselecteerd. De 

commissie heeft gestreefd naar spreiding over 

Nederland en wilde ook zoveel mogelijk shops 

aan de proef laten meedoen. 

Bijeenkomst voor experimentshops
Het resultaat blijft toch nog onbevredigend. Er 

staat geen enkele grote gemeente uit de 

Randstad op het lijstje. En in een aantal 

provincies (Drenthe, Friesland, Overijssel, 

Utrecht, Zeeland) doet geen enkele coffeeshop 

mee. Dat komt vooral door een aantal spelregels 

waarvan het kabinet absoluut niet wil afwijken. 

Alle coffeeshops in een experimentgemeente 

moeten verplicht meedoen. Gemeenten aan de 

grens moeten het ingezetenencriterium actief 

handhaven. En alle legale cannabisproducten 

moeten in Nederland worden geproduceerd 

(dus geen hasj uit Marokko meer). Veel gemeen-

ten die in principe wel mee hadden willen doen, 

Coffeeshops steeds 
meer onder vuur
Experimentshops zijn bevoorrecht

Door: Nicole Maalsté
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maakten daarom een voorbehoud. De commis-

sie adviseert nog om te kijken of Utrecht 

ondanks het gemaakte voorbehoud toch op 

een of andere manier mee kan doen. De twee 

landelijke coffeeshopbonden en 420 Consul-

tancy organiseerden op 25 september een 

bijeenkomst voor de coffeeshopondernemers 

van de tien experimentgemeenten in Utrecht. 

Zij vormen de proeftuin voor nieuw beleid in heel 

Nederland. Het is zaak dat de experimentcof-

feeshops waar mogelijk  samenwerken, zodat de 

belangen van de coffeeshops goed worden 

behartigd.

Onverantwoord
De andere 488 coffeeshops blijven de komende 

jaren dus nog illegaal ingekochte wiet en hasj 

verkopen. De landelijke koepel van cannabison-

dernemers Cannabis Connect heeft bij elke 

gelegenheid laten weten dat stilstand van het 

coffeeshopbeleid in de rest van Nederland 

gedurende de zes jaar van het experiment 

onverantwoord is. Uit gezondheidsoverwegin-

gen zouden de shops die niet meedoen op zijn 

minst toestemming moeten krijgen om hun 

producten te laten testen op schadelijke stoffen. 

En om verdere problemen aan de achterdeur te 

voorkomen zou de toegestane handelsvoor-

raad van die shops ook groter moeten worden 

dan de huidige 500 gram. Vooralsnog is daar 

vanuit Den Haag nog geen enkele reactie op 

gekomen.

Handhaving ingezetenencriterium?
Daarmee is niet gezegd dat de shops die niet 

aan het experiment deelnemen de komende 

zes jaar met rust worden gelaten. Er staat een 

aantal zeer ingrijpende veranderingen voor 

coffeeshops op de rol. Om met de meest 

recente dreiging te beginnen. In Amsterdam 

gaan opnieuw stemmen op om het ingezete-

nencriterium actief in te voeren. De overlast van 

toeristen loopt daar momenteel zo de 

spuigaten uit, dat er hard wordt nagedacht over 

het terugbrengen van het aantal toeristen. 

Daarbij streeft Amsterdam ernaar om de als 

kwalitatief hoogstaand beoordeelde toeristen 

te behouden en de hoofdstad minder 

aantrekkelijk te maken voor degenen die je liever 

niet in de stad wilt hebben. 

Hachelijke onderneming
Uiteraard is zo’n beoordeling een zeer hachelijke 

onderneming. Want wie beoordeelt dan welke 

toeristen als kwalitatief hoogstaand moeten 

worden beschouwd en welke niet? Het punt is 

dat er vanuit die gedachtegang al heel snel 

gewezen wordt op de aantrekkingskracht van 

coffeeshops op een bepaald type toerist dat 

niet bij iedereen even goed in de smaak valt. De 

oplossing om de Amsterdamse coffeeshops 

verboden te terrein voor toeristen 

te maken, lijkt dan heel logisch. 

Overlast straatdealers
Dat daarmee enorme overlast van 

straatdealers kan ontstaan (denk 

aan wat er in Maastricht gebeurde 

toen de wietpas werd ingevoerd), 

lijkt mij geen ondenkbaar 

scenario. En dan heb ik het nog 

niet over de calamiteiten die je 

kunt verwachten op Eerste Hulpposten omdat 

toeristen iets anders dan zij denken van een ille-

gale dealer kopen. Amsterdam is geen 

Maastricht. Het imago van 

Amsterdam als stad van de 

vrijheid verander je niet zomaar 

even. Ook niet met een coffee-

shopverbod voor toeristen. 

Desondanks zien bepaalde 

hardliners die het aantal coffee-

shops in Amsterdam (en 

Nederland) al jarenlang proberen 

terug te brengen hun kans schoon 

en zou het zomaar kunnen dat zij 

het gelijk aan hun kant krijgen door de 

groeiende ergernis over toeristen.

Rookverbod
Een tweede bedreiging komt vanuit het 

rookverbod. Het roken van tabak wordt op 

steeds meer plekken verboden. Het nieuwste 

plan is dat er een rookverbod voor alle horeca-

gelegenheden in Nederland komt. Ook 

rookruimtes zijn vanaf 2022 niet meer toege-

staan. In het verlengde daarvan zal het roken van 

cannabisproducten uiteindelijk ook in de ban 

gaan. Het is (juridisch) niet vol te houden om het 

roken van tabak overal te verbieden en het roken 

van cannabisproducten te blijven toestaan. 

Uiteraard kan cannabis op allerlei andere 

manieren worden gebruikt, dus in die zin is er 

nog wel ruimte. Maar het rookverbod is een 

ontwikkeling die ongetwijfeld zijn weerslag zal 

hebben op coffeeshops.

Schaarse vergunning
De derde - en misschien wel de grootste 

dreiging - is de zogenoemde schaarse 

vergunning. Deze vergunning is geldig voor 

diensten met een schaars karakter. Om iedereen 

gelijke kansen te geven is zo’n vergunning voor 

een beperkte tijd geldig. Verschillende 

gemeenten stellen inmiddels dat coffeeshop-

vergunningen hieronder vallen. Dat betekent 

dat een coffeeshopvergunning maar voor enke-

le jaren geldt. Daarna wordt deze opnieuw 

verloot onder gegadigden. De kans dat je hem 

dan weer terugkrijgt is zeer gering. In Deventer 

meldden zich 450 kandidaten bij zo’n verloting 

van een coffeeshopvergunning. Coffeeshop-

vergunningen zijn nu eenmaal zeer gewild. En 

dat zal alleen maar toenemen in de toekomst. Of 

een coffeeshopvergunning inderdaad als een 

schaarse vergunning mag worden bestempeld 

is overigens nog niet met zekerheid te zeggen. 

Daar zullen de komende jaren nog de nodige 

juridische gevechten over worden gevoerd.

Bevoorrecht
Kortom, ook de buiten het experiment vallende 

coffeeshops zullen de komende jaren te maken 

krijgen met veranderingen. Deelname aan het 

wietexperiment is in dat opzicht misschien wel 

de minst bedreigende verandering. Daar kun je 

als ondernemer nog behoorlijk invloed op 

uitoefenen. Je kunt immers zelf je assortiment 

samenstellen en bepaalt zelf bij welke van de 

tien producenten je inkopen doet. Daarmee kun 

je ook andere, nieuwe klanten aantrekken. 

Persoonlijk ben ik daarom van mening dat 

coffeeshops die in het experiment zitten 

bevoorrecht zijn. Zij kunnen de komende jaren 

wennen aan de nieuwe werkelijkheid waarbij 

allerlei andere spelers zich ongetwijfeld ook op 

de cannabismarkt zullen gaan melden. 

Net als voor de experimentcoffeeshops is het 

voor de 488 coffeeshops die niet in het 

experiment zitten belangrijk om aangesloten te 

blijven bij een bond en samen op te trekken. Een 

alleenstaande coffeeshop zal de veranderingen 

die eraan komen niet overleven.

De coffeeshops in de tien 
experimentgemeenten 
vormen de proeftuin 
voor nieuw beleid in heel 
Nederland.

Het rookverbod is 
een ontwikkeling 
die ongetwijfeld zijn 
weerslag zal hebben op 
coffeeshops.
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“Het Cannabis Social 
Club model is er overal in 

Europa slecht aan toe”
Tree of Life, eerste Nederlandse 

Cannabis Social Club, gooit het roer om

Tree of Life, de eerste Nederlandse Cannabis Social Club in Amsterdam, gooit het roer om en 

neemt afscheid van de naam Cannabis Social Club. De vereniging, opgericht in 2014, gaat niet 

in hoger beroep tegen de afwijzing van hun aanvraag voor een ontheffing van de Opiumwet. 

Zeven vragen aan Tree of Life voorzitter Rosaria Ricci.

Het roer gaat om, jullie nemen 

afscheid van de naam Cannabis 

Social Club: waarom?

“Het is historisch gebleken, in België, Spanje 

en Nederland, dat het Cannabis Social Club 

model de legale status niet heeft kunnen 

bereiken. Ons doel was vanaf het begin heel 

zuiver, namelijk om legaal te telen, niet 

‘gedoogd’ of in een grijs gebied. Met veel 

gemoedsrust kan ik zeggen alles te hebben 

geprobeerd om dit doel te bereiken. Maar het 

Tekst & fotografie: Derrick Bergman / G0NZ0 Media

is nu het moment om toe te geven dat het niet 

kan. Toen we dit hadden vastgesteld, stonden 

wij voor twee keuzes: de vereniging opheffen 

of de structuur en de doelstellingen van de 

organisatie herzien. We hebben voor het 

laatste gekozen.”

Kun je in het kort vertellen wat jullie 

willen gaan doen als Tree of Life?

“We willen in eerste instantie een platform 

voor netwerkactiviteiten ontwikkelen waar 

cannabis professionals, ondernemers, 

wetenschappers, onderzoekers en 

cannabisconsumenten bij elkaar komen, 

zodat iedereen direct of indirect betrokken 

kan worden bij de projecten die wij aan het 

ontwikkelen zijn.” 

Heb je er achteraf spijt van dat Tree 

of Life er voor heeft gekozen om ‘het 

netjes te doen en een aanvraag in te 

dienen voor een legale vergunning’, 
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zoals je aan de leden schreef?

“Nee, helemaal niet. Door niet te accepteren 

om in een grijs gebied te opereren en de 

mogelijkheden binnen de wet te zoeken, 

hebben we ons op een hoger ‘moreel’ niveau 

geplaatst dan de overheid zelf, die via het 

gedoogsysteem de illegale teelt in stand 

houdt en bevordert. Zeker geen makkelijke 

keuze en vaak moeilijk om uit te leggen. Maar 

ik sta nog steeds achter die principiële keuze. 

Het probleem is dat er geen legale 

vergunning bestaat en het heeft misschien te 

lang geduurd voordat wij het konden inzien. 

Dat komt omdat er veel verwarring bestaat, 

zelfs onder juristen, over de mogelijkheden 

van de Opiumwet.”

Waarom heeft de club er niet voor 

gekozen om, zoals in België en 

Spanje, de grenzen van de wet op te 

zoeken door te gaan kweken voor 

leden en te vertrouwen op het 

oordeel van de rechter?

“In Nederland, maar ook in België en Spanje, 

waar het rechtssysteem nog steeds 

gebaseerd is op het Romeinse Recht, waarbij 

de wet door de wetgever wordt geschreven 

en door de rechter alleen toegepast, is er geen 

rol voor de rechter weggelegd om via 

jurisprudentie de wet te wijzigen. Met andere 

woorden: de rechter kan in het gunstigste 

scenario alleen afzien van strafoplegging. En 

een  schuldigverklaring kan nog steeds 

ernstige consequenties hebben voor burgers.”

Je schreef aan de leden dat de focus 

van Tree of Life op medisch-weten-

schappelijk onderzoek en educatie 

ligt. Waarom is juist daarvoor 

gekozen? 

“Medisch-wetenschappelijk onderzoek naar 

de effecten van cannabis waarbij ook 

consumenten/patiënten worden betrokken 

gebeurt helaas te weinig, en in Nederland 

volgens mij helemaal niet. Medisch 

wetenschappelijk onderzoek beperkt zich 

meestal tot kleine klinische studies, waarbij 

veel andere variabelen buiten beschouwing 

blijven. We denken dat wij daar verandering in 

kunnen brengen.” 

Valt onder educatie ook mensen 

leren hoe ze veilig thuis cannabis 

kunnen kweken?

“Nee. De reden dat onze focus niet op 

thuisteelt ligt is in eerste instantie dat er 

andere organisaties zijn zoals het VOC die op 

dat gebied al uitstekend werk verrichten. En  

niemand heeft tot nu toe alle mogelijkheden 

onderzocht om het bestaande medisch 

programma zodanig uit te breiden dat 

medicinale cannabis voor veel meer mensen 

toegankelijk kan worden gemaakt.”

Kun je een tipje van de sluier lichten 

over toekomstige activiteiten en 

projecten van Tree of Life 2.0?

“Op korte termijn komt er in ieder geval een 

avond waarop de nieuwe organisatie en de 

nieuwe projecten worden gepresenteerd. Om 

een voorbeeld te noemen: The European 

School of Medical Cannabis, met een 

geaccrediteerde opleiding voor artsen en 

apothekers.” 

www.treeoflifeamsterdam.club

Beste Leden,

De laatste ontwikkelingen dwingen ons om de structuur en de naam van onze 

organisatie te herzien. De huidige vorm, de Cannabis Social Club, blijkt helaas 

geen uitzicht meer te bieden. Het Cannabis Social Club Model is er overal in 

Europa slecht aan toe. Zelfs twee historische verenigingen die aan de wieg 

gestaan hebben van de Europese grassroots beweging kunnen niet meer verder: 

Trekt uw Plant in België wordt door de rechter ontbonden en haar bestuursleden 

krijgen naast celstraffen ook forse boetes. De Associacion de usuarios cannabi-

cos, Pannagh, in Bilbao staakt definitief zijn activiteiten en zijn oprichter Martin 

Barriuso, één van de vaders van het CSC model, gooit de handhoek in de ring en 

trekt zich terug uit het cannabisactivisme. 

Wij, hier in Nederland, hadden ervoor gekozen om het netjes te doen en een 

aanvraag in te dienen voor een legale vergunning. De aanvraag van de Tree of 

Life, CSCA voor een Opiumontheffing om te mogen kweken is ook in bezwaar 

afgewezen en we hebben besloten om het advies van onze juristen te volgen en 

niet verder in beroep te gaan. Dat betekent echter niet dat wij bij de pakken 

neerzitten. Integendeel: we hebben al nieuwe, goed uitgewerkte plannen.

Om een nieuwe start te maken, vrij van de lasten van het verleden, willen wij van 

de “Cannabis Social Club”, nu ineens een omineuze naam, afscheid nemen. De 

vereniging zal een beter passende naam krijgen en wij zullen een paar statutaire 

wijzigingen moeten uitvoeren zodat het ook duidelijker wordt dat onze focus op 

medisch-wetenschappelijk onderzoek en educatie ligt. Hiermee hopen we veel 

meer te kunnen bereiken voor cannabisgebruikers en patiënten die altijd 

centraal blijven en die wij bij nieuwe projecten zullen blijven betrekken. (…)

Met vriendelijke groet,

namens het bestuur,

Rosaria Ricci

Brief aan de leden van Tree of Life (15 augustus 2019)

Rosaria Ricci
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ADVANCED 
HYDROPONICS 

OF HOLLAND
Hoe behaal je een rijkere en superieure oogst

Fotosynthese is een zeer complex 

chemisch proces waarbij planten 

fotosynthetisch actieve straling, water, 

CO2 en voedingsstoffen omzetten in 

suiker voor hun eigen doeleinden, dat wil 

zeggen groei, bloei en rijping. Naast suiker 

genereert fotosynthese ook zuurstof dat 

door planten in de atmosfeer wordt 

vrijgegeven. Zonder dit zouden mens en 

dier niet op aarde kunnen overleven. Het 

doel van elke teler moet daarom zijn om 

het proces van fotosynthese op het hoogst 

mogelijke niveau te houden en proberen 

de  maximale efficiëntie te bereiken. In 

deze aflevering laten we 

lichtomstandigheden en koolstofdioxide 

buiten beschouwing en richten we ons op 

voedingsstoffen.

N-P-K

Stikstof (N), fosfor (P) en kalium (K) zijn de 

basisvoedingsstoffen die essentieel zijn 

voor het kweken van gezonde en sterke 

planten. Deze elementen zijn aanwezig in 

de overgrote meerderheid van vloeibare 

en vaste meststoffen, evenals goed 

gemengd groeisubstraat. Een gebrek of 

overmaat van deze elementen kan fatale 

gevolgen hebben. Stikstof beïnvloedt de 

algemene groei van uw planten en is het 

meest nodig tijdens de groeifase. Planten 

met voldoende stikstof hebben grote 

groene bladeren en groeien snel. 

Anderzijds leidt stikstofgebrek tot een 

langzame groei en geleidelijke vergeling 

van bladeren. Fosfor is een element dat 

onmisbaar is voor alle organismen die op 

aarde leven. Het is een component van het 

DNA van de plant en werkt als de motor 

van het systeem dat energie in de plant 

Elke goede kweker probeert voortdurend zijn teeltmethoden te verbeteren om de opbrengst 

en kwaliteit van de oogst te verhogen. Er is geen twijfel dat alles afhankelijk is van het juiste 

proces van fotosynthese. Dit betekent onder andere de juiste verhouding en beschikbaarheid 

van belangrijke voedingsstoffen en sporenelementen. In dit artikel maken we kennis met de 

best passende voedingssupplementen voor uw planten.

verdeelt. Het is van groot belang voor de 

goede ontwikkeling van bloemen.

Essentiële rol

Kalium speelt een belangrijke rol in het 

metabolisme van koolhydraten en 

voorziet planten van sterke celwanden en 

dikkere weefsels. We mogen niet vergeten 

te vermelden dat kalium het 

stikstofgebruik verbetert en een sterkere 

groei van het wortelstelsel bevordert. 

Planten hebben kalium nodig gedurende 

de hele levenscyclus. En meer tijdens de 

bloeifase, samen met fosfor, omdat deze 

twee de vorming van grotere toppen 

bevorderen. Alle drie de besproken 

elementen spelen een essentiële rol in de 

fotosynthese. In de bloeifase is het 

raadzaam om grotere doses fosfor en 

kalium te leveren om de vorming van 

toppen te stimuleren. De overgrote 

meerderheid van professionele 

cannabistelers volgt deze regel. De 

Advanced PK-meststof met een 

uitgebalanceerde fosfor / kalium-

verhouding is hier perfect voor. Advanced 

PK is geschikt voor zowel binnen- als 

buitenkweek en kan worden gebruikt als 

Stikstof (N), fosfor 
(P) en kalium (K) 
zijn de basisvoe-
dingsstoffen die 
essentieel zijn voor 
het kweken van 
gezonde en sterke 
planten.
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aanvulling op Nederlandse vloeibare 

meststoffen met formule of met elk 

beschikbaar assortiment van andere 

meststoffenbedrijven.

Silicium

Uit een aantal onderzoeken is gebleken 

dat planten veel beter gedijen in 

siliciumrijke grond. Silicium is een 

onmisbaar bouwmateriaal dat de 

celwanden versterkt. Het biedt planten 

een grotere weerstand tegen schimmels, 

infectieziekten en ongunstige 

weersomstandigheden. Silicium stimuleert 

ook de opname van andere 

voedingsstoffen, zoals fosfor, dat al als een 

essentieel element is genoemd. Wanneer u 

het toevoegt aan uw voedingsmix, 

bevordert u een gezonde 

plantontwikkeling en hebben planten 

meer energie voor hun groei-  en 

bloemvorming. Om silicium aan de planten 

te leveren, is het raadzaam om dit te doen 

in de vorm van een gehydrolyseerde 

siliciumoxide mix. Je kunt het vinden in 

Advanced Silica. Het kan niet alleen aan de 

mix worden toegevoegd bij het bemesten 

van alle soorten substraten, maar ook 

direct op de bladeren worden gespoten. 

Gebruik het vanaf het begin van de 

groeifase en stop rond de vijfde of zesde 

week van de bloeifase.

Aminozuren

Aminozuren maken integraal deel uit van 

het totale stikstofgehalte in het 

groeimedium. Hun opname door planten is 

essentieel voor een goed lopende 

fotosynthese en dus de verwachte kwaliteit 

en het gewicht van uw oogst. Afgezien 

daarvan verbeteren organische 

aminozuren de natuurlijke weerstand en 

vitaliteit van planten, verbeteren ze hun 

wortelsysteem, bevorderen ze snellere en 

meer dichte topvorming en zorgen ze voor 

een gemakkelijkere opname van primaire 

en secundaire biogene elementen. Je kunt 

je planten voorzien van de nodige 

aminozuren met Advanced Amino. Dit 

product is met name geschikt voor planten 

die extra energie nodig hebben, dat wil 

zeggen in de vroege groeifase wanneer het 

bladoppervlak voldoende groot is; kort na 

het trimmen; na teveel bestraling, of vóór 

de vorming van eerste bloemen. Het is 

echter mogelijk om Advanced Amino toe te 

voegen tijdens de hele groei- en bloeifase. 

Uw planten worden gezonder, resistenter 

en zullen sneller groeien.

www.advancedhydro.com

info@advancedhydro.com

Planten met 
voldoende stikstof 
hebben grote 
groene bladeren 
en groeien snel.
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Nol van Schaik opende begin jaren negentig zijn 

eerste coffeeshop in Haarlem: de Willie Wortel 

Workshop. Daarvoor was hij actief als 

bouwvakker, was hij Nederlands bondscoach 

krachtsport en had hij een sportschool. In 2011 

sprak Wernard Bruining hierover met Nol. Uit dat 

interview dat in Highlife verscheen: 

‘Omdat zijn sporters allemaal blowden leerde 

Nol het kunstje ook. Daarbij viel  hem op dat de 

service in de gemiddelde Haarlemse 

coffeeshop niet zo best was. Nol: “Dan was de 

koffie weer op, dan weer de vloeitjes. Ik dacht, 

dat kan ik beter. Dat was in 1990.” Maar er 

mochten geen extra shops in de stad komen, 

dus bedacht Nol een list. “Ik begon een 

vereniging waar mensen onder het genot van 

een blowtje ook konden knutselen, want ik was 

altijd al bezig om apparaten voor de krachtsport 

te bouwen. Ik heb de nodige verbeteringen 

bedacht die nu nog gebruikt worden, dus dat 

werd de Willie Wortel Workshop 

knutselvereniging. Ik kon een oude taxigarage 

huren. Het was daar een zooi, het water stond op 

de vloer, er zaten gaten in het dak en wat 

vervelender was, ik bezat geen rooie cent. Op 16 

december 1990 kreeg ik de sleutel. Met een oude 

bakfiets reden we op vuilnisdagen door de stad 

om een interieur bij elkaar te harken. Op 3 januari 

1991 ging ik open.” 

420 Smoke Out

Later kwamen daar Willie Wortel Indica en Willie 

Wortel Sativa bij. Nol was een man die geen blad 

voor de mond nam. Overal waar actie werd 

gevoerd voor cannabis kon je Nol vinden. Of hij 

nam zelf het voortouw, zoals bij de 420 Smoke 

Out in Amsterdam in 2013. Highlife schreef 

daarover: ‘Op voorhand was het thema van de 

bijeenkomst ‘Geen gezeur aan de achterdeur… 

Regel nu die voordeur.’ Want het is immers tijd 

om eindelijk de aanvoer van de coffeeshop te 

regelen, dus een gereguleerde wietteelt met 

een bon en belasting, zodat de coffeeshop ook 

aan de achterdeur legaal opereert. Ter illustratie 

van dat streven had men een levensgrote 

factuur gemaakt, waarmee aan het eind van de 

vrolijke happening op symbolische wijze de 

achterdeur werd opengebeukt. Waarbij Nol van 

Schaik meteen een nieuwe leus introduceerde: 

‘Geen limiet op thc, maar cannabis met btw’.

Zeer betrokken

Nol genoot groot aanzien in de internationale 

cannabiswereld. Hij was erg actief bij de strijd 

voor legale cannabis in onder andere Groot-

Brittannië. Hij schreef een boek met de titel ‘The 

Dutch Experience  - The Inside Story: 30 years of 

hash & grass coffeeshops’ en lanceerde ludieke 

acties als ‘The Ganja Book of World Records’. Hij 

was zeer betrokken bij Team Haarlemse 

Coffeeshops en stond met medestrijder Ger de 

Zwaan aan de wieg van Actiegroep Cannabis als 

Medicijn. We zullen Nol missen.

De cannabiswereld verliest een markante strijder

Nol van Schaik 
overleden

In juli is in Spanje onverwacht een eind gekomen aan het kleurrijke leven van Nol van Schaik. 

Nol overleed op 65-jarige leeftijd. De cannabiswereld verliest een markante strijder.

Door: Rob Tuinstra

Nol in Spanje, 2011 Nol tijdens de 420 Smoke Out, 2013

Nol genoot groot 
aanzien in de 
internationale 
cannabiswereld.
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Waar kan ik mijn sample testen?

Damstraat 46, 1012 JM, Amsterdam

Haarlemmerstraat 66b, 1013 ET, Amsterdam

Willemstraat 29, 5611 HB Eindhoven

Hinthamerstraat 81, Den Bosch

Hartmansstraat 26, 3012 VA Rotterdam

Alle shops zijn dagelijks geopend van 10 tot 22u. 

TEST JE WIET BIJ ROYAL QUEEN 
SEEDS EN HOUSE OF SMART!

Met de nieuwste state of the art 
technologie van GemmaCert 

Vanaf heden kan iedereen in de winkels van Royal Queen Seeds en House of Smart zijn/haar 

wiet laten testen op THC en CBD gehalte!  Royal Queen Seeds vond het hoog tijd worden 

voor deze extra service en besloot daarom in samenwerking met het Israëlische bedrijf 

GemmaCert in elke winkel van RQS – zowel in Nederland als Spanje – een testmachine neer te 

zetten. Hetzelfde geldt ook voor de House of Smart smartshopketen in Eindhoven, Den Bosch 

en Rotterdam. Zo kunnen klanten, thuiskwekers en andere geïnteresseerden voor een klein 

bedrag binnen enkele minuten hun samples laten testen.

THC testen tot nu toe was altijd een moeilijk en duur verhaal. Bedrijven 

die zich daar in specialiseerden waren niet alleen heel duur, maar ook 

ontzettend traag. Een wachttijd van een week voordat je de uitslag 

kreeg was heel normaal. En de samples zag je daarna nooit meer terug 

want die waren onbruikbaar geworden.  Bovendien werken veel van 

deze bedrijven uitsluitend voor andere bedrijven en zijn ze niet 

bereikbaar voor de kleine thuiskweker of consument. Met de nieuwste 

technologie van GemmaCert is het testen op CBD en THC nu voor 

iedereen beschikbaar! 

Hoe werkt het?

De GemmaCert tester werkt als een optische spectrum-meter. Elk 

sample heeft een uniek spectrum aan THC en CBD levels. Een droge 

wietsample van ongeveer 0,5 tot 1 gram wordt in de machine 

ingebracht. Optische lezers in het apparaat scannen deze sample en 

sturen het gemeten lichtspectrum naar de cloud via wifi. In de cloud 

wordt de juiste berekening gemaakt en de resultaten worden 

teruggestuurd naar de GemmaCert app, die aanwezig is in de winkel. 

Deze zijn vervolgens af te lezen van het scherm van een mobieltje. Een 

kind doet de was! En het mooiste is nog: de gemeten sample is na de 

test gewoon op te roken want er wordt niks afgebroken aan THC en CBD 

tijdens de test! De sample is dus in dezelfde staat als voor de test. Het 

testen zelf duurt nog geen 5 minuten. 

Benieuwd naar het THC en/of CBD gehalte in je wietsample? Kom dan 

snel langs in een van de Royal Queen stores in Amsterdam of de House 

of Smart winkels in Eindhoven, Den Bosch en Rotterdam!
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BCD viert 25-jarig 
bestaan met 

cannabis cruise
De Bond van Cannabis Detailisten (BCD), de oudste coffeeshopbond van Nederland, vierde op 7 september 

haar vijfentwintigjarige bestaan. In Amsterdam-Noord scheepten ruim 150 gasten in op het indrukwekkende 

party-schip de Ocean Diva Futura, dat daarna koers zette richting centrum. Zoals vaker was de plaats waar 

gerookt mocht worden, het VIP dek, de place to be.

Na een ultrakorte speech van BCD-voorzitter 

Tino Bos, die sinds 2013 de Utrechtse 

coffeeshop Culture Boat runt, was het woord 

aan August de Loor. August was in 1994 een 

van de initiatiefnemers van de BCD en is nog 

steeds adviseur van de bond. Drie andere 

mannen van het eerste uur werden op het 

podium gehuldigd: Reijer Elzinga, Henk de 

Vries en Rob Bierings. 

Namens het Platform Cannabisondernemin-

gen Nederland (PCN), de op een na oudste 

coffeeshopbond van ons land, overhandigde 

Murat Tagluk een fraai beeldhouwwerk aan 

Tino Bos. De beide bonden werken samen 

onder de noemer Cannabis Connect, onder 

meer in het overleg met ambtenaren van VWS 

en Justitie in Den Haag over de wietproef. 

Het was een bijzonder gezicht om zoveel 

coffeeshopondernemers uit verschillende 

generaties bij elkaar te zien. “Dit hadden we 

veel eerder moeten doen”, zei Michael Veling, 

jarenlang woordvoerder van de BCD. “Je 

moet het een beetje leuk maken.” Ik zou 

zeggen: huur een iets kleinere boot en maak 

er een jaarlijkse traditie van. 

Website BCD: www.coffeeshopbond.nl

Drie kopstukken bijeen: Reijer Elzinga, Henk de Vries en Rob Bierings

August de Loor spreekt de zaal toe

Tekst & fotografie: Derrick Bergman / G0NZ0 Media
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REMO CHEMO
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“DE FAVORIETE VARIËTEIT
VAN URBAN REMO,

NU BINNEN HET BEREIK VAN ALLEN”



Amerikaanse genetica wordt steeds beter

LEMON ZKITTLE
de creatie van bekerwinnende genetica
De genetica van Zkittle zorgde voor een behoorlijke storm toen ze 

zich een weg baande naar de westkust van de VS. THC-waarden 

van ongeveer 25% waren vrij normaal. Dit werd gecombineerd 

met stevige opbrengsten en meldingen van bijna onderhoudsvrije 

teelt. Dutch Passion bracht de genetica naar Europa en werd 

algemeen winnaar van de Highlife Cup 2018 met gefeminiseerde 

zaden van Lemon Zkittle. Het proces van het vinden, verbeteren 

en stabiliseren van de genetica kostte een paar jaar serieus hard 

werken. Hier is het verhaal achter het maken van een prijswinnaar.

Door: Tony, Dutch Passion Seed Company

De professionaliteit en schaal van de legale 

cannabisindustrie in de VS is nu zo 

indrukwekkend dat vele kwekers in de VS 

enkele echt speciale genetica identificeren. 

Vaak worden deze gevonden bij telers die 

honderden of zelfs duizenden planten uit zaad 

hebben gekweekt. Het selecteren van 

elite-ouders gebeurt heel meedogenloos. 

Planten die moeite hebben om goed te 

groeien of tekenen van slechte gezondheid 

vertonen, worden snel weggegooid. Alleen de 

beste en meest gezonde planten worden 

bewaard. Soms zijn dit maar 10% van de 

oorspronkelijke planten. Monsters van de 

toppen van deze gezonde en zware individuen 

worden verzonden voor analyse. Alleen die met 

de beste cannabinoïde en terpeen profielen 

blijven behouden. Hierdoor kunnen de kwekers 

80 tot 90% van de resterende planten 

verwijderen. De uitverkoren  planten 

vertegenwoordigen de beste 2 tot 3% van de 

oorspronkelijke selectie. Het zijn deze planten 

die de kwekers echt enthousiast maken. De 

beste Europese telers brengen deze genetica 

terug naar Europa voor verdere verfijning.

Zkittlez: een speciale geschiedenis

De Zkittlez-lijn is gemaakt door 3rd Gen Family 

en Terp Hogz in de VS. De ouders kwamen uit 
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een mix van Grape Ape en Gapefruit, samen 

met genetica van een niet-bekendgemaakte 

ouder. Zkittlez won de eerste prijs op de 2016 

Emerald Cup in Santa Rosa, Californië. Het 

werd meteen een hit in de VS. Beroemd om 

een ongewoon sterke high en een opmerkelijk 

feel-good effect, was de soort ook gemakkelijk 

te kweken onder verschillende 

omstandigheden. Dit was iets dat al snel de 

aandacht van Dutch Passion trok. Hele goede 

variëteiten zijn niet altijd geschikt voor 

thuiskwekers, tenzij ze een breed groeigebied 

hebben en het vermogen hebben om sterk te 

produceren in verschillende  

omstandigheden. Een geweldige genetische 

lijn die alleen goed groeit onder een beperkt 

aantal omstandigheden is nooit een 

publiekstrekker. Wil een cannabiszaadras in 

Europa slagen, dan moet het goed omgaan 

met de veelheid aan thuiskweek-

omstandigheden in de vele EU-landen. Dat 

betekent het vermogen om goed te groeien in 

verschillende substraten en het vermogen om 

goed om te gaan met binnenkweek-

omstandigheden die niet altijd volledig zijn 

geoptimaliseerd, zoals hoge temperaturen. 

Dutch Passion vroeg zich af of de Zkittlez-

genetica nog robuuster kon worden gemaakt 

zonder in te boeten aan kwaliteit. Toen kwam 

de Las Vegas Lemon Skunk in beeld.

Las Vegas Lemon Skunk /  Zkittlez

Old school thuistelers zullen weten dat een 

goede skunkvariëteit een van de gemakkelijkst 

te kweken soorten is. Skunks staan bekend om 

een ongecompliceerde kweekstijl, ze vereisen 

weinig speciaal onderhoud en plantverzorging. 

Een goede Skunk groeit zelf en produceert 

standaard zware opbrengsten, ongeacht het 

kweeksysteem of groeimedium. Het idee 

achter het kruisen van een high-THC Lemon 

Skunk met Zkittlez was om het groeiproces 

verder te verbeteren. Het concept was om het 

beste van de genetica van de Westkust te 

hebben in een soort die heel gemakkelijk zou 

kunnen groeien in het brede scala van de 

omstandigheden van een thuiskweker. 

Wanneer telers met verschillende soorten 

kweeksystemen en ervaringsniveaus 

consequent hoge THC-oogsten blijken te 

hebben, krijgt een variëteit een solide reputatie 

en kan het een prijswinnaar worden.

Stressbestendige selectie 

Lemon Skunk en Zkittlez worden vaak 

beschouwd als indica dominante variëteiten. 

Maar ze vertonen ook sativa eigenschappen in 

sommige planten. Toen de Zkilltez werd 

gekruist met de Lemon Skunk, werd de 

krachtigste van de nakomelingen gekozen, de 

Zkittle met citroensmaak met felgroene en 

gele bloeiende knoppen. Dit was ook een 

stressbestendige selectie, wat een andere 

belangrijke factor was bij het maken van een 

populair ras voor thuiskwekers. De opbrengsten 

zijn hoog en de THC-niveaus horen bij de beste 

die we hebben gezien. Bovendien wordt deze 

hoge THC zelfs in niet-geoptimaliseerde 

omstandigheden geproduceerd,. Een 

makkelijke soort is een populaire soort.  De 

Lemon Zkittle duurt 9 tot 10 weken in de bloei 

en is meestal zwaar berijpt. Ze is ongeveer 60% 

sativa en geteeld met potentie met een 

krachtig terpeen-gehalte voor een volle smaak.

Highlife Cup Kampioen

Lemon Zkittle is een van de beste nieuwe rassen 

die het Dutch Passion team de laatste tijd heeft 

gezien. Sommige Amerikaanse genetica zijn 

gewoon te speciaal om te negeren. Het is niet 

eenvoudig om een van die zeldzame 

genetische lijnen te vinden die keer op keer de 

beste resultaten opleveren. Maar het is wat alle 

thuiskwekers willen zien. De eerste feedback van 

de eerste Lemon Zkittle was goed en dat ging 

door. Deze soort werd een van de snelst 

verkopende nieuwe rassen op basis van 

mond-tot-mondreclame. De Lemon Zkittle 

werd geteeld onder LED-verlichting door een 

ervaren kweker en nam deel aan de 2018 Highlife 

Cup in de categorie sativa. Het Dutch Passion 

team was dolblij toen ze de ‘Top Sativa’ prijs won. 

Ze waren nog meer opgewonden toen Lemon 

Zkittle werd verkozen tot de allerbeste variëteit 

op de Highlife Cup 2018. De juryleden waren 

onder de indruk van de krachtige relax en goede 

high met een geweldige terpeen-aanwezigheid 

die een prachtige aroma en smaak leveren.

www.dutch-passion.com
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JO GOES HUNTING
“Ik zie muziek als iets spiritueels”

Tekst: Arjan van Sorge | Foto’s: Nick Helderman

De Rotterdamse band Jo Goes Hunting is eigenlijk min of meer Jimmi Hueting, een drummer en 

componist die alternatieve popmuziek maakt. Alternatief, wat heet, zijn muziek zit nogal wat anders 

in elkaar dan doorsnee, maar het zijn toch ook mooie en pakkende liedjes.

Als we een afspraak plannen voor een interview, is Jimmi behoorlijk 

ziek. Een dag later voelt hij zich alweer een stuk beter: “Ik kom net uit 

Suriname dus het was een beetje eng, ik dacht dat ik misschien iets 

tropisch had meegenomen. Maar dat bleek gelukkig niet zo te zijn, het 

is gewoon griep. We hebben meerdere tripjes gemaakt naar het 

binnenland. Ik ben al een tijdje geïnteresseerd in kawina, van die 

drummuziek met zang. Ik mocht een avond meedoen met zo’n groep, 

dus dat was heel leuk.”

Tweede plaat

Het interview komt op het goede moment, want de tweede plaat 

(Front Row) van Jo Goes Hunting komt niet zo lang daarna, op 15 

november uit. “Ik ben vanaf juli begonnen een paar tracks te releasen 

dus ik heb nu online drie nieuwe nummers uitgebracht, er komen 

nog twee singles aan en dan komt het album. Ik ga dan een clubtour 

doen. We spelen in o.a. Rotown, Cinetol, Ekko, Merleyn en Simplon. 

En we zijn uitgenodigd voor een showcasefestival in Spanje, zoiets 

als EuroSonic.”

Vrolijk en dansbaar

Een van de verschillen tussen het oude en het nieuwe album is dat 

Jimmi zich naar eigen zeggen meer ontwikkeld heeft als muzikant. “Jo 

Goes Hunting ben ik eigenlijk. Ik heb wel een band voor live, maar ik 

maak zelf alle muziek en ik neem het ook allemaal zelf op. Ik heb het 

nu, anders dan de vorige, samen met Simon Akkermans gemixt. Het 

verschil is dat het iets elektronischer klinkt, dus het is iets minder een 

bandsound. Veel meer upbeat, het is eigenlijk een vrolijkere plaat, best 

wel dansbaar ook. Maar het is wel op z’n Jo Goes Hunting’s, vol met 

muzikale informatie 

want dat vind ik leuk.” 

Live magie

De band is er mee aan 

het struggelen om de 

nogal bewerkelijke 

productie iets te 

versimpelen, maar het 

blijft moeilijk. “Als je 

naar een live band 

gaat wil ik dat de band 

live speelt, omdat dat de magie is van live. Omdat ik zoveel dingen in 

mijn muziek heb, is het makkelijk om iets mee te laten lopen, zoals 

denk ik 80 % van de bands die iets met elektronica doen, 

tegenwoordig doet. Maar voor mezelf vind ik dat niet zo tof. Je wilt juist 

dat er iets gebeurd op het podium en dat het publiek daar bij is. In 

plaats van een voorbedachte show. Dat is de magie van muziek, dat je 

Mijn vrienden 
hebben mijn 
joints de bijnaam 
coco-chanelletjes 
gegeven, omdat ze 
zo dun zijn.
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dat voor je neus ziet gebeuren, dat is de power. Dat krijg je niet als je 

met een tape meespeelt, tenminste zo ervaar ik het zelf. Als een band 

dat doet, denk ik altijd: jammer. Ja, het heeft misschien wel wat met 

mijn jazzachtergrond te maken, maar bands speelden vroeger toch 

ook gewoon alles live, zelfs Kraftwerk.” 

In het echt

“Ik ben naast Jo Goes Hunting inderdaad actief als jazzdrummer. Het 

live aspect en het in het moment zijn en die magie voelen dat het 

gebeurt, dat je echt samenkomt met je medemuzikanten, dat is wel 

wat ik het allerleukst vind aan muziek maken. Dat is wat je samen doet, 

en ook al schrijf ik als Jo Goes Hunting al die muziek zelf: we doen het 

wel altijd live, in het echt.”

Naast elkaar bestaan

“Veel mensen in de popwereld kennen mij niet als jazzdrummer, en in 

de jazzwereld kennen ze Jo Goes Hunting nu wel, maar eerst was het 

een grote verrassing dat ik het allebei deed. Eigenlijk heb ik het altijd al 

zo gedaan, vanaf mijn vijftiende. Ik begon met drummen toen ik 

veertien was, een jaar daarna begon ik met beats maken, dus dat heeft 

altijd naast elkaar bestaan. Met sparen kreeg ik wat instrumenten en 

ging opnemen, toen werd het meer produceren in plaats van beats 

tikken. Maar dat is nog steeds een onderdeel van mijn muziek: 

gewoon a la hiphop producersachtige dingen maken.”

Lekker doorgaan

“Ik maak mijn muziek omdat ik het leuk vind en er zelf in geloof. Soms 

zeggen mensen dat ze de muziek moeilijk vinden, maar er is in een 

korte tijd toch best wel al veel voor mij gebeurd. En ik heb veel 

waardering daarvoor gekregen. Juist om wat doe, dus ik ga lekker 

door. Het is denk ik voor mij de manier om het lang vol te kunnen 

houden, dat is namelijk wel wat ik van plan ben.” 

Naar gevoel luisteren

“Sommige bands hebben twee jaar succes en dan stoppen ze er mee. 

Maar ik wil gewoon die muziek maken. Want dat vind ik het allerleukste 

om te doen, in mijn studiootje zitten en gewoon die nummers maken. ik 

geloof überhaupt dat mensen goed naar hun gevoel moeten luisteren 

voor de keuzes die ze in het leven moeten maken. Dan komen er 

volgens mij automatisch de beste keuzes uit. Dat doe ik zelf ook.“

Visuele versterking

Voor de tour en eigenlijk voor zijn hele nieuwe plaat is Jimmi de 

samenwerking aangegaan met een Franse animator, een visueel 

kunstenares die Alice Saey heet. “We zijn een wereld aan het 

ontwerpen die zich uit in het artwork maar dus ook op het podium. We 

zijn midden in het proces om dat af te maken. De optredens worden 

visueel versterkt door toffe prints en doeken die over het hele podium 

hangen, dat wordt wel leuk.”

Goede combinatie

Jimmi ziet muziek als iets spiritueels, en dat heeft voor hem niks met 

drugs of wat dan ook te maken. “Maar het geeft wel een heel goede 

combinatie. Een van mijn grootste helden is John Coltrane, die streeft 

naar het hogere, het goddelijke in zijn muziek, en dat is zo spiritueel, 
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daar komt bij die jongens niks aan te pas. Hij was wel verslaafd maar 

toen hij die muziek ging spelen was hij clean. Niet dat ik zelf religieus 

ben, helemaal niet, maar die kant van muziek trekt mij wel aan. Er zijn 

natuurlijk meer van dat soort mensen, zoals Jimi Hendrix. Die trance 

spreekt me aan, de diepgang. Zo maak ik ook muziek, ik spendeer er 

veel uurtjes aan in mijn studiootje, dan ga ik tot op het bot en dat vind 

ik ook lekker om te doen. Dus dan kom je meestal ook wel in een 

andere sfeer terecht, en dat kan psychedelisch klinken.” 

Wauw dit is 

geweldig

“Blowen kan heel 

dubbel werken bij mij, 

soms als je kleine hits 

hebt genomen tijdens 

het werk kun je ook 

snel denken van: 

wauw dit is geweldig wat ik aan het doen ben. En de dag erna klinkt het 

nergens naar. Dat effect heb ik best wel sterk, dus ik probeer daar wel 

mee op te passen. Ik gebruik blowen zeker niet om altijd muziek mee 

te maken. Als het goed gaat met nieuwe muziek maken dan begin ik 

ergens in de middag. Er gebeurt iets en alles is opeens donker. Ik moet 

nodig naar de wc en heb heel erg honger. Ik kijk op de klok en dan is 

het elf uur ’s avonds. Dan heb ik een goede spurt gehad, een goede 

werkflow, en ben ik meestal fried. Eigenlijk kan je niet meer, en moet je 

stoppen. Dan helpt het wel om of een rondje te wandelen, een biertje 

te drinken of een paar hijsjes te nemen. Zo kan je ook wat je net 

gemaakt hebt op een nieuwe manier beluisteren, dat vind ik heel fijn.”

Korte vloei

“Ik rook eigenlijk alleen maar wiet, met korte vloei, en ik doe er zo 

weinig in dat het echt altijd een ienie-mienie wordt. Met een heel klein 

beetje tabak want ik houd niet van tabak, het is meer om het wat te 

branden. Mijn vrienden hebben mijn joints de bijnaam coco-

chanelletjes gegeven, omdat ze zo dun zijn. Het lijken net van die 

sjieke ladysigaretjes.”

www.jogoeshunting.com

Tour

1 nov So What!, Gouda 

14 nov Rotown, Rotterdam

15 nov Ekko, Utrecht

20 nov Cinetol, Amsterdam

21 nov Merleyn, Nijmegen

22 nov Simplon, Groningen

Ik maak mijn 
muziek omdat ik 
het leuk vind en er 
zelf in geloof.
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Column André Beckers

Wie steekt zijn nek uit voor 
de medicinale thuisteler?

Anders dan in veel 

andere Nederlandse 

gemeenten hanteert 

burgemeester 

Lonink een beleid 

dat erop neerkomt 

dat hij pas bestuurlijk 

optreedt tegen de 

teelt van meer dan 

20 hennepplanten 

in plaats van de 

gebruikelijke 5. 

Omdat in dit geval 

40 hennepplanten 

in de kwekerij 

aanwezig waren 

gooide hij de woning 

voor 3 maanden 

op slot. Daartegen 

spande de hennep 

telende bewoner 

een procedure aan. 

Hij stelde dat de 

burgemeester zijn 

woning niet mocht 

sluiten. Hij teelde 

volgens zijn zeggen 

namelijk niet voor 

handelsdoeleinden, 

maar uitsluitend voor 

eigen medicinaal 

gebruik. De 

bestuursrechter moest 

beoordelen of de man 

zijn stelling aannemelijk 

had gemaakt. Als de 40 hennepplanten 

inderdaad uitsluitend voor eigen (medicinaal) 

gebruik zouden worden geteeld, zou de 

sluiting niet door de beugel kunnen.

De uitspraak van de Rechtbank Zeeland-West-Brabant van 23 juni 2019 is een opsteker voor 
patiënten die thuis hennep telen voor eigen medicinaal gebruik. Burgemeester Jan Lonink van 
Terneuzen gooide voor de zoveelste keer in zijn carrière een woning op slot, omdat daarin een 

hennepplantage bestaande uit 40 planten was aangetroffen. De bestuursrechter hield hem tegen.

Hoe overtuig je een rechter?

Hoe overtuig je een rechter? De man ver-

klaarde dat hij in 1998 een ernstig verkeers-

ongeval had en daardoor lijdt aan ernstige 

chronische zenuwpijn. 

Hij was zelf hennep 

gaan kweken om deze 

in olie te verwerken en 

te gebruiken voor be-

strijding van pijn en ter 

bevordering van slaap. 

Hij onderbouwde zijn 

verklaring met hulp van 

zijn huisarts. Deze be-

vestigde niet alleen de 

medische klachten van 

de man. Hij ging verder 

door uit te leggen dat 

hij eerder paracetamol, 

diclofenac en tramadol 

had voorgeschreven, 

maar dat dit onvol-

doende werkte voor 

zijn patiënt. 

Meest geschikte 

CBD en THC 

verhouding

De huisarts verklaarde 

ook dat hij eerder 

medicinale cannabis 

in de vorm van olie van 

het merk Bedocran 

had voorgeschre-

ven. De huisarts nam 

zich zelfs de enorme 

moeite om ter zitting 

te verklaren dat deze 

olie voor zijn patiënt 

niet werkte omdat die slechts 2% THC bevatte. 

Daardoor werkte deze olie onvoldoende slaap 

bevorderend. Bedocran leverde weliswaar 

ook bloemtoppen, maar deze bevatten 22% 

Van zijn zelfgemaakte wietolie gebruikte hij dagelijks 5 druppels.
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THC en dat bleek te veel, omdat de patiënt bij 

gebruik daarvan steeds wakker werd met een 

kater. Zelf verklaarde de man dat hij hennep 

kweekte om tot de voor hem meest geschikte 

verhouding CBD en THC in olie te komen. Van 

deze zelfgemaakte olie gebruikte hij dagelijks 

ongeveer 5 druppels. De huisarts kon olie met 

diezelfde verhouding niet voorschrijven. Hij 

bleek ervan op de hoogte te zijn dat zijn patiënt 

van zijn zelfgekweekte hennepolie maakte en 

gebruikte. Deze olie bleek het meest effectieve 

pijnstillend middel met de minste bijwerkin-

gen te zijn voor de klachten van zijn patiënt.

Diverse extractiemethodes

Uit geraadpleegde openbare bronnen 

werd afgeleid dat er diverse ex-

tractiemethodes bestaan 

om werkzame stoffen uit 

hennepplanten te halen 

voor de productie van 

olie. Met behulp van 

alcohol (20 gram 

hennep voor 10 ml 

olie) kon volgens 

deze bronnen 

minder olie wor-

den gemaakt 

dan op basis van 

(olijf)olie-extractie 

(5 gram hennep 

voor 20 ml olie). Ter 

zitting verklaarde de 

man dat hij olie op 

basis van alcohol-ex-

tractie maakte, omdat 

dit voor hem de meest 

effectieve olie was met de 

minste bijsmaak. 

Landrasplanten

De rechter hanteerde het rapport ‘Weder-

rechtelijk verkregen voordeel hennepkwe-

kerij bij binnenteelt onder kunstlicht’  en 

schatte de opbrengst per hennepplant op 

33,5 gram (3,1 plant per m2). Omdat er 40 

hennepplanten waren aangetroffen, zou de 

totale opbrengst op grond van dit rapport 

1.340 gram hennep zijn. Hiervan zou 670 ml 

olie op alcoholbasis kunnen worden gemaakt. 

De man vertelde dat zijn opbrengst minder 

was, omdat hij landrasplanten kweekte. Het 

merendeel van deze planten zou niet ge-

schikt zijn om olie van te maken. 

Helder en consistent

Hij verklaarde ook dat hij 5 tot 10% van de oogst 

wilde gebruiken met een vaporizer voor acute 

pijnbestrijding. De bestuursrechter ging mee 

met het betoog van de man over zijn gebruik 

van hennepolie. Hij oordeelde dat de man hel-

der en consistent had verklaard en bovendien 

dat zijn verklaring werd ondersteund door de 

verklaringen van de huisarts. Onder die om-

standigheden kwam de rechter tot de slotsom 

dat de burgemeester niet bevoegd was om 

tot sluiting van de woning voor drie maanden 

over te gaan. Hij blokkeerde tot verrassing van 

burgemeester Lonink de sluiting. 

Andere afloop

Als je kennisneemt van de uitspraak van 

de voorzieningenrechter van de Raad van 

State van 5 juni 2019 in de zaak van Mierlose 

medicinale hennepteler zie je dat dit soort 

procedures heel anders af kunnen lopen. De 

teler in die zaak staat inmiddels op straat, om-

dat hij wiet voor medicinaal gebruik teelde. 

De hoogste bestuursrechter hield die sluiting 

niet tegen. De hennepteler was er in die zaak 

helaas niet in geslaagd de rechter ervan 

te overtuigen dat hij uitsluitend voor eigen 

gebruik teelde. 

Kleinschalige thuisteelt

Ik ben aangenaam verrast door de enorme 

inzet van de huisarts in de zaak uit Terneuzen. 

Zijn rol was uiterst belangrijk tijdens de rechts-

zaak. Huisartsen hebben het stervensdruk en 

worden opgezadeld met enorm veel admi-

nistratief geneuzel dat wordt bedacht door 

mensen die ver van de praktijk afstaan. In 

NRC Handelsblad las ik over een huisarts 

die het plan heeft om op commerciële 

basis jaarlijks duizenden kilo’s wiet te gaan 

telen voor coffeeshops. Hoe kijkt zo’n 

huisarts aan tegen de klein-

schalige thuisteelt vraag ik 

mij af. Ziet hij dat als een 

vorm van concurrentie 

of een goed te verde-

digen recht van ieder 

mens om een paar 

hennepplantjes 

voor eigen medi-

cinaal gebruik te 

mogen telen? 

Geen 

spookver-

halen

Ik pleit ervoor ie-

dere patiënt dat 

recht onder een 

aantal uitdruk-

kelijke voorwaar-

den te gunnen. De 

teelt moet veilig met 

goedgekeurde apparatuur 

plaatsvinden. Het moet er eerlijk 

aan toe gaan, dus stroom en water 

betalen en zonder enige vorm van hinder 

voor de omgeving plaatsvinden. Waarom 

vergeten de meeste politici, ondernemers 

en verhuurders toch steeds die kleine 

medicinale thuiskweker? Misschien wil de 

Tilburgse burgemeester Theo Weterings 

eens proberen huisartsen, politiemensen, 

officieren van justitie, verzekeraars, banken en 

woningcorporaties bij elkaar te brengen om op 

basis van echte feiten en geen spookverhalen 

over deze problematiek te discussiëren. Hij 

weet waarover hij praat en beschikt over de 

nodige praktijkervaring. Wie steekt zijn nek uit 

voor de medicinale thuiskweker?

André Beckers

www.wolf.partners
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CANNABIS BILLBOARDS 
IN CALIFORNIË

Zo kan het ook
Door: Rob Tuinstra

Cannabis is bijna twee jaar legaal in Californië, en je ziet het overal in het straatbeeld. Langs de 

snelwegen in Los Angeles staan vele billboards met reclame voor cannabis. Wat in Nederland 

door de strenge AHOJG-regels onvoorstelbaar is, vinden ze daar heel gewoon.

In de Amerikaanse metropool aan de 

Westkust is recreatieve wiet sinds 1 januari 

2018 legaal. Mediwiet kon je er al langer 

krijgen. Californië was de eerste Amerikaanse 

staat die dat in 1996 legaliseerde. Je had er 

wel een mediwietpas voor nodig. Maar dat 

was niet zo moeilijk. Op de boulevard langs 

het strand in de hippe wijk Venice kon je die al 

voor 10 dollar kopen. Zo’n pasje is nu niet 

meer nodig. Als je stoned of high wil worden 

met je maten of vriendinnen, dan kan dat 

gewoon. Sterker nog; je kunt je stash laten 

bezorgen ook. En overal langs de LA Freeways 

word je daar aan herinnert. 

Meer dispensaries op komst

In Los Angeles zijn 187 cannabis dispensaries. In 

de hele staat zijn het er 873. Om even een 

vergelijking te maken, Nederland heeft met 17 

miljoen inwoners 570 coffeeshops. Californië 

heeft 40 miljoen inwoners. Zo bezien heeft de 

staat een flinke achterstand. Dat komt omdat 

vele gemeenten simpelweg geen cannabis-

winkels toestaan. Dit is tegen het zere been van 

de Democraten, die de baas zijn in de Senaat 

van Californië. Zij eisen dat alle gemeenten 

waar tijdens de laatste verkiezingen een 

meerderheid voor legalisering van cannabis 

koos onmiddellijk verkooppunten toestaan. 

De staat mikt op 2200 verkooppunten.

Concurrentie is groot

Met 187 dispensaries voor de tien miljoen 

Angelino’s is de concurrentie groot. Vandaar 

dat er veel reclame langs de snelwegen is te 

zien. Med Men, Herbarium, Erba, Eaze, Evolv, 

het worden bekende namen als je door LA 

rijdt. Het zijn bedrijven die cannabis verkopen 

of bezorgen (het bezorgen van cannabis is 

gewoon legaal) en letterlijk en figuurlijk flink 

aan de weg timmeren met ontelbare 

billboards. Stel je eens voor hoe dat er uit zou 

zien in Nederland? Gaan we die kant ook op als 

cannabis eindelijk eens volledig gelegaliseerd 

zou worden? Ik vermoed van niet. In de 

Nederlandse politiek staat de dominee naast 

de koopman, dus reclame voor het gebruik 

van cannabis zal net als nu wel verboden 

blijven of zelfs verder ontmoedigd worden.

“The land of the free”

In “the land of the free” doen ze daar minder 

moeilijk over. Toch zijn ook hier een aantal 

richtlijnen opgesteld. Advertenties op 

radiostations, drukwerk, Internet en TV zijn 

toegestaan als tenminste 71.7% van de kijkers 

ouder is dan 21 jaar. Billboards en andere 
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advertenties mogen niet binnen 330 meter van 

kleuterscholen, lagere scholen of kinderop-

vang en kinderspeelplaatsen zijn. Ook mogen 

geen cartoonfiguren of andere symbolen 

worden gebruikt die gericht zijn op kinderen. 

Zwarte markt

Een groot probleem blijft het bestaan van een 

immense zwarte markt. In september bleek 

uit een onderzoek dat er ruim 2800 illegale 

dispensaries en bezorgdiensten opereren. 

Die zwarte markt zou in 2019 zo’n 8.7 miljard 

dollar omzet halen. De legale cannabisbran-

che blijft vooralsnog steken op 3.1 miljard 

dollar. Vertegenwoordigers van de cannabis-

branche verwijten autoriteiten niet hard 

genoeg op te treden tegen de illegale 

verkooppunten. “Wij moeten concurreren 

terwijl we extra kosten hebben door allerlei 

vergunningen plus nog eens een belasting 

van 15% op onze cannabisproducten. Dit moet 

echt anders,” aldus een woordvoerder. Een 

beschuldigende vinger gaat naar Weedmaps, 

een website waar alle dispensaries, ook de 

illegale, te vinden zijn. De California Bureau of 

Cannabis Control (BCC) heeft Weedmaps tot 

31 december van dit jaar gegeven om alle 

illegale bedrijven te verwijderen. Critici vinden 

dit te langzaam gaan en menen verder dat de 

BCC veel sneller nieuwe vergunningen moet 

uitgeven, om de strijd tegen de zwarte markt 

niet nog meer te verliezen. Medio september 

werd alles in het werk gesteld om honderd 

nieuwe dispensaries in Los Angeles een 

vergunning te verlenen. Dat worden weer heel 

veel nieuwe billboards.
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BELUSHI’S FARM
Jim Belushi kweekt en verkoopt zelf zijn wiet

Er zijn veel beroemdheden die hun naam aan een bepaalde wietsoort hebben gekoppeld. Maar er zijn 

maar weinig sterren die zelf de handen vuil maken. Jim Belushi doet dat wel. Hij begon op zijn eigen 

grond in Oregon te kweken. Dat begon kleinschalig maar inmiddels is het bedrijf flink uitgebreid.

In een interview vertelt de acteur en 

muzikant dat hij als tiener voor het eerst wiet 

rookte: “Dat was Mexicaanse ragweed. Nu 

denk ik, kon ik diezelfde ragweed nu nog 

maar kweken, want met 6% THC zou ik dan 

een hele joint kunnen roken. Vandaag de 

dag zijn die percentages zo hoog. Het is 

teleurstellend dat veel mensen niet 

begrijpen dat de THC niet extreem hoeft te 

zijn om fijne wiet te hebben.” 

Het is een medicijn
Tegenwoordig beperkt hij zich wekelijks tot 

een aantal trekjes met zijn vape-pen. Wel 

neemt hij dagelijks CBD. Hij heeft veel 

respect voor de medicinale aspecten van de 

plant. Belushi: “De medische mogelijkheden 

zijn ongekend. Ze noemde het drugs in de 

sixties, maar het is een medicijn.”

Echte liefhebber
Hij was een van de 

eerste beroemdhe-

den die in de 

cannabisbranche 

actief werd. We 

noemen er een paar: 

Snoop Dogg, Willie 

Nelson, Marley’s 

Naturals. Belushi 

daarover: “Maar zij 

verbinden hun naam 

er alleen aan. Ik doe 

het anders. Ik kweek 

de planten zelf. Ik top de planten zelf. Ik 

droog de planten zelf. En nu doe ik de 

marketing van de planten zelf.” Belushi is een 

echte liefhebber. Dat is duidelijk. En hij 

houdt van zijn nieuwe vak. Zo vertelt hij: “I 

love the agriculture of it. I love the girls, I love 

the feminine energy on my farm.”  

www.belushisfarm.com

Door: redactie Highlife
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MIKE TYSON SPENDEERT 
MAANDELIJKS
$40,000 AAN WIET
Mike Tyson timmert flink aan de weg om van zijn cannabisrijk een groot succes te 

maken. Zijn Mike Tyson Ranch in Californië, waar veel events rond cannabis worden 

georganiseerd en waar ook geteeld wordt, is een trekpleister aan het worden. Wie 

de website www.tysonranch.com bezoekt, ziet dat er al flink wat soortjes, edibles 

en concentraten verkrijgbaar zijn. Neem nu de Tyson Cookies, een Indica van 26% 

THC. Tyson zelf gaf onlangs bij een interview grappend aan waarom hij in de wietbizz is 

gestart. De voormalige bokser en acteur: “What do we smoke a month? Is it $40,000 a 

month? It’s 40, yeah, $40,000 a month.” Op de Mike Tyson Ranch worden ook cursussen 

gegeven waarbij de finesses van het telen van cannabis onderwezen wordt. 

Lucas Glover, winnaar USA 
open: “CBD werkt, vertel ik 
hen dan”

Steeds meer professionele 

golfers melden dat ze CBD 

gebruiken om aan de top te 

blijven. Lucas Glover, winnaar 

van de US Open, is een van 

hen. Hij meent dat CBD hem 

helpt en beveelt het aan bij 

klachten over stress en 

slapeloosheid. Andere golfers zijn minder open, maar velen ondersteunen de 

geweldige effecten van CBD, aldus Glover. Hij vertelt: “Ik ben 39 jaar en ik 

beleef een geweldig seizoen. Dat is geen toeval. Sinds ik CBD gebruik slaap ik 

beter en voel ik dat mijn herstel ook beter is. Ik zit veel beter in mijn vel nu.” 

Glover is daarom blij dat het Internationale Doping Agentschap CBD van de 

lijst van verboden middelen heeft gehaald. “En ander professionele golfers 

vragen mij er nu ook naar. CBD werkt, vertel ik hen dan.”

Gratefull Dead drummer komt 
met voorgedraaide joints: 

“Transport Your Mind”
Mickey Hart, drummer van de legendarische band Grateful Dead, is de volgende muzikant 

die in de cannabizz stapt. Met zijn voorgedraaide joints heeft hij een grote wens voor zijn 

klanten: “Transport Your Mind.” Grateful Dead is natuurlijk al decennia lang een stoner band 

bij uitstek. Er wordt verteld dat de legendarische soort Chemdog genaamd is naar een 

Grateful Dead fan. Hij zou de soort in 1991 na een Dead-show in Indiana na een aankoop in 

Shakedown Street ontdekt hebben en de zaadjes die bij zijn aankoop zaten verder 

gecultiveerd hebben. Mickey Hart verspreidt zijn joints inmiddels onder de naam 

 “Mind Your Head” en vertelt dat ze perfect zijn voor een “creatief avontuur”. 

H

H
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HZIGGY KREEG ZIJN EERSTE 
JOINTJE OP 9-JARIGE 
LEEFTIJD
Reggae-ster Ziggy Marley kreeg zijn eerste jointje op 9-jarige leeftijd, 

met de zegen van zijn vader. Nu hij 50 is geeft hij toe dat dat wel erg 

jong was. Ziggy: “Maar voor rasta’s is het roken van wiet niet iets slechts. 

Je verbergt dat niet voor je kinderen. Ik zou het zelf niet zo gedaan 

hebben, maar het hoorde bij onze religie.” Toen Ziggy later als tiener 

zelf besloot om te blowen, bekeek hij dat spiritueel: “Het gaf en geeft 

me inzicht in wie ik ben.” En: “It was never just about getting high. I 

educated myself about it in terms of how Yogis in India use it and I 

went down that route with it. I didn’t go down the ‘fun’ route.”

Jay-Z
gaat USA wietbedrijf 
Calica adviseren
Jay-Z is inmiddels een van de meest succesvolle rap-entrepeneurs. 

Niet alleen heeft hij zijn eigen platenmaatschappij, hij heeft ook een 

kledinglijn en cognac. Dat weerhoudt hem er niet van om zakelijk 

bijzonder actief te blijven. Deze zomer maakte het bedrijf Caliva uit 

Californië bekend dat Jay-Z hen zal adviseren als merkstrateeg. Als je 

de webiste van Caliva bezoekt (www.caliva.com) zie je dat dit bedrijf 

wel het een en ander in hun mars heeft. Jay-Z: “Ik wil alles zo perfect 

mogelijk doen en dit is een mooie kans. We willen iets moois gaan 

maken. En dat op het hoogste niveau.”

WEED
LIKE TO WISH YOU A 
HAPPY BIRTHDAY!
Tsja, niet iedereen krijgt zo’n leuke Instagram voor zijn 

verjaardag van Miley Cyrus en Kaitlynn Carter. Maar Brody 

Jenner was wel zo gelukkig. De 36-jarige real life ster 

vertelde zeer in zijn nopjes te zijn met dit onverwachte 

kado van zijn ex. Maar er zit toch iets meer achter. Het is 

namelijk een presentje van Lowell Herb Co, een wietbedrijf 

uit Californië. En laat Miley Cirus nu net een investeerder in 

deze onderneming zijn! Toch, het blijft een mooi presentje. 

Brody Jenner was daarom ook erg blij. “Miley and Kaitlynn, 

you really stepped it up with this one. You know my favorite 

company of all time.” En: “Oh my God. That’s the kush too. 

Happy birthday to me.”

H

H
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MEDICINAAL
Cannabis Nieuws

NIEUWS

Er kwam een aantal vragen aan bod. Zoals 

waarom we de stichting zijn begonnen. Ons 

antwoord: “Wij staan voor normalisering van 

het gebruik van cannabis voor medicinaal 

gebruik. Wij staan voor het recht op zelfbe-

schikking, dus in ons geval dat we als patiënten 

het recht hebben om ons eigen medicijn te 

kweken – oogsten – drogen –  bewaren – ver-

voeren – verwerken en te gebruiken. We zijn 

zelf patiënt en gebruiken en kweken al jaren 

onze eigen cannabis. Andere, reguliere, 

medicijnen voor onze ziekten hebben we de 

deur uit gedaan. We hadden veel last van 

bijwerkingen.“

Natuurproduct
“Cannabis is een natuurproduct. Zelf gekweekt 

is het ook nog eens schoon van chemicaliën 

en pesticiden. Dat bevalt ons heel goed! En wij 

gunnen het iedereen om zijn eigen medicijn 

te maken. Door onze jarenlange ervaring zijn 

wij inmiddels expert geworden op het gebied 

van cannabis. Kennis over welke soort 

cannabis met welke samenstelling in welke 

toedieningsvorm voor jouw persoon in jouw 

omstandigheden met jouw ziekte/klachten 

de beste is, is moeilijk te vinden. Met onze 

stichting dragen wij bij aan wetenschappelijke 

informatievoorziening. Dat doen wij zo eerlijk 

Door: Stichting PGMCG

In augustus is BNN/VARA bij ons op bezoek geweest voor het Spuiten & Slikken drugslab. Het 

filmpje is 30 augustus online gegaan. Serge en Marian werden geïnterviewd door Nellie Benner. 

BNN/VARA op bezoek bij PGMCG

en transparant mogelijk. Wij adviseren niet 

alleen patiënten, maar ook artsen, apothekers 

en wetenschappers die vragen hebben over 

gebruik, thuisteelt en regelgeving van 

cannabis. En als patiënten van de stichting 

PGMCG steunen we elkaar in ziekte, tegen-

spoed en onrecht. Met elkaar en voor elkaar!” 

Verder spraken we over het verschil tussen 

medicinaal en recreatief gebruik. Waarvoor, 

hoe en waarom wij het als patiënt gebruiken 

en welke cannabis en hoe we hier aan komen. 

Natuurlijk kwam het thuiskweekproject Tilburg 

en nog een aantal onderwerpen ook aan bod.

Kijken? Ga naar: https://www.youtube.com/

drugslab

Highlife46



Uit die brief: ‘Hierbij laat ik u weten dat ik het 

telen van medicinale cannabis onder strikte 

voorwaarden, toe zal staan. Deze voorwaar-

den zijn als volgt:

+  U mag niet meer dan vijf planten in uw 

woning telen;

+  Deze planten mogen niet groter dan drie 

meter zijn;

+  U dient te beschikken over een medische 

verklaring van een BIG-geregistreerde 

zorgverlener omtrent de noodzaak van 

het cannabisgebruik. De verklaring van de 

BIG-geregistreerde zorgverlener moet 

ondertekend zijn en zijn voorzien van een 

dagtekening, waarbij de verklaring niet 

ouder dan 5 jaar mag zijn;

+  U dient zorg te dragen voor een brandvei-

lige woning;

+  U dient zorg te dragen voor een veilige en 

legale elektriciteitsvoorziening voor wat 

betreft de lamp (en) die u voor deze 

planten gebruikt;

Op 12 september 2019 vierde de Stichting PGMCG het feit dat we inmiddels drie jaar 

toestemming in Tilburg hebben voor Medicinale Thuiskweek. Op dezelfde dag in 2016 kregen 

we de brief van burgemeester Noordanus waarin dit werd aangekondigd. 

Inmiddels drie jaar toestemming 
Medicinale Thuiskweek in Tilburg

+ De cannabis strikt voor eigen gebruik is;

+ Verkoop aan derden niet is toegestaan;

+  Beroeps -of bedrijfsmatig handelen is 

niet toegestaan;

+ De teler moet meerderjarig zijn.

Convenant
Er zijn inmiddels tientallen patiënten 

aangesloten bij PGMCG betreffende de 

Thuiskweek in gemeente Tilburg (waaron-

der ook Berkel Enschot en Udenhout). 

Behalve een verklaring van een BIG-gere-

gistreerde zorgverlener, dient men ook een 

convenant en huishoudelijk reglement te 

ondertekenen. Hierin staat uitgebreid 

omschreven waar men zich aan dient te 

houden. Om de zes weken hebben we een 

grote meeting en bespreken we wat er 

afgelopen periode gebeurd is, ook worden 

voorkomende problemen besproken. 

Landelijk?
Het wordt de hoogste tijd, dat het PGMCG 

model landelijk doorgevoerd gaat worden 

en dat alle patiënten met rust gelaten 

worden en met een gerust hart hun plantje 

kunnen kweken. Gelukkig winnen steeds 

meer patiënten het van hun woningbouw-

vereniging die dreigen met huisuitzettin-

gen, omdat rechters inzien hoe onmense-

lijk dit is. Dit gebeurde onlangs in Katwijk en 

Middelburg. Als men veilig en verantwoord 

kweekt met jaarlijkse keuringen bij 

binnenkweek, mag het recht van een 

patiënt niet worden afgenomen.

www.pgmcg.nl
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BANKEN WEIGEREN 
DIENSTVERLENING AAN 
COFFEESHOPHOUDER

Het begint veelal bij een vragenbrief van de 

bank over een bestaande bankrekening en 

de bedrijfsactiviteiten. Een cryptische 

omschrijving van de activiteiten in het 

handelsregister helpt niet meer. De coffeesh-

ophouder zit in zo’n situatie met de handen in 

het haar. Moet zij weer terug in de tijd en 

alleen contant geld aanhouden? De 

weigering lijkt nog niet landelijk te zijn 

ingezet. Echter de toename aan signalen van 

onze klanten verontrust ons. Zelfs een 

“gewone” ondernemer krijgt tegenwoordig 

pagina’s aan vragen toegestuurd voor het 

openen van een zakelijke rekening. Ook 

pinleveranciers stellen zich steeds kritischer 

op.

Banken onder druk
Banken lijken druk te voelen rondom de 

controlerende taken die de Wet op het 

financieel toezicht en de Wet ter voorkoming 

van witwassen en financieren van terrorisme 

voorschrijven. Vanuit Europa wordt steeds 

meer druk gelegd op de financiële sector. Het 

aangescherpte beleid van de banken lijkt 

hiermee te maken te hebben. Controlerende 

taken impliceren dat de bank haar klanten 

moet onderzoeken. Het structureel weigeren 

van coffeeshops als klant is geen onderzoe-

ken. Banken lijken de weg van de minste 

weerstand te nemen door coffeeshops te 

weigeren, maar dit kan niet de bedoeling zijn 

van de controleverplichtingen die zijn 

opgelegd aan de banken.

Wouter Bos
Voormalig Minister van Financiën, Wouter 

Bos, heeft destijds betoogd dat het noodza-

kelijk is dat naast legale ook gedoogde 

Column Wil Oomen

bedrijven toegang moeten hebben tot 

betaalfaciliteiten. Het categoraal uitsluiten is 

ongewenst. Bos heeft dit ook uitdrukkelijk 

verzocht bij de Nederlandse Vereniging van 

Banken om het beleid van banken van 

categoraal weigeren van coffeeshops te 

herzien. Een individuele toetsing zou volgens 

Bos moeten kunnen plaats vinden. De 

voorzitter van de NVB heeft indertijd 

toegezegd hiertoe bereid te zijn. Hier is 

echter geen vervolg aan gegeven.

Risico’s
Een gemiddelde coffeeshophouder wil 

graag zoveel mogelijk via de bank omzet ont-

vangen en rekeningen kunnen betalen. 

Contant geld brengt nu eenmaal risico’s met 

zich mee. Het gedoogbeleid van de overheid 

zorgt ervoor dat een deel van de bedrijfsvoe-

ring via de kas moet verlopen. Juist dit 

onderdeel zorgt ervoor dat banken steeds 

meer coffeeshops structureel gaan weigeren 

met betrekking tot het gebruik maken van 

bancaire faciliteiten zoals een zakelijke 

bankrekening. En niet alleen de coffeeshop-

houder wordt door de banken geweigerd. 

Sinds enige tijd krijgen wij steeds meer 

berichten dat werknemers van een coffee-

shop geen hypotheek meer kunnen 

aanvragen. Een onafhankelijke hypotheeka-

dviseur heeft bij diverse banken navraag 

gedaan en het blijkt inderdaad dat het 

merendeel van de banken geen hypotheek 

meer willen verstrekken bij deze doelgroep. 

Controle ligt al bij accountant
Een coffeeshophouder wordt al uitvoerig 

gecontroleerd. De Belastingdienst contro-

leert coffeeshops met enige regelmaat en 

daarnaast heeft de accountant (of adminis-

tratiekantoor) een controlefunctie en een 

meldplicht bij ongebruikelijke transacties. 

Bureau Financieel Toezicht controleert met 

regelmaat bij de accountant op de controle-

functie met betrekking tot eerder genoemde 

wetten. Van de accountant wordt verwacht 

dat hij de gehele administratie onder de loep 

neemt en van A tot Z doorlicht. De bank heeft 

de mogelijkheid om alle banktransacties te 

onderzoeken en te controleren. Daarnaast 

weet de bank dat de coffeeshophouder 

reeds onder het vergrootglas ligt bij de 

overheidsinstanties en dat de accountant 

ook wordt gecontroleerd. 

Buiten proportioneel
Er zijn dus genoeg mogelijkheden voor 

banken om de coffeeshop te controleren en 

Wij ontvangen steeds meer signalen dat banken geen dienstverlening wensen te verlenen 

aan coffeeshops. Dit betreft niet alleen een nieuwe aanvraag voor een zakelijke bankrekening, 

maar ook bij bestaande rekeninghouders wordt de dienstverlening ingetrokken waarbij de bank 

aangeeft dat zij de coffeeshopbranche uitsluiten van dienstverlening. 

Wouter Bos
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de banken kunnen aan de eisen van Bureau 

Financieel Toezicht voldoen zonder 

coffeeshops en hun medewerkers buiten te 

sluiten. 

Het structureel weigeren van de coffeeshop-

houder van betaalfaciliteiten lijkt dus buiten 

proportioneel en in strijd met de regelgeving. 

Om maar niet te spreken van het weigeren 

van een hypotheek aan een werknemer die al 

geruime tijd in vaste dienst werkt en een huis 

wil kopen. Ons kantoor heeft dit al meerdere 

keren met succes aan de kaak gesteld bij de 

bancaire sector en is van plan om dit te 

blijven doen. Wij zullen u op de hoogte 

houden. 

Weten is één, bewijzen is twee. Ook een 

bancaire instelling is niet eenvoudig te 

overtuigen.

Oomen fiscaal onderzoek en advies. 

Mr. Wil Oomen

www.oomenfiscaalonderzoek.nl

OAK - Oomen Administratiekantoor

Ing. Ruud Oomen

www.oomenadministratiekantoor.nl Contant geld brengt risico’s met zich mee

“Poortwachters 
tegen witwassen”

Nederlandse banken willen samen met de overheid en andere poortwachters werken aan de meest 

effectieve bestrijding van witwassen in Europa. Met het  door ministers Hoekstra en Grapperhaus 

gepubliceerde nationale plan van aanpak wordt ‘een belangrijke stap gezet om ons land nog 

onaantrekkelijker te maken voor criminelen die hun geld willen witwassen,’ aldus voorzitter Chris Buijink van 

de Nederlandse Vereniging van Banken. ‘Doordat poortwachters en overheid de handen ineenslaan geven 

we een krachtig signaal dat criminelen hier niet moeten zijn met hun zwarte geld.’

Aldus een bericht van de NVB dat op 1 juli de 

deur uit ging. De boodschap is duidelijk: 

“Om witwassen effectief te kunnen 

bestrijden is samenwerking tussen banken 

onderling en tussen publieke en private 

partijen essentieel. Naast het wegnemen 

van wettelijke belemmeringen om kennis te 

delen, is het ook van belang dat banken, 

opsporingsdiensten en het OM gezamenlijk 

prioriteiten gaan stellen zodat de 

beschikbare capaciteit beter kan worden 

ingezet. Door samen te focussen op 

dezelfde risico’s en informatie met elkaar te 

delen maken we het voor criminelen een 

stuk lastiger om criminele winsten in ons 

land wit te wassen.” 

Dupe
Inmiddels is duidelijk dat dit ongewenste 

gevolgen voor de branche heeft, zoals uit 

het artikel van Wil en Ruud Oomen blijkt. 

Coffeeshops en hun personeel zijn de dupe. 

Aan de oproep van Wouter Bos is eigenlijk 

nooit echt van harte gehoor gegeven en we 

zijn weer terug bij af. Hoe close de banken 

zijn met het OM en Justitie bij het uitkiezen 

van een makkelijk doelwit blijkt wel uit een 

speech van NVB-voorzitter Chris Buijnk op 

een veiligheidssymposium eerder dit jaar: 

“Voor een prikje koop je een mooie 

herenboerderij in the middle of nowhere en 

in de enorme schuur begin je een 

hennepkwekerij. Kassa, en geen haan die er 

naar kraait.” Door het kromme 

gedoogbeleid is de cannabiswereld en 

iedereen die daarin werkzaam is een heel 

gemakkelijk slachtoffer van deze 

zelfbenoemde “poortwachters”. Of zullen 

we ze gewoon moraalridders noemen.

Door: Rob Tuinstra
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In het laboratorium-rapport dat je via de 

QR-code voor elke aankoop kan opvragen 

worden ook de percentages terpenen 

genoemd. Dat is van belang, want terpenen 

spelen een grote rol in onze geliefde 

cannabisplant. In de vorige aflevering 

schreven we over de grote rol van terpenen 

voor de smaak en beleving van cannabis. Nu 

nemen we een aantal van de belangrijkste 

terpenen onder de loep.

Myrceen

Myrceen is zeer nuttig. Het zit niet alleen in 

cannabis, je vindt het ook in verse mango’s en 

kruiden en planten zoals hop, rozemarijn en 

laurier. De naam is afkomstig van de plant Myrica 

salicifolia, afgeleid van het Griekse woord myrike, 

dat staat voor geur. Het aroma doet denken aan 

munt, citroenen en  mango’s. Myrceen beschikt 

over een zeer bijzonder kenmerk; het is namelijk 

in staat het verzadigingsniveau van de 

cannabinoïde receptor type 1 (CB1) naar een 

maximaal niveau te verhogen. De CB1 recepto-

ren behoren tot het endocannabinoïden 

systeem en bevinden zich voornamelijk in het 

centrale zenuwstelsel in ons lichaam. Dankzij 

deze unieke eigenschap is myrceen in staat THC 

te versterken. Bovendien zorgt het ervoor dat 

het effect sneller intreedt en langer aanhoudt. 

Myrceen beschikt over een andere eigenschap 

die sommigen ongewenst vinden. Wanneer een 

plant over meer dan 0,5% myrceen beschikt, kan 

na gebruik het Couch Lock effect optreden. Dan 

voel je je sloom en wil je de bank niet meer wilt 

afkomen. Werk kan hierdoor belemmerd 

worden en belangrijke taken mogelijk niet 

afgemaakt. Dit zwaar stonede gevoel vind je 

meer in Indica. In Sativa zit meestal een lager 

gehalte dan 0,5% myrceen. Dit Couch Lock 

effect kan trouwens ook een voordeel zijn op 

gezondheidsvlak. Voor sommigen betekent het 

een gedwongen moment van complete rust. 

Het is een bekend gegeven dat rust voor een 

sneller herstel na ziekten zorgt. Hierdoor wordt in 

de meeste situaties gekozen voor een Indica 

dominante soort. Bepaalde stemmingssituaties 

zijn een uitzondering hierop en kunnen juist 

beter behandeld worden met Sativa dominante 

soorten. Deze geven een meer energieke, 

opgewekte high in plaats van een loom en 

stoned gevoel.

Limoneen

Limoneen is een monoterpeen met een bittere 

smaak die in vele planten en kruiden wordt 

gevonden. Het bestaat uit een kleurloze 

vloeistof. Limoneen kent een typische citrusgeur 

en vormt zich in de kleverige trichomen 

(harsklieren). De naam limoneen is afkomstig 

van het Engelse woord lemon. Dit verwijst naar 

TERPENEN IN CANNABIS deel 2

Bij coffeeshop Relax, met twee vestigingen in Amsterdam Centrum en Amsterdam Zuid, kunnen 

klanten via een uniek keurmerk en de QR-code in de shop zelf alle kenmerken van de beschikbare 

hasj, wiet en edibles meteen checken. Je komt niet voor verrassingen te staan. Alle info is meteen tot 

je beschikking en je hebt gegarandeerd schone wiet zonder bestrijdingsmiddelen.

COFFEESHOP RELAX:
de gezelligste coffeeshop van Amsterdam
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Coffeeshop Relax Centrum
Binnen Oranjestraat 9

1013 HZ Amsterdam

Tel: 020 – 3311 828

Dagelijks open: 09.00 – 01.00 uur

Coffeeshop Relax Zuid
Vechtstraat 9

1078 RH Amsterdam

Tel: 020 – 7742 606

Dagelijks open: 08.00 – 01.00 uur

de hevig geurende schillen van citroenen. Het 

heeft vele nuttige eigenschappen die een 

weldaad voor de gezondheid kunnen beteke-

nen. Zo staat limoneen bekend als ontspannend 

en slaapverwekkend. Dus kan het gebruikt 

worden in tijden van stress en spanning. 

Daarnaast is het goed voor de cholesterolspie-

gel. Bovendien heeft het een gunstige invloed 

op de bloedsomloop en ondersteunt het de 

reinigende werking van de lever. Het heeft een 

antioxidant effect, stimuleert gezonde celgroei, 

vertraagt rimpelvorming en bevordert de 

spijsvertering.

Caryofylleen

Caryofylleen wordt tot de sesquiterpenen 

gerekend en is een veelvoorkomend bestand-

deel in allerlei planten en kruiden. De terpeen zit 

in cannabis, Thaise basilicum, kruidnagel, zwarte 

peper en hop. Caryofylleen stimuleert het 

immuunsysteem en is rustgevend. Daarom is 

het nuttig bij spanning en stress.

Linalool

Linalool zit in ruim 200 heilzame planten en 

kruiden en in bepaalde bomen, waaronder de 

berk. Vanwege de aangename bloemengeur 

kent deze bekende terpeen een scala aan 

toepassingen. Linalool vind je in etherische 

oliën van lavendel, cannabis, rozenhout, 

koriander en pepermunt. De geur kan enkel 

worden waargenomen wanneer de moleculen 

vermengd worden met gas of lucht. Hierdoor 

zijn ze vluchtig en kunnen de geurreceptoren in 

de neus, waarvan er ongeveer 10 miljoen 

bestaan, geactiveerd worden. Linalool heeft 

gezonde eigenschappen. Het is ontspannend 

en slaapopwekkend. Het bevordert vrijer 

ademen en kan worden gebruikt bij spanning 

en stress.

Pineen

Pineen is zeer nuttig en wordt gevonden in 

dennenharsen en harsen van andere planten, 

bomen en kruiden. Pineen zit ook in cannabis en 

staat bekend om zijn scherpe, zoete aroma. Een 

belangrijke eigenschap van pineen is dat het in 

staat is om de werking van THC te reduceren. De 

combinatie zorgt er dus voor dat je minder 

stoned of high wordt. Pineen stimuleert een 

goed werkend geheugen en heeft een 

maagversterkende invloed. Daarnaast heeft het 

ontspannende eigenschappen en wordt het 

gebruikt als een insectenwerend middel.  

Eucalyptol

Eucalyptol zit in cannabis, maar ook in de Blauwe 

Gomboom, andere soorten eucalyptus en tijm, 

munt, salie en basilicum. De naam is afgeleid van 

de plantensoort eucalyptus, omdat de 

etherische olie van deze planten een zeer hoog 

gehalte eucalyptol bevat van 70 tot 90%. 

Eucalyptol heeft een verkoelende smaak en is 

kleurloos. De aangename geur die het 

verspreidt is fris kamferachtig, waardoor het veel 

wordt gebruikt bij cosmetica en parfum. 

www.coffeeshop-relax.nl
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Dit lijkt ons nu een superhandig gadget bij bijvoorbeeld 

klussen in het donker, fiets- en autoreparaties, nachtvissen, 

topknippen, outdoor survival, wandelen of kamperen in bergen 

of woud en typen en lezen in schemerdonker: deze flexibele, 

goed ademende vingerloze handschoenen met 4 sterke 

LED’s, die schijnen op je wijsvinger en duim. Ideaal hulpmiddel 

bij gebrek aan licht, onderhoudsuitrusting of reparatie - een 

goede hulp wanneer je met fijne onderdelen werkt, of gewoon 

als ondersteunende verlichting. Werkt op vier, makkelijk 

verwisselbare batterijen CR2016 knoopcelbatterijen. Prijs: € 15.

www.bol.com/nl/p/led-zaklamp-handschoenen-

handige-gadget-voor-klussen-vissen-reparatie-1-

paar/9200000107891338/

KLUSHAND-
SCHOEN
MET LED-LICHT2

Deze inloopkas is ideaal voor elk type 

tuinder. Hij biedt binnenin plaats aan 

maar liefst 18 vierkante meter grond (voor 

een lekker groot aantal planten dus) en is geschikt voor het 

opkweken en beschermen van je kweekgroen tegen vrijwel alle 

weersomstandigheden. De draagbare kas is gemaakt uit slijtvast 

groen polyethyleen, met verstevigingen en een duurzaam en 

uiterst stevig gepoedercoat stalen frame. De hoes beschermt 

je planten tegen UV-straling en vorst. Hij is scheurbestendig en 

praktisch onbreekbaar, wat hem een goed alternatief maakt 

voor een traditionele glazen kas. De voordeur en acht ramen 

hebben dubbele ritsen, die omhoog gerold kunnen worden, voor 

bijvoorbeeld kruisventilatie op hete dagen. Voor de eenvoudige 

montage en verankering zijn geen speciale gereedschappen 

vereist. Maat: 6 bij 3 bij 2 meter. Prijs: € 127.

www.vidaxl.nl/e/8718475505013/

VLEESETEND 
GROWGADGET
Kweek speelse vleesetende plantjes met dit inventieve 

growgadget. Verf en decoreer de kweekbak, plant de zaadjes en zie 

deze bijzondere planten opgroeien. Geef met de prikkers aan welke 

planten er groeien en waarschuw alvast de insecten: mijn planten 

lusten jullie straks rauw! De set is gemaakt van stevig kunststof en 

bevat vier verfpotjes, een kwast, drie houten prikkers, een zakje 

gemengd zaad, kokosvezels, een tuintje, een stickervel, gekleurde 

steentjes en eenvoudige Engelstalige instructies met afbeeldingen. 

Er zijn ook andere thema’s als kweekbak verkrijgbaar, zoals: 

Woestijn, Groenten, Pizza-kruiden en een Kiemdoolhof. Prijs: € 9.

https://speelgoedfamilie.nl/wonen/tuin-en-vrije-tijd/groeien-

bloeien/kweekaccessoires/

1

3
HANDY: 

DRAAGBARE 
WALK-IN KAS
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SUCCULENT
HANGERS

Design Ui als

Luchtbevochtiger

MINI MULTITOOL 

CARABINE 
SLEUTELHANGER

Gadgets

4
6

5
Voor een gezond leefklimaat dient de luchtvochtigheid 

in je woning tussen de 40 en 60 procent te liggen. Is 

die lager, dan heb je een luchtbevochtiger nodig. Zo’n 

apparaat geeft stoom of nevel af aan de omgeving, 

zodat de luchtvochtigheid weer op peil komt. Bij lage 

luchtvochtigheid is de lucht te droog. Dan kun je last 

krijgen van droge slijmvliezen, ogen en neus of keelpijn. 

Of statische elektriciteit. Ook dieren, planten, houten meubels, 

houten vloeren en muziekinstrumenten hebben voldoende vocht 

nodig. Deze compacte Olivetech bevochtiger kan in een halve dag 

maximaal 400 milliliter water verdampen. Eventueel aangevuld 

met essentiële oliën en 7 verschillende kleuren LED-licht. In diverse 

kleuren verkrijgbaar. Prijs: ca. € 32.

www.amazon.com

Zijn je ramen saai? Is je badkamer plantloos? Of heb je zo’n lelijke 

witte koelkast? Leuk ze op met deze hangers! Deze planten 

hebben slechts eenmaal per maand een paar druppels water 

nodig en groeien rustig verder. Hang deze Succulents wel 

op een lichte plaats, uit de zon. Plaats ze op een plek waar de 

temperatuur constant is, bij voorkeur op kamertemperatuur. 

Omdat deze gadgets feitelijk levende wezens zijn, zijn ze allemaal 

anders. Ze verschillen in hoogte en vorm. En worden per post 

geleverd, inclusief metalen hangers en zuignapjes.

Prijs per 2: € 10.

www.roestplanten.nl/product/succulent-hanger/

Wees voortaan op alles voorbereid, zelfs als je geen 

zakken of goedgevulde gereedschapskist binnen 

handbereik hebt. Met deze coole, stoere, draagbare 

mini multitool carabine of sleutelhanger. Gemaakt uit 

onverwoestbaar roestvrijstaal, bevat hij maar liefst 20 

verschillende hulpmiddelen. Je draagt onder meer 

standaard bij je: een verscheidenheid aan platte, 

vierkante, zeskantige en Pozi-Driv schroevendraaiers en moersleutels, 

een flesopener, een veiligheidssnijder, een scheermes, een vijl, 

nagelreiniger en nog veel meer! Hangend naast je sleutels, aan je riem 

of riemhaak. Maat: 8 bij 2.5 cm. Gewicht: 35 gram. Prijs, slechts: € 6.

www.bestgadgets4u.nl/20-in-1-Multi-Tool-Sleutelhanger-%7C-

Portable-Survival-Multitool-met-20-Verschillende-Functies
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Ze kweekt op haar dakterras en maakt haar 

eigen wietolie. Ze startte dit kweekseizoen 

vroeg met wat autoflowers die inmiddels 

geoogst zijn en heeft nu nog een aantal 

reguliere planten staan. Dat zijn Choco Haze 

en Bruce Banner III. 

Kou en regen

De autoflowers hadden dit jaar te maken met 

kou en regen en produceerden niet heel veel. 

Veel regen in het begin, dat was niet goed 

voor de wortels. De resultaten: Blackberry: 15 

gram. Six Shooter: 15 + 15 + 15 = 45 gram. White 

Widow: 17 + 34 = 51 gram. Glue Gelato: 36 + 33 + 

36 = 105 gram. Northern Light: 36 gram. De 

totale opbrengst: zo’n 250 gram. Volgend jaar 

gaat ze het anders aanpakken. Na enige 

opmerkingen van de buren heeft ze pas 

geleden een droogtent met koolstoffilter 

gekocht. Komend jaar wil ze de relatief dure 

autoflowerzaadjes daarin onder een lamp 

vier weken voorgroeien. Dan zijn ze wat 

steviger bestand tegen de 

weersomstandigheden buiten. 

Zorg en aandacht

Dit jaar heeft ze op het einde van de bloei de 

onderste takken van de autoflowers nog wat 

opzij geduwd. Dat helpt bij de opbrengst. 

Hoewel ze op een (hoog) dakterras kweekt, 

hebben de planten toch last gehad van 

rupsen en slakken. Die vraten de bladeren op. 

Maar dat is niet het grootste probleem, vindt 

ze. Immers; bladeren genoeg. Luizen zijn 

vervelender, maar dat heeft ze opgelost door 

lieveheersbeestjes op internet te bestellen. 

Van de reguliere planten die ze eind oktober 

gaat oogsten hoopt ze op zo’n 200 gram per 

plant. Eén zo’n plant is goed voor tien 

autoflowers, denkt ze. Maar dat is verder 

natuurlijk wel afhankelijk van het weer. En 

haar zorg en aandacht.

Wiet van een 
dakterras

Door: Rob Tuinstra

De Nederlandse zomer van 2018 was spectaculair goed voor buitenkwekers. De 

zomer van 2019 was lastiger. Hittegolven werden afgewisseld met regenachtige 

perioden. Highlife was op bezoek bij een anonieme kweekster.
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Beleggen blijft risicovol. De koers in Canopy Growth Corparation schommelt hevig en verloor onlangs op enig moment tot bijna 50% van de waarde.

Blowers naar een 
‘gezondheidscommissie’?

‘CANNACONOMICS’ IN BELGIË

‘Cannaconomics’ is de titel van een rapport 

van de denktank Vrijdaggroep, een project 

van de gerespecteerde Koning 

Boudewijnstichting. Ondertitel: ‘Een raming 

van de impact van de legalisering van 

cannabis op de overheidsfinanciën.’ Serious 

business, dat is duidelijk. En ook een teken dat 

de businesswereld cannabis inderdaad 

eindelijk serieus begint te nemen.

België heeft miljarden euro’s aan 

staatsschulden. Je zou die put makkelijk 

kunnen vullen door zwart geld terug te halen 

uit de belastingparadijzen en faire 

belastingen te heffen. Maar die oplossingen 

zijn natuurlijk uit den boze in dit land, en niet 

alleen hier. Liever wordt er gezocht naar 

nieuwe taksen of andere manieren om de 

bevolking te laten opdraaien voor de fouten 

die de politici maken. 

Hypotheses

En als we cannabis nu eens zouden 

legaliseren, suggereert de Vrijdaggroep dus. 

Hoeveel geld zou dat in de staatskas kunnen 

brengen? Dan moet je natuurlijk eerst weten 

hoe groot de omzet is, en daar wringt het 

schoentje al. Zonder cijfers kun je geen 

berekening maken, en de enige betrouwbare 

cijfers zijn afkomstig van inbeslagnames en 

behandeling bij probleemgebruik. Het 

rapport barst dan ook van de hypothesen die 

‘bij gebrek aan specifieke gegevens’ 

gebaseerd zijn op (erg) ruwe schattingen.

333.000 consumenten

De huidige overheidsuitgaven voor cannabis 

(preventie, gezondheid, veiligheid, politie, 

onderzoek) zouden schommelen tussen 111 

en 335 miljoen euro. Er zouden ongeveer 

333.000 consumenten zijn die samen 

jaarlijkse meer dan 6000 kilogram zouden 

soldaat maken, goed voor een omzet van 

ruim 61 miljoen euro. Decriminalisering zou 

de staat tussen 21 en 64 miljoen euro kunnen 

besparen, legalisering zou tussen 92 en 200 

Door: Karel Michiels
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miljoen in het bakje brengen, toch als de 

overheid het monopolie krijgt op productie 

en verdeling. 

‘Gezondheidscommissie’

Die miljarden schulden zullen we met de 

taksen op cannabis dus nooit kunnen 

aflossen. In verhouding tot de grootscheepse 

kapitaalvlucht en belastingontduiking gaat 

het om peanuts. Het is gewoon te weinig om 

de haters en tegenstanders onder de politici 

te overtuigen, voor zover ze al niet vasthou-

den aan hun morele bezwaren. Het enige 

lichtpuntje van deze studie is dat de 

Vrijdaggroep de moeite heeft genomen om 

de analyse te maken, ook al werd ze in de 

media meteen afgebrand door de directeur 

van het Vlaams Expertisecentrum Alcohol en 

Andere Drugs. Hij is niet tegen decriminalise-

ring maar vindt wel dat iedere ‘gebruiker’ 

moet doorverwezen worden naar een 

‘gezondheidscommissie’, die dan bepaalt of 

je bepaalde problemen hebt. Ook in dat 

kamp domineert het eigenbelang. Stel je 

maar eens voor hoeveel werk het Expertise-

centrum zou krijgen (en hoeveel subsidies) 

als elke cannabisconsument zich daar zou 

moeten melden.

De Beleggingsclub

In De Beleggingsclub, een initiatief van de 

krant De Standaard, gaat het niet over 

gezondheid of veiligheid. Daar werd onlangs 

druk gediscussieerd of de club al dan niet zou 

beleggen in aandelen van cannabisbedrij-

ven. Na een uitgebreide presentatie, een 

lange vragenronde en de belofte dat er 

misschien wel een vertienvoudiging van de 

winst inzit, beslisten de leden uiteindelijk om 

aandelen te kopen in Canopy Growth (een 

partner van alcoholgigant Constellation 

Brands, dat deze herfst een eerste cannabis-

drank op de markt brengt) en Aurora. Ik ben 

zelf geen belegger, en ik ben ook geen fan 

van het systeem, maar in dit geval toch: ere 

aan die beleggers. Zij geloven meer in de 

toekomst van cannabis dan de politici.

Kandabis

En dat laatste geldt natuurlijk nog meer voor 

de wietactivisten die steeds vaker op de 

voorgrond treden. In de media, klassiek en 

sociaal, roert Kandabis de trom. ‘Alle 

informatie over medicinale cannabis binnen 

handbereik’ meldt de website, maar de 

makers laten ook actief van zich horen in 

interviews en commentaarstukken. 

Zelfbewuste kwekers

In de rechtbank wordt niet alleen geluisterd 

naar Trekt Uw Plant maar ook naar zelfbe-

wuste kwekers als Fatih P. Hij had in zijn dorp 

een social club opgericht, naar het voorbeeld 

van Trekt Uw Plant, waar de 184 leden van zijn 

vzw elk hun eigen plant lieten verzorgen. In 

eerste aanleg kreeg Fatih daarvoor twee jaar 

cel en 8000 euro boete, maar hij ging in 

beroep. Daar herhaalde hij zijn pleidooi voor 

de legalisering van cannabis. Of hij zijn 

activiteiten na zijn eventuele vrijlating nog 

zou hervatten, vroeg de rechter. ‘Dat zal 

afhangen van het aantal leden dat de 

stichting nog heeft,’ zei Fatih. De rechter: ‘Zou 

u niet beter een andere passie zoeken?’

Uitspraak 1 oktober

Uitspraak op 1 oktober, dus na het ter perse 

gaan van dit nummer, maar ook Fatih heeft op 

zijn manier een bijdrage geleverd aan de 

maatschappelijke aanvaarding van cannabis, al 

was het maar omdat hij openlijk durft opkomen 

voor zijn overtuiging en de rechten van de 

wietconsumenten. Van ons allemaal dus.

De makers van Kanbabis laten actief van zich horen in interviews en commentaarstukken.

Serious business, dat is duidelijk.

Cannaconomics

Een raming van de impact van de legalisering 

Julien Raone (red.), Audrey Hanard & Sam Proesmans
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I Don’t Mean To Be Blunt
Voorzichtig tussen wijsvinger en duim je wiet verspreiden. Met de andere hand een 

vloeitje of bluntwrap recht houden. En dan: draaien maar. Het is een delicaat klusje, dat de 

allereerste keer meestal volledig mis gaat. Maar oefening baart kunst! Dit alledaagse ritueeltje 

vereeuwigde de Cubaans-Amerikaanse kunstenaar Sergio Garcia (1978) in een kunstwerk van 

twee heel realistisch gemaakte onderarmen. 

Nadat het op een bekende kunstbeurs in 

Miami was tentoongesteld, maakte Garcia een 

paar jaren geleden twee exemplaren speciaal 

voor het Hash Marihuana & Hemp Museum. 

Eén hangt in de entree van het museum in 

Amsterdam en de andere is te zien in het 

tweede museum in Barcelona. 

Een tevreden roker

Garcia noemde deze sculptuur uit 2014 “I Don’t 

Mean To Be Blunt”: ik wil je niet lastig vallen, niet 

te direct zijn. Het doet een beetje denken aan 

het aloude gezegde ‘een tevreden roker is 

geen onruststoker’. Dat was ooit een slogan 

van de tabaksindustrie, maar is in de jaren 

zestig door de provo’s en de hippies populair 

gemaakt. In die tijd was de drijvende kracht 

achter provo happenings kunstenaar Robert 

Jasper Grootveld, die later met Kees Hoekert 

de Lowland Weed Company oprichtte. 

Grootveld protesteerde als antirook-magiër 

tegen de tabaksindustrie en wees de 

verzamelde menigte op het Spui steeds weer 

op de tevreden rokers, wat men beantwoorde 

met ‘Ugge, ugge, ugge’. De slogan is in die tijd 

overgenomen door de nieuwe generatie 

wietrokers ter verdediging van hun 

cannabisconsumptie.

Rimpels en poriën 

Als je iets langer kijkt naar de geamputeerde 

lichaamsdelen, dan valt de tatoeage van een 

adelaar op de binnenkant van linkerarm op. Dit 

is de nationale vogel van de Verenigde Staten, 

een symbool voor kracht, moed en 

doorzettingsvermogen. Het is een soort 

voorstelling dat de anders anonieme 

onderarmen toch een identiteit geeft. Ook de 

vieze, vettige nagels helpen hierbij. Zou de 

bluntdraaier net aan een auto hebben 

gesleuteld? Garcia geeft de kijker zo een paar 

kleine hints waardoor je je vanzelf een beeld 

vormt over de persoon die schuilt achter deze 

onderarmen. Hij heeft daarbij geprobeerd ze 

zo echt mogelijk weer te geven. Met een fijn 

penseel schilderde hij de plooitjes in de hand, 

de poriën en de aders die door de huid heen 

schijnen. 

Hiphopcultuur

Dit werk is kenmerkend voor Garcia’s kunst en 
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Hash Marihuana & Hemp Museum
Het Hash Marihuana & Hemp Museum in Amsterdam en 

Barcelona bezit meer dan 8000 voorwerpen gerelateerd 

aan de cannabisplant. Het is de grootste collectie ter 

wereld op dit gebied, geheel bijeengebracht door 

cannabis ondernemer Ben Dronkers. Deze voorwerpen 

bevatten allerlei verhalen over de geschiedenis en de vele 

toepassingen van de cannabisplant. In een reeks artikelen 

gaat museum conservator Gerbrand Korevaar in op een 

aantal hoogtepunten en verborgen schatten uit de collectie.

www.hashmuseum.com

Oudezijds Achterburgwal 148

1012 DV Amsterdam

Nederland

Carrer Ample 35

Barcelona

Spanje

design. Hij laat zich inspireren door pop- en 

straatcultuur, en levert hier (soms humoristisch) 

commentaar op. Garcia heeft zich hier 

duidelijk laten leiden door de hiphopcultuur in 

de Verenigde Staten. Amerikaanse rappers 

staan immers bekend om hun voorliefde voor 

het roken van blunts. De eerste werden 

gedraaid in New York in de jaren tachtig. 

Cannabis was toen nog volledig verboden en 

het consumeren werd breed maatschappelijk 

veroordeeld. Met name Afro Amerikanen en 

Latino’s waren het slachtoffer van de War on 

Drugs, die hen buitensporig raakte (en raakt!) 

ten opzichte van witte landgenoten. De sigaar 

gaf de oorspronkelijke joint van de 

wietrokende onderklasse echter een 

aristocratische flair, naast dat je er super high 

van werd natuurlijk. En daar werd over gerapt. 

Politiek statement

Een hiphop-grootheid als Redman gaf in 1992 

een draai-handleiding in “How To Roll A Blunt” 

en Notorious B.I.G. rapt in zijn “Niggas” (1999): 

“Blunt smoke coming out the nose, is all a 

nigga knows”. Sindsdien is de blunt niet meer 

weg te denken uit de hiphopcultuur. Rapper 

Snoop Dogg stak er in november 2018 een op 

voor het Witte Huis en zei erbij op een 

Instagram filmpje: “Fuck the president”. Zo 

maakt de tevreden roker met blunt aan de 

lippen een politiek statement, op een wijze 

zoals alleen Snoop Dogg dat kan. 

Redneck

Maar de armen van Garcia’s bluntroker zijn wit. 

En de adelaar doet eerder denken aan een 

Redneck in Texas, dan aan een rapper. 

Verwarrend. Maar het zijn ook verwarrende 

tijden, aldus Garcia. Steeds minder is 

vanzelfsprekend of voorspelbaar. Over een 

ander werk dat ook geïnspireerd is op de plant 

zei hij: “It’s weird how [cannabis] is legal here, 

not there, this county yes, maybe that county. 

It gets to this point where it’s like, is it taboo to 

smoke out in the open? Where are we on this? 

Where are we with anything? When I was 

younger, there was more middle ground. It’s 

gotten so extreme that common sense went 

out the window. Especially with Donald Trump, 

it’s like, what are we doing now?”. 

Citaat uit: prohbtd.com/read/blunts-joints-

and-lean-the-art-of-sergio-garcia/

Garcia laat 
zich inspireren 
door pop- en 
straatcultuur, en 
levert hier (soms 
humoristisch) 
commentaar op.
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Coffeeshop Magic
Gortstraat 6

2511 AP Den Haag

2e prijs Wiet Bio
New York Diesel 

3e prijs Autoflowers 
Super Amnesia Haze Auto

Club Media
Gerard Doustraat 85
1072 VN Amsterdam

http://coffeeshopclubmedia.nl

2e prijs Hasj
Sensi #140

Kosbor
Maastricht

1e  prijs Wiet Hydro
Melon Express
3e prijs Sativa’s

Fruiti Neville

Coffeeshop Genesis
Rijksweg Zuid 88
6161 BR Geleen

3e prijs Kush soorten
OG Kush

Coffeeshop Mississippi
Maasboulevard 11

6211 HS Maastricht

1e prijs Indica’s
Blue Muffin

Gallery Colorado
Vlampijpstraat 52
3534 AR Utrecht

3e prijs Wiet Bio
Wedding Cake

WWW . G R OWE R S C HO I C E . N L

Growers Choice
www.growerschoice.nl

1e prijs Autoflowers
Rainbow Candy Auto

Zamnesia
www.zamnesia.com

2e prijs Autoflowers
Amnesia Auto

Coffeeshop Papillon
Van der Helstplein 8

1072 PH Amsterdam

1e prijs Hasj
Kushberry Hasj

Coffeeshop Relax
Amsterdam Centrum
Binnen Oranjestraat 9
1013 HZ Amsterdam

Amsterdam Zuid
Vechtstraat 9

1078 RH Amsterdam

1e prijs Haze Hydro
S-5

Cremers
Prinsestraat 84

2513 CG Den Haag

2e prijs Kush soorten
OG Kush



Mary Jane 
Hoogbrugstraat 4

6221 CR Maastricht

1e prijs Kush soorten
501st OG

Kera Seeds
www.keraseeds.com

2e prijs Haze Bio
AMG

3e prijs Wiet Hydro
Seven-Eleven 

3e prijs Skunk soorten
Amsterdam Cheese

Royal Queen Seeds
www.royalqueenseeds.com

1e prijs Wiet Bio
El Patron

Blue Sea
Van Woustraat 87

1074 AE  Amsterdam

1e prijs Sativa’s
Iggy Pott

Coffeeshop Dizzy Duck
Trompstr. 210

2518 BR Den Haag

1e prijs Skunk soorten
Purple Shoreline

2e prijs CBD Wiet
Cheese CBD

2e prijs Indica’s
Dizzy Gelato ‘91

3e prijs Haze Hydro
White Amnesia

Dutch Passion Seed Company
www.dutch-passion.com

www.cbdweed.com

1e prijs CBD Wiet
Charlotte’s Angel CBD

Sensi Seeds
www.sensiseeds.com

3e prijs Hasj
Temple Balls

High Society
Lange Scheistraat 5

2312 CR Leiden

2e prijs Sativa’s
Super Orange Glue

3e prijs Indica’s
Big Buddha Cheese 
3e prijs CBD Wiet 

Harlequin

Coffeeshop ’t Bunkertje
Laan vd Mensenrechten 101

7331 VT Apeldoorn

2e prijs Haze Hydro 
Amnesia Haze

3e prijs Extracties
Moon Rocks

Greenhouse Secret Farmers 
Elandstraat 18

2513 GR Den Haag

1e prijs Extracties
Cheese Dawg 

2e prijs Wiet Hydro
Night Terror OG

2e prijs Skunk soorten 
AK-47 Cherry

Highlife Cup Winnaar 2019 
Hasj Extracties
Cheese Dawg

Coffeeshop Zero Zero 
Hommelseweg 19
6821 LA Arnhem

1e prijs Haze Bio
Silver Haze

2e prijs Extracties
Moon Rocks

Highlife Cup Winnaar 2019 
Wiet

Silver Haze

SuperStrains
www.superstrainsseeds.com

3e prijs Haze Bio
Amnesia Haze



Het Trimbos instituut heeft het VOC gevraagd de concept tekst van de bijsluiter voor de wietproef 
‘tegen te lezen’, oftewel mee te denken en suggesties te geven. We stuurden een open brief aan 

minister Grapperhaus over thuisteelt en we haalden de BBC.

Meedenken over de bijsluiter 
voor de wietproef en open 
brief aan Grapperhaus

Logboek VOC 

Volgens de zogenaamde Algemene 

Maatregel van Bestuur, waarin de regels voor 

de wietproef staan, moet elke verpakking 

cannabis worden voorzien van een bijsluiter 

met uitgebreide informatie. Het Trimbos 

instituut is door het ministerie van VWS 

gevraagd om advies te geven over de inhoud 

van de tekst van de bijsluiter. De concept 

tekst van vijf pagina’s is nog niet openbaar en 

het Trimbos heeft ons uitdrukkelijk gevraagd 

er vertrouwelijk mee om te gaan. In dit 

Logboek beperken we ons dus tot de 

constatering dat het goed is dat het Trimbos 

het VOC heeft ingeschakeld en de hoop dat 

onze suggesties en verbeteringen worden 

overgenomen. 

Wietproef
De bekendmaking van de tien gemeenten 

die de commissie Knottnerus heeft gekozen 

voor de wietproef leidde tot veel publiciteit, 

ook buiten Nederland. VOC-voorzitter 

Derrick Bergman werd geïnterviewd door 

Anna Holligan, BBC-correspondent in 

Nederland. Hij noemde de wietproef “way 

too little, way too late”. Twee andere citaten 

uit het artikel: “Cannabis coffee shops have 

been around since 1976, the government 

should have acted before to stop the 

problems we see today - the criminality, lack 

of quality control.” En: “The four coalition 

parties are at odds, Christian parties want a 

total ban, liberals want total legalisation. In 

the long run it will hopefully lead to a more 

sensible, pragmatic approach across the 

country.”

BBC-effect
In de dagen na de publicatie van het stuk trad 

wat je het BBC-effect zou kunnen noemen 

op: de citaten van Derrick popten op in 

artikelen in o.a. het Spaans, Noors en 

Vietnamees en op tientallen Engelstalige 

websites. Andere mijlpalen: het VOC Twitter 

account passeerde de 7.000 volgers en is 

daarmee het grootste Nederlandse Twitter 

account over cannabis. En in de vergadering 

van augustus werd Doede de Jong in het 

zonnetje gezet, die nu al ruim drie jaar de 

maandelijkse VOC vergadering leidt, als 

opvolger van Joep Oomen. Hulde!

Thuisteelt
Thuisteelt blijft een speerpunt van het VOC; 

voorzitter Derrick Bergman schreef er een 

open brief over aan minister Grapperhaus 

van justitie en veiligheid. De volledige tekst: 

Geachte heer Grapperhaus,

U bent nu bijna 22 maanden minister van 
justitie en veiligheid. Uw ministerie is niet 
alleen het grootste van alle Haagse departe-
menten, het is ook al jaren een politiek 

zorgenkind. De affaires en schandalen blijven 
zich opstapelen en hebben veel van uw 
voorgangers de kop gekost. U heeft veel 
zaken op uw bord en u kunt veel fout doen. 
Deze brief gaat over hoe u – relatief eenvou-
dig – iets goeds kunt doen.

Regelmatig krijgen we bij onze stichting VOC 
(Verbond voor Opheffing van het Cannabis-
verbod) mails en telefoontjes van mensen die 
in de problemen zijn gekomen omdat zij thuis 
een klein aantal cannabisplanten kweekten 
voor eigen gebruik.

Op 3 augustus kregen we een mail van de 
73-jarige Jan van Raalte uit Hasselt in 
Overijssel, die twee cannabisplanten in zijn 
tuin had staan. Van de opbrengst maakt hij olie 
voor zijn vrouw Jannie (68), die deze gebruikt 
tegen chronische psoriasis. Hij doet dit al 
jaren.

Jan zat in nood. Na een melding via Meld 
Misdaad Anoniem was de plaatselijke politie 
langs geweest, met een onverbiddelijke 
boodschap: ook al zijn de planten voor 
medicinaal gebruik en heeft niemand in de 
buurt er last van, ze moesten weg. Deed het 
bejaarde echtpaar dit niet binnen twee weken 
zelf, dan kwam de politie het doen.

Op maandag 19 augustus, toen Jan en Jannie 
een boodschap aan het doen waren, heeft de 
politie de twee planten schielijk uit hun tuin 
verwijderd. De agenten namen niet eens de 
moeite een briefje achter te laten; pas toen 
Jan de politie belde om aangifte te doen van 
diefstal, kreeg hij te horen dat de politie de 
planten zelf had weggehaald.

Mede door de inzet van VOC’er Bart Hissink 
pikten verschillende media het verhaal van 
Jan en Jannie op. De reacties zijn vrijwel 
eensluidend: verbijstering, ongeloof en 

Presentje voor Doede
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brengen door de kleinschalige thuisteelt van 
cannabis door volwassenen te legaliseren. 
Want er zijn tienduizenden Jannen en Jannies 
in Nederland.

Met hoogachting,
Derrick Bergman
Voorzitter stichting Verbond voor Opheffing 
van het Cannabisverbod

afkeuring. Geachte minister, dit is waar uw 
beleid in de praktijk toe leidt.

De aanpak van de kleine thuiskweker is al jaren 
volstrekt disproportioneel. Duizenden 
mensen zijn uit hun huis gezet, ook als zij 
slechts een gering aantal planten kweekten 
voor persoonlijk gebruik.

Vrijwel elke woningbouwvereniging heeft als 
standaard clausule in huurovereenkomsten 
een totaalverbod op thuisteelt van cannabis. 
Ook één plant op het balkon kan zo leiden tot 
beëindiging van de huurovereenkomst, 
huisuitzetting en plaatsing op een zwarte lijst, 
met alle ellende die daar het gevolg van is.
De wet Damocles, bedoeld om illegale 
verkooppunten van drugs te kunnen sluiten, 
wordt op grote schaal misbruikt om kleine 
thuistelers dakloos te maken. De huidige 
aanpak schendt basale mensenrechten als 
het recht op gezondheid, persoonlijke vrijheid 
en zelfbeschikking. Het roer moet echt om.

Strafrechtadvocaat André Beckers vraagt zich 
in een recente column retorisch af wie zijn nek 
uitsteekt voor de medicinale thuisteler. 
Beckers: “Waarom vergeten de meeste 
politici, ondernemers en verhuurders toch 
steeds die kleine medicinale thuiskweker? 
Misschien wil de Tilburgse burgemeester Theo 
Weterings eens proberen huisartsen, 
politiemensen, officieren van justitie, 
verzekeraars, banken en woningcorporaties 
bij elkaar te brengen om op basis van echte 
feiten en geen spookverhalen over deze 
problematiek te discussiëren. Hij weet 
waarover hij praat en beschikt over de nodige 
praktijkervaring.”

In Tilburg kunnen medicinale thuiskwekers die 
beschikken over een verklaring van hun arts, 
zonder angst maximaal vijf planten kweken 
voor eigen gebruik. Diverse gemeenten willen 

dit ‘Tilburgs model’ overnemen, waaronder 
Schagen en Terneuzen.

Wat ons betreft zou niemand uit huis gezet 
moeten worden wegens het kweken van een 
heilzame plant voor eigen gebruik. Het 
onderscheid tussen medicinaal en zoge-
naamd recreatief gebruik is per definitie 
willekeurig. Wie cannabis consumeert, doet 
dat voor zijn of haar welzijn.

Kleinschalige thuisteelt van cannabis is 
perfect mogelijk op een veilige en verant-
woorde manier, die voor niemand overlast 
oplevert. Voor meer informatie verwijs ik u 
naar de website www.veiligthuiskweken.nl  die 
onze stichting eerder dit jaar heeft gelan-
ceerd.

Anno 2019 is thuisteelt van cannabis voor 
persoonlijk gebruik door volwassenen legaal 
in Canada, zeven staten in de VS, inclusief 
Californië, met 39 miljoen inwoners de 

grootste Amerikaanse staat en de vijfde 
economie ter wereld, een aantal Zuid-Ameri-
kaanse landen en Zuid-Afrika.

Het kabinet Rutte III heeft – nadat eerder een 
wet ter regulering van cannabis door een 
Tweede Kamermeerderheid was aanvaard 
– als gevolg van de formatie de weg naar 
regulering ingeslagen met de zogeheten 
wietproef. Deze proef gaat echter alleen over 
de coffeeshops, niet over thuisteelt. Het VOC 
ijvert voor een heldere wettelijke regeling: 
elke volwassen Nederlander zou het recht 
moeten hebben om zelf een aantal cannabis-
planten te kweken voor persoonlijke 
consumptie.

Van oudsher hecht uw partij, het CDA, veel 
belang aan compassie, empathie en 
mededogen. U kunt deze waarden in praktijk 

OVER HET VOC
Het Verbond voor Opheffing van 

het Cannabisverbod (VOC)

is een onafhankelijke, niet-

commerciële stichting, die sinds

2009 strijdt voor fatsoenlijk 

cannabisbeleid inclusief het recht 

op thuisteelt. 

MEER INFORMATIE   
www.voc-nederland.org 

Twitter: @vocnederland

AGENDA
Maandelijkse openbare 
VOC vergadering
Zie www.voc-nederland.org/agenda

  11-13 OKTOBER
  Cultiva cannabis en hennep beurs 

en congres, Event Pyramide, Wenen, 

Oostenrijk.

30 OKTOBER
    Cannabis Capital Convention, 

tweede editie. Compagnietheater 

Amsterdam.

31 OKTOBER-2 NOVEMBER
   Cannabinoid Conference 2019. 

Organisatie: International Association 

for Cannabinoid Medicines (IACM). 

Berlijn, Duitsland.

1-3 NOVEMBER
   Cannafest, tiende editie van deze 

cannabis en hennepbeurs in Praag, 

Tjsechië.

Vergaderen in Appelscha
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Wanneer ben je met graffiti 

begonnen?

Mijn eerste straatschildering maakte ik in 

1999 op de muur van een theewinkel in Sofia, 

Bulgarije. Eerder had ik thuis met spuitbus-

sen en stencils geëxperimenteerd op karton 

en canvas.  

Je hebt veel illegale protestgraffiti 

gemaakt. Je eerste ging over het 

dreigende uitsterven van de ijsbeer. 

Ik maakte me zorgen over het milieu en hoe 

wij mensen schade toebrengen aan de 

natuur en de dieren. Sommige diersoorten 

dreigen te verdwijnen, zoals de ijsbeer. In 

2004 spuitte ik met een stencil posters met 

een ijsbeer en de tekst ‘I disappear’. Die heb 

ik op plekken in Noord-Amerika en Oost-

Europa geplakt. Ik plakte er vijftienhonderd 

in Quebec, New York, Chicago, Mexico en 

Toronto, waaronder in een dierentuin. Na die 

actie ben ik meer graffiti met stencils gaan 

maken over het milieu en andere onderwer-

pen, onder de naam JULY i.

Hoe ben je aan je graffitinaam 

gekomen?

Het is een variatie op mijn eigen naam, 

bedacht na een mix van wiet en

Canadian Club whisky.  

Met welke materialen schilder je?

Zowel op straat als in mijn atelier gebruik ik 

stencils (sjablonen) van karton, spuitbussen, 

kwasten en verder viltstiften. Ik werk met een 

mix van verfdruktechnieken en freestyle 

schilderen.

Heb je een artistieke opleiding 

gevolgd?

Ja, ik heb op mijn achttiende een kunst-

school afgerond. Daarna heb ik op de 

National Art Academy in Sofia een master 

degree behaald in textielkunst. 

 

Wat neem je mee als je op straat iets 

wil maken?

Toen ik illegale graffiti deed, nam ik een 

rugzak mee met verfspullen en stencils. 

Verder droeg ik een oranje veiligheidsvest 

en veiligheidshelm en goede renschoenen. 

Over welke onderwerpen heb je zoal 

graffiti gemaakt?

Plastic vervuiling, circusdieren, fluoride in 

drinkwater, opwarming van de aarde, consu-

mentisme, hebzucht van banken en 

racisme. Dat zijn onderwerpen waar ik tegen 

heb geprotesteerd en waar ik me nog steeds 

kwaad over maak.  

Je maakte protestborden voor 

demonstraties tegen het bedrijf 

Monsanto. Hebben de acties iets 

opgeleverd?

Monsanto maakt landbouwgif en is 

marktleider in genetisch gemanipuleerde 

zaden. We wilden op zijn minst een label op 

voedingsmiddelen van genetisch gemani-

puleerde ingrediënten. Dat is er nog niet, 

maar op biologische producten staat nu 

duidelijk vermeld, dat dit soort ingrediënten 

JULY i
Scherp graffitiprotest

De Canadese kunstenares JULY i uit Toronto, Canada benut de straatmuren om met spuitbus 

en stencils haar protest te uiten tegen zaken als milieuvervuiling, de hebzucht van banken en 

racisme, om maar eens wat te noemen. De graffiti-activiste uit Toronto is blij dat het gebruik van 

cannabis in het land nu eindelijk legaal is.

Door: Peter van Sparrentak
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er niet in zitten. Door de jarenlange 

protesten hebben we de mensen beter 

geïnformeerd. Enkele maanden terug heeft 

Monsanto een van de vele rechtszaken 

verloren om het onkruidgif Roundup, omdat 

het bij een echtpaar uit Livermore kanker 

heeft veroorzaakt.

Je sprayde een stencil op de muur 

over cannabis met de tekst: 

‘Cannabis cure cancer’. Hoe kwam je 

daar op?

Ik was geïnspireerd door de Canadese 

cannabisactivist Rick Simpson, in het 

bijzonder omdat een familielid van mij aan 

kanker leed. Hij zegt dat   cannabisolie hem 

heeft geholpen zijn huidkanker te genezen 

en dat de olie ook kan helpen bij de behan-

deling van andere ziekten. Ik maakte de 

schildering in 2012. Het jaar erna maakte ik 

een tweede met daarop een vliegende engel 

met een Rode Kruis-armband, die een 

cannabisplant water geeft. Vorig jaar 

legaliseerde Canada eindelijk recreatief en 

medicinaal gebruik van marihuana in het 

hele land.

  

Je rookt zelf cannabis?

Ja, ik steek graag af en toe een jointje op. Nu 

Canada het gelegaliseerd heeft, kun je wiet 

in de winkel kopen en mag je zonder 

problemen thuis vier cannabisplanten 

hebben. Eetbare cannabisproducten 

worden ook gelegaliseerd, in oktober.  

Je stencilde een beer op een 

eenwieler met de tekst ‘Born to be 

wild’. Dat oogt grappig, maar zo is 

het niet bedoeld?

Nee, zeker niet. Het is een circusbeer. Het 

gebruik van dieren in circussen zou overal 

verboden moeten worden. Ik heb er veel 

reacties op gekregen. Iemand tatoeëerde 

het ontwerp zelfs op zijn been. Ook hebben 

allerlei mensen het ontwerp gejat om het op 

T-shirts, stickers en kommen te drukken en 

te verkopen op internetsites. Belachelijk dat 

sommige lieden je werk stelen om er geld 

mee te verdienen en dat je er bijna niets aan 

kunt doen.  

In welke landen heb je stencils op de 

muur gemaakt?

Vooral in Noord-Amerika, en verder op 

enkele Caribische eilanden en sommige 

delen van Oost-Europa.

Heb je recent nog illegale graffiti 

gedaan?

Nee, mijn laatste is van 2016. Sindsdien ben ik 

op straat legale schilderingen gaan doen, in 

opdracht en op street art-festivals. 

Wat voor nieuwe 

straatschilderingen maak je?

In een skatepark in Ontario, Canada maakte 

ik vorig jaar een muurschildering van drie 

pitbulls. Die honden hebben een slecht 

imago, maar kunnen net zo kalm zijn als 

andere honden. Een van de honden heeft 

een tattoo met een hartje en de naam 

Laika. Zo heette de eerste hond die in 1957 

door de Russen de ruimte in werd gestuurd. 

Tragisch genoeg stierf de hond door 

oververhitting. Het is mijn protest tegen de 

wreedheid hiervan. En in Toronto schilder-

de ik vorig jaar oktober twee gezichten met 

bril en doek voor hun mond. Deze heb ik 

gemaakt ter nagedachtenis aan Barry 

Luksenberg, een rapper uit Toronto. Hij 
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overleed bij een motorongeluk toen hij met 

een vriend aan het reizen was in Vietnam. 

Twintig kunstenaars uit de stad zijn daarna 

bij elkaar gekomen, om een lange muur te 

beschilderen in de buurt waar hij is 

opgegroeid. 

De schilderijen die je thuis maakt, 

hebben ook vaak een boodschap. 

Zo beeldt je CIA-klokkenluider 

Edward Snowden af als superman.

Zeker. Ik vind dat hij meer ballen heeft dan 

Chuck Norris, Rambo, Van Damme en Bruce 

Lee samen! Ik heb de schildering op zijn 

verjaardag op sociale media geplaatst. Voor 

mij is hij een levende superman omdat hij 

Amerikanen heeft geïnformeerd over het 

feit dat ze eigenlijk geen privacy hebben.

Naast schilderingen heb je op straat 

beeldgrappen uitgehaald om er 

vervolgens een foto van te maken.

Ik heb het altijd leuk gevonden om snelle 

straatinterventies te doen, die bij mensen 

een glimlach op het gezicht brengen. Zo 

stencilde ik op een kist ‘Future’ op zijn kop en 

plaatste ik een tekstbord ‘Heaven’ naast een 

waarschuwingsbord bij een tijdelijk 

afgesloten trap, verwijzend naar het Led 

Zeppelin nummer. 

Toen ik in een rijke buurt een inzamelings-

box zag met daarop de tekst ‘gebruikte 

kleding donaties’, heb ik er een nieuw 

tekstbord overheen geplakt met de tekst 

‘gebruikte sieraden donaties’. Ik dacht bij 

mezelf: we hebben geen liefdadigheid 

nodig, als we de armoede aanpakken.     

Waarom zouden we Canada eens 

moeten bezoeken?

Omdat cannabis nu gelegaliseerd is, kun je 

het gewoon in de winkel kopen. Dat is een 

aparte ervaring, maar dat zijn jullie in 

Nederland natuurlijk al gewend. Een echte 

aanrader is om met een camper door het 

land te toeren.   

http://julyi.org
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klassement zien en ertegen racen (eerder 

waren dit maximaal vijf). Midden oktober 

worden meer gratis online-functies toege-

voegd aan de WRC 8-ervaring op pc, zoals de 

mogelijkheid om in realtime tegen je vrienden 

te spelen.  WRC 8 is in november verkrijgbaar 

voor Nintendo Switch.

GAMES

WRC 8 
Beleef dezelfde thrills als een WRC-coureur

Als videogame met officiële licentie van het World Rally Championship, keert WRC 8 terug met 
een sterkere focus op simulatie om gamers recht in het hart van intense en technische rally’s te 
plaatsen. Het realisme is naar een hoger niveau getild met gloednieuwe physics voor wagens en 
ondergronden, terwijl elk land unieke dynamische weersomstandigheden heeft. Spelers moeten 

hun rijstijl afstemmen op terrein en klimaat om de kostbare secondes te winnen die kunnen 
leiden tot een plek op het podium.

Door: Redactie Highlife

Met 52 world rally teams, 100 speciale stages in 

14 landen en nog een reeks legendarische 

rallyauto’s uit de geschiedenis van WRC, is dit de 

meest complete rallysimulatie ooit gemaakt. 

De Career-modus is van de grond af opnieuw 

gemaakt voor een nog meeslependere 

ervaring. Deze modus plaatst spelers in de 

schoenen van een rallycoureur en manager die 

in de loop van verschillende seizoenen in de 

WRC-categorie moet vorderen om wereld-

kampioen te worden. Als lid van een team 

moeten spelers hun kalender plannen, de crew 

managen, nieuwe leden rekruteren en een 

strategie ontwikkelen om de top te bereiken.

Realistische gameplay
KT Racing heeft niet alleen samengewerkt met 

ingenieurs en monteurs van officiële teams, 

maar ook tests gehouden met professionele 

esports-spelers en officiële WRC-coureurs om 

feedback te verzamelen en te profiteren van 

hun doorwrochte meningen. Via deze tests 

verzamelde KT Racing de expertise om de 

meest authentieke rallysimulatie te creëren, 

met de meest realistische en nauwkeurige 

gameplay ooit. Geniet van alle WRC 8-content 

online-functies van Epic Games kunnen 

spelers de ghosts van alle spelers in het 
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45ACID
Als we allemaal gaan 
blowen, dan krijg je een 
ultimate wie-bestuurt-
er-dan-het-vliegtuig 
moment
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Tekst: Arjan van Sorge | Foto’s: Suikeroompie

45AcidBabies is een electropunkband uit Utrecht waar de lol van 

het muziek maken vanaf spat. Ze bestaan nu ruim vier jaar en dat 

bracht ze o.a. bij DWDD, in afgeragde zaaltjes, de betere poppodia 

en Carré. Ze steken ook wel eens een jointje op en kunnen daar 

smakelijk over vertellen.

DBABIES
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Het viertal bestaat uit Sophia de Geus, Daniel 

Brem, Giorgio Paquay en Sam Verbeek. Voor 

het vak Act Development aan de Herman 

Brood Academie werden ze bij elkaar 

gebracht, met 45AcidBabies als gevolg. 

Sophia: “We wilden heel veel hype creëren en 

dan kappen, om iedereen een soort coïtus 

interruptus te bezorgen. Maar bij de laatste 

show van een tour georganiseerd door onze 

school begon het toch te jeuken, en toen 

hebben we elkaar het jawoord gegeven, om 

door te gaan met de band.”

Zieltjes winnen

“Live spelen is het allerleukste wat er is”, vindt 

Giorgio. “Het is ook ons sterkste punt, en we 

winnen er de meeste zielen uit.” Maar uiteraard 

komt er ook een nieuwe plaat, en die is volgens 

Daniel breder, wat commerciëler, en veel 

behapbaarder. “We hebben allemaal onze 

focus meer op één richting gezet. Maar het 

kan zomaar weer iets anders worden. En toch, 

de combinatieverschillen zal je er in blijven 

opmerken, je kunt altijd horen dat wij het zijn.”

Goed meedoen

Maar goed, het is een interview met Highlife, 

en er valt genoeg over dat soort dingen te 

vertellen, want, aldus Daniel: “Blowen, dat 

doen we allemaal al best wel een tijdje.” 

Sophia: “En best wel veel.” Daniel: “Sophia en ik 

woonden in een huis, in Utrecht, ten tijde van 

de Herman Brood Academie.” Sophia: “De ene 

joint na de andere.” Daniel: “Onze ene 

huisgenoot was een onwijze stoner, de andere 

ook, en wij... niet per se, maar als je er tussen zit. 

We deden toch wel goed mee. Dat was lekker 

doorblowen, en dat kon gelukkig op de 

Herman Brood Academie.”

Van de kaart

Sophia: “Het werd gedoogd. Je moet het niet 

op het schoolplein doen, maar je doet het 

toch.” Daniel: “Giorgio was toen nog echt jong, 

17 of zo, dus als die drie trekjes had genomen, 

dan was hij helemaal van de kaart. Supervet! 

Toen heb je een hele tijd niet geblowd, toen 

heeft hij nieuwe vrienden ontmoet en dat zijn 

ook stoners.” Giorgio: ”Dus ja, af en toe gaat er 

een joint in mijn mond.” 

Ontdekking

Giorgio vervolgt: “Sam, jij blowt ook echt 

teringlang toch?” Sam: “Ik blowde van mijn 

dertiende tot mijn negentiende, meer dan 

dagelijks, toen kwam ik er achter dat het een 

soort zelfmedicatie was. Ontzettende ADHD 

en dan aan het einde van de dag aaahhh. 

Zucht. Maar met muziek erbij was het voor mij 

echt de ontdekking van de eeuw. Ik woonde in 

een dorp en moest altijd een heel eind fietsen, 

als ik dan een joint ging roken en ik had een 

koptelefoon op, waren die tochten door de 

polder heel sick, fucking leip. Op een gegeven 

moment merkte ik dat ik wat para werd, ik was 

de hele tijd high en dat is minder vet dan 

gewoon fris zijn, toen ben ik er mee 

opgehouden. Ik blow nu af en toe op een 

feestje, als ik dronken ben of zo.”

Vette bliepjes

Daniel: “Vlak voor we op toer gingen met De 

Staat bleven de dag ervoor een aantal 

vrienden slapen, even chillen, beetje blowen, 

beetje zuipen, en ik was in een keer Sam kwijt.” 

Sam: “Ik had voor het eerst sinds een tijdje, een 

jaar of zo, weer een joint gerookt.” Daniel: “Ik 

kijken waar hij was, ook in ons repetitiehok, en 

daar lag hij op zijn buik, met een synthesizertje, 

zo van Daan, kijk dit nou, wat een vette 

bliepjes! Dat was zo schattig.” Sam: “Spacen op 

een synthesizer.” Giorgio: “Dat is leuk, en dat 

kunnen we allemaal wel beamen denk ik. Alles 

triggert heel erg, dat is zo nice.” 

Spaceship 

Giorgio: “Maar shows stoned spelen, dat vind ik 

daarentegen niet leuk.” Sophia: “We moeten 

scherp zijn tijdens shows, we hebben namelijk 

allemaal heel veel te doen op het podium. Als 

je dan een beetje stoned bent, dan haal je het 

aan de juist knopjes draaien op het juiste 

moment niet meer.” Giorgio: “Je haalt het eind 

van de set niet.” Sam: “Als je in een jam-band 

speelt dan kun je misschien wel een takkie 

roken. Wij hebben een soort spaceship.” 

Sophia: “Als we allemaal gaan blowen, dan 

krijg je een ultimate wie-bestuurt-er-dan-het-

vliegtuig moment.” 

Highlife72



Resistentie 

Sophia heeft twee dagen voor het interview 

voor het eerst met haar ouders geblowd. “Ze 

hebben ergens een pijpje liggen, en dan 

hebben ze een klein beetje zelf gegroeide 

wiet. Die plant stond vroeger in de tuin, in een 

tijd waarin mijn broer en ik frequent aan de 

wieries zaten, maar we hebben die plant 

helemaal niet gezien, ook al stond-ie 

prominent midden in de tuin. Mijn ouders 

waren dus stiekem wiet aan het groeien, en 

daar hebben ze nog steeds wat van. Ze 

hadden heel weinig nodig, ze kregen 

ontzettend de slappe lach, en ik moest vooral 

heel erg om hen lachen. Ik voelde er ook wel 

wat van, maar zij waren echt stoned. Mijn 

resistentie is een stuk hoger dan die van hen.” 

Toch wel lekker

Daniel: “Ik had een paar jaar terug dat ik met 

vrienden in de schuur zat te blowen en 

zuipen, dan kwamen mijn ouders thuis en 

dan zeiden ze hee, wat gezellig, we komen er 

lekker bij zitten! Als we dan toevallig niet een 

joint hadden opgestoken kwam toch mijn 

moeder: hee jongens, zitten jullie hier nou te 

blowen, of niet? Wij: wil je er een dan? Naaah, 

nee, nee, laten we dat maar niet doen. We 

kunnen er eentje voor je draaien? Nee, hoeft 

niet. En dan pakte ze het gewoon en rolde er 

zelf eentje. Dan merk je dat ze stiekem dat 

jointje toch wel lekker vind.“

Ik voel niks

Giorgio: “Blowen met mijn moeder is echt 

kansloos, ze houd van wijn en op een gegeven 

moment heeft ze een paar glazen achter de 

kiezen, mijn vriendin is dan aan het draaien en 

gaat blowen, ik ook, dan geef ik ‘m door, ze wil 

een trekje, en dan doet ze nou, ik voel de hele 

tijd niks. Ze pakt die jonko en gaat twee keer 

hijsen, wacht twee minuten, en dan is het van: 

ik voel niks! En dan weer hijsen en dan hoo 

hoo! Ik ga naar bed, ik ga naar bed! En dat was 

het dan weer, dat kun je echt zo aftellen. Vier 

minuten geef je haar en dan is ze weg.”

Klassiek

Daniel tegen Giorgio: “Jouw pa is toch wel een 

echte stoner? Met een mooi blok hasj uit 

Marokko dacht ik.” Giorgio: “Nee, dat was wat 

anders. Mijn oom had een blok hasj waarbij het 

leek of iemand er een hap uit had genomen. 

Supervet. Je kan hasj toch gewoon eten?” 

Daniel: “Ik heb het wel eens in melk gedaan.” 

Sophia: “Dat is klassiek. We weten allemaal dat 

je er dingen van kan maken.”

Jonkohouder 

Giorgio: “Ik rook overigens wel. Een vriend van 

mij heeft op Ali Express een jonkohouder 

gekocht, twee, in het goud. Die doe je om je 

vinger heen, met een statiefje, en twee 

handjes, die trek je uit elkaar en dan doe je de 

jonko er in. Zo zit-ie lekker tussen die handjes 

en dan rook je ‘m zo vanaf je vinger. Heel 

classy.” Daniel: “Gewoon de high life, letterlijk 

en figuurlijk.“

Goeie karma

Rond de tijd van het interview was het ultieme 

doel van de bandleden nog niet bereikt: een 

joint roken met Willeke Alberti, een van de 

medeartiesten van twee dagen in Carré. Sam: 

“Ik denk dat als je een joint gaat roken met 

Willeke, dat het bij haar niet slecht gaat vallen. 

Ze heeft zo’n tering goeie karma, ze wordt zo 

blij high en gaat volledig in een gloeiende 

giechel kick.” Sophia zingt: “Ons gloeiende 

samenzijn. Samen blowen, samen huilen.”

Momentje 

Sam: “Het was een magisch moment voor 

ons gisteren, we speelden in Carré en Willeke 

Alberti zong ook een lied, een van de twaalf 

acts. Ik stond buiten een sigaretje te roken, er 

kwam een Mercedes voorgereden en Willeke 

Alberti stapte uit. Ik ging helemaal stuk!” 

Sophia: “Ik had ook een momentje met haar, 

we stonden het applaus te ontvangen, zo dat 

je drie keer op en af moet en buigen met z’n 

allen, het was voorbij en ik voel dat iemand 

een arm om mij heenslaat. Ik kijk om, recht in 

de vriendelijke ogen van Willeke Alberti. Een 

fanmomentje.” Giorgio: “Ze zei zoiets van wat 

was het mooi he.” Sam: “Ze knuffelt je echt 

met haar ogen.”

Tourdata
5 oktober releaseparty Sexyland

13 dec Patronaat Haarlem

14 dec Nieuwe Nor Heerlen

19 dec Vera Groningen

20 dec Burgerweeshuis Deventer

21 dec Rotown Rotterdam

www.45acidbabies.com
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Jarenlange daling 
lijkt gestabiliseerd

Nu nog 570 
coffeeshops 
in Nederland
Eind 2018 telde Nederland 567 coffeeshops 

verspreid over 102 gemeenten. In 2016 waren 

er nog 573 coffeeshops. Er zijn 14 coffeeshops 

verdwenen en acht bijgekomen. In 2019 lijkt de 

stabilisatie door te zetten. In maart 2019 is het 

aantal coffeeshops iets gestegen naar 570. 

Dat blijkt uit de cijfers van onderzoeksbureau Breuer & Intraval, dat in 

opdracht van het WODC het tweejaarlijkse onderzoek deed naar het aantal 

coffeeshops in Nederland en het coffeeshopbeleid.

BIBOB

De coffeeshopdichtheid (gemiddeld aantal inwoners per coffeeshop) ligt 

eind 2018 op 33.489 voor de 102 coffeeshopgemeenten, minder dan eind 

2016 toen het 32.671 bedroeg. Geen wonder dat het steeds drukker wordt in 

de coffeeshops. De belangrijkste redenen voor het verdwijnen van 

coffeeshops zijn sluitingen door een negatief BIBOB-advies (Wet 

Bevordering Integriteitsbeoordelingen door het Openbaar Bestuur) en 

overtreding van de gedoogcriteria. Dat er acht coffeeshops zijn 

bijgekomen komt omdat er nieuwe coffeeshops in de plaats zijn gekomen 

van shops die zijn gesloten. Daarnaast wilden enkele gemeenten het 

aantal coffeeshops nader overeenstemmen met het maximum aantal 

coffeeshops dat in de gemeente is toegestaan.

Gemeentelijk beleid

In vergelijking met de voorgaande meting is in het gemeentelijk beleid 

volgens het onderzoek weinig veranderd. Eind 2018 hebben 266 (70%) van 

de 380 gemeenten een nulbeleid, in deze gemeenten worden geen 

coffeeshops gedoogd, terwijl er 12 (3,2%) gemeenten zijn die geen 

coffeeshopbeleid hebben. Die gemeenten leggen alle 

verantwoordelijkheid bij hun buren en menen dat hun inwoners geen wiet 

roken. Er zijn 102 gemeenten (26,8%) met een gedoogbeleid voor 

coffeeshops. Die hebben nog steeds een maximumbeleid, waarbij het 

aantal coffeeshops het maximum niet mag overschrijden. 

Regionale afspraken

De meeste gemeenten die hun beleid nader specificeren geven aan dat er 

regionale afspraken zijn gemaakt. Die afspraken hebben voornamelijk 

betrekking op het al dan niet (actief) handhaven van het 

Ingezetenencriterium. Dat houdt in dat buitenlanders geen wiet mogen 

kopen. Verder zijn er 12 gemeenten die aangeven dat zij een uitsterfbeleid 

voeren. In 83 van de 102 coffeeshopgemeenten is het aantal coffeeshops 

gelijk aan het vastgestelde maximum. Voor 11 gemeenten geldt dat het 

aantal coffeeshops in de gemeente lager is dan het vastgestelde 

maximum. Vijf van deze 11 gemeenten hebben maatregelen genomen om 

te zorgen dat er coffeeshops bijkomen, zodat in de lokale vraag naar 

cannabis kan worden voorzien. In acht gemeenten is het aantal 

coffeeshops hoger dan het maximum.

Handhavingsbeleid

Bijna alle 102 coffeeshopgemeenten hebben de gedoogcriteria in het 

beleid opgenomen. Het praktische toezicht op coffeeshops is in het 

overgrote deel de taak van politie en gemeente. Dat zijn er evenveel als bij 

de vorige meting. De helft van hen heeft niet specifiek vastgesteld wat voor 

soort controles er plaatsvinden. Bij de andere helft zijn er 

onaangekondigde controles bij de coffeeshops. De controlefrequentie is 

door de meeste gemeenten niet in het beleid opgenomen. Als de 

frequentie wel is vastgelegd, dan ligt deze vaak tussen twee en vijf 

controles per coffeeshop per jaar.

Sanctiebeleid

Van de 102 coffeeshopgemeenten geeft de overgrote meerderheid 

(94,1%) aan dat de bestuursrechtelijke sancties voor het overtreden van de 

gedoogcriteria zijn vastgelegd in de handhaving. Dan volgt een 

zogenoemd sanctietraject of stappenplan. In het sanctietraject nemen 

gemeenten daar doorgaans alle criteria op, met uitzondering van het 

I-criterium. In 2018 is het I-criterium door 55 gemeenten opgenomen in 

het sanctietraject, één meer dan de vorige meting in 2016 toen dit er 54 

waren. Het gaat interessant worden hoe de wietproef invloed gaat krijgen 

op deze cijfers de komende jaren.

www.breuerintraval.nl/

Door: Rob Tuinstra
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High Fashion
in New York

Korto Momolu is een mode-ontwerpster die in de VS bekendheid verkreeg 

na deelname aan de mode-competitie Project Runway in 2012. De in 

Liberia geboren ontwerpster heeft sindsdien furore gemaakt. Onlangs 

maakte ze voor de New York Fashion Week een cannabis collectie.

De organisatie Women Grow is een netwerk van vrouwen die werkzaam 

zijn in de cannabisindustrie. Zij waren met Momolu verantwoordelijk 

voor de introductie van veel nieuwe hennepmode tijdens de laatste 

Fashion Week in New York. Momolu: “We gebruiken hennep, maar ook 

jute en kurk. Het is niet om high te worden, maar om een statement voor 

duurzaamheid te maken.” Ze woont in de Amerikaanse staat Arkansas, 

waar het gebruik van cannabis nog steeds verboden is. Mediwiet is wel 

toegestaan en ze heeft in haar naaste familie meegemaakt hoe 

cannabis een pijnbestrijder kan zijn. Zelf gebruikt ze CBD-producten. 

Chanda Macias van Women Grow: “We willen een stigma doorbreken. 

Onze boodschap is duidelijk: Empowerment, Inspiration en Education. 

Wij willen de positie van vrouwen verbeteren en tegelijkertijd de 

geweldige effecten voor de gezondheid van cannabis onder de 

aandacht brengen.” Dat is prima gelukt, zoals je op de foto’s kunt zien.

Door: redactie Highlife
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Vorige jaar overleed de Schotse schrijver 

Philip Kerr plotseling op 62-jarige leeftijd. 

Nu is zijn laatste postume Bernie Gunther 

roman verscheen; het 14de deel. Alsof Kerr 

met een voetbalgrootheid wil wedijveren is 

zijn laatste werk wederom van hoge klasse. 

Metropolis is een meesterwerk waarin Kerr 

nogmaals laat zien waarom de Gunther-serie 

zo hoog gewaardeerd was. De acteur die 

er voor zorgde dat een geheel eigen genre 

(misdaadromans tijdens het nazi-regime) 

zoveel navolgers kreeg, zet Gunther nu in op 

de jacht naar een seriemoordenaar die niet 

alleen prostituees scalpeert, maar ook nog 

eens kreupele oorlogsveteranen koelbloedig 

vermoord. Het is Philip Keer op zijn best. Wat 

een gemis dat er nooit meer een nieuw boek 

van zijn hand zal  verschijnen.
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Ja, het is een feest om deze film te bekijken, 

maar beklijft het nog zoveel als bij de eerste 

Tarantino-films? Nee. En dat is jammer. 

Misschien zijn we toch te verwend geraakt. 

Maar er moet gezegd, heel veel spektakel zit 

er niet in de toch ruim twee uur durende film. 

Dat wordt tot het einde bewaard. Toch is het 

ook wel genieten, daar zorgen DiCaprio en Pitt 

wel voor. Qua beelden is LA perfect neergezet 

en voor de fans van expliciet geweld is 

er uiteindelijk een laatste bevredigende 

Tarantino-scene. Het relaas over de 

uitgebluste acteur DiCaprio en zijn stuntman 

Pitt en de ode aan het oude Hollywood kijkt 

met gemak weg. Maar helaas blijft de echte 

bewondering (of verrassing) weg.

In de hooglanden in Schotland worden de 

verbrandde resten van een vrouw gevonden. 

Na forensisch onderzoekt blijkt het om de 

resten van een verdwenen advocate te 

gaan. Tegelijkertijd worden in een park in 

Edinburgh kort achter elkaar pasgeboren 

baby’s in een park achtergelaten. De 

inspecteurs Luc Callanach en Ava Turner 

hebben hun handen vol. Het onderzoekt 

verloopt moeizaam en er vallen nieuwe 

slachtoffers. Er lijkt sprake te zijn van 

een sadistische en uiterst doortrapte 

seriemoordenaar. Lukt het hen deze maniak 

te stoppen? Perfecte resten is het eerste 

deel in een serie rond Callanach en Foster. 

Het is een gedegen politieroman met enkele 

verrassende wendingen.

ONCE UPON 
A TIME IN 
HOLLYWOOD
Quintin Tarantino
Met: Leonardo DiCaprio, Brad Pitt en 

Margot Robbie

METROPOLIS
Philip Kerr
Boekerij

PERFECTE 
RESTEN
Helen Fields
Ambos/Anthos
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De Noorse Jenny Hval vertelt graag sprookjes, 

verwondert zich, vraagt zich een en ander 

af, en graaft ook diep in ongemakkelijke 

onderwerpen, vooral op het gebied van 

gender en seksualiteit. Alles op totaal spaced-

out en pakkende jaren tachtig synthesizer 

deuntjes, dat dan weer wel. Subliminale 

hersenspoeling? Als artiest op het raakvlak 

van poëzie, proza, performance en politiek 

weet ze zo in ieder geval haar boodschap en 

ook blijdschap naar voren te brengen. Haar 

fijne zingzegfluisterstem wordt hier en daar 

ondersteund door zusters van de zaak, wat 

voor wat afwisseling zorgt maar niet echt 

noodzakelijk is, ze redt zich prima zelf.

Dominik Eulberg combineert techno en 

ornithologie, oftewel vogelkunde. Sinds 1993 

gebruikt de producer de natuur als een bron 

van inspiratie voor zijn werk, en fladderen 

geluiden en ideeën uit flora en fauna door 

zijn soepele funky beats. Maar dat moet 

dan voor Mannigfaltig (Veelvoudig) zijn 

geweest, want op dat recente album valt 

geen onvertogen getsjirp te horen. Wel 

superlieflijke, lekker sprankelende techno 

waarbij de geest vrij waait, en de ritmes de 

ruimte kiezen. Ondanks alle hippievertoon is 

Eulberg nog wel zo straight om de tracks in 

een cijferspelletje te kaderen, met titels als 

eendagsvlieg, zevenslaper en elfenbeen.

Heel fijne serie die terecht genomineerd is 

voor meerdere Emmy’s en al diverse andere 

prijzen in de wacht sleepte. Benicio Del Toro, 

Patricia Arquette, Paul Dano en Bonnie Hunt 

vertolken de hoofdrollen, Ben Stiller tekende 

voor de regie en produceerde de serie 

die gebaseerd is op ware gebeurtenissen. 

Escape at Dannemora gaat over twee 

gedetineerden die hulp krijgen van een 

getrouwde gevangenismedewerkster bij 

hun ontsnapping uit een gevangenis in het 

noorden van de staat New York. De talloze 

plotwendingen van dit bizarre verhaal 

maken één ding duidelijk maken; iedereen 

in Dannemora, van de gevangenen tot de 

werknemers, is op zoek naar een uitweg.
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 BOOKS, MOVIES & MUSIC

ESCAPE AT 
DANNEMORA
Ben Stiller
Met: Benicio Del Toro, Patricia Arquette 

en Paul Dano

DOMINIK 
EULBERG
Mannigfaltig
(V2 Records)

JENNY HVAL
The Practice Of Love
(Sacred Bones Records)
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Mindhunter
Griezelig goed zonder bloed

FILMS / SERIES

Door: Rob Tuinstra

Mindhunter is een misdaaddrama over een kersverse FBI afdeling die op seriemoordenaars jaagt. De serie 

is griezelig goed, ondanks dat er bijna geen druppel bloed te zien is. Opmerkelijk, want Amerika’s meest 

notoire seriemoordenaars komen aan bod. Maar regie en script zijn fenomenaal en de auteurs in topvorm.

Bill Tench en Holden Ford van de Behavioral 

Science Unit van de FBI beginnen in 1977 aan een 

serie ondervragingen met opgepakte serie-

moordenaars. Ze willen proberen om te 

begrijpen wat hen tot hun daden aanzet. Zo 

hopen ze toekomstige verdachten makkelijker 

op te sporen. Agenten van andere afdelingen 

hebben flink wat moeite met hun werk en vinden 

het ronduit bizar wat ze doen. Tench en Holden 

zetten door en langzaam winnen ze aan respect. 

Seriemoordenaars
Naast de fenomenale acteerprestaties van de 

beide hoofdrolspelers Holt McCannaly (Tench) 

en Jonathan Groff (Holden) blinkt de serie uit in 

de ijzingwekkende rollen van hun studieobjec-

ten. Seriemoordenaars zijn natuurlijk al uitermate 

verontrustend, maar op de een of andere manier 

zijn ze in Mindhunter nóg dodelijker en killer dan 

in welke bloederige film ook. Ed Kemper, alias 

The Co-Ed Killer, is misschien wel een van de 

meest macabere personages in de serie. 

Tegelijkertijd is hij hoogst intelligent; hij zou een 

IQ van 136 hebben. Kemper vermoordde 

minstens tien studenten en had daarna seks met 

de levensloze lichamen. Meer gruwelijke details 

komen in de serie aan bod.

Seriemoordenaars
In Mindhunter zien we Kemper regelmatig omdat 

Holden Ford ronduit gefascineerd is door hem. 

Ford moet door zijn collega Tench meerdere 

malen tot de orde geroepen worden, want zijn 

fascinatie lijkt soms om te slaan in een perverse 

belangstelling. Tench moet van de nieuwe baas 

van de afdeling als een soort babysitter van Ford 

fungeren, maar heeft meerdere problemen. 

Want er gebeurt een verschrikkelijk drama in zijn 

gezin en dat vergt zijn tol.

Charles Manson
Naast Ed Kemper ziet het tweetal kans om andere 

seriemoordenaars naar hun beweegredenen te 

vragen. In seizoen 2 komt Charles Manson voorbij. 

Het is haast griezelig om te zien hoeveel acteur 

Damon Herriman op Manson lijkt (Fun fact: ook in 

Once Upon a Time in the West van Quintin 

Tarantino speelt dezelfde acteur Manson). 

Wederom laat Tench zich gaan en is het Ford die 

Mansons gedachtengang (teveel?) kan volgen. 

Beide agenten worden inmiddels bijgestaan 

door Dr Wendy Carr, die hun studie wetenschap-

pelijk moet ondersteunen. 

Ware feiten
De serie is op ware feiten gebaseerd. Dat maakt 

het nog intrigerender. John E. Douglas werkte van 

1970 tot 1995 voor de FBI en interviewde in die 

periode seriemoordenaars. Daarover schreef hij 

het boek ‘Mind Hunter: Inside FBI’s Elite Serial 

Crime Unit’. De Amerikaanse betaalzender HBO 

en regisseur David Fincher (Se7en, FightClub) 

zetten de eerste stappen naar een tv-serie in 

2010. Uiteindelijk verhuisde de productie naar 

Netflix. De rest is geschiedenis. David Fincher 

heeft verklaard dat hij 5 seizoenen wil maken. 

Geen enkel probleem, wat mij betreft.
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Erfgoed is een breed begrip, dat staat 
voor alles dat is overgeleverd uit het 
verleden. Bij erfgoed wordt meestal 
gedacht aan materieel erfgoed, 
bijvoorbeeld een historisch gebouw of 
landschap dat mensen graag willen 
behouden. Maar je kunt ook denken 
aan tradities en rituelen die ons na aan 
het hart liggen, omdat wij ze van huis 
uit hebben meegekregen en ook weer 
aan volgende generaties willen 
doorgeven. UNESCO noemt dat 
immaterieel erfgoed, maar je zou het 
ook levend erfgoed kunnen noemen. 
Erfgoed dat door mensen van nu, na 
zoveel jaar nog steeds beleefd wordt. 
Bij Immaterieel erfgoed moet je 
denken aan: orale tradities, 
uitdrukking en taal, podiumkunsten, 
sociale gewoonten, rituelen en 
feestelijkheden, traditionele kennis 
over de natuur en oude ambachten. Het 
Brabants worstenbroodje is 
bijvoorbeeld in 2016 toegevoegd aan 
deze lijst, evenals Reggae als 
muziekvorm in 2018.
Bron: Wikipedia/UNESCO

It’s a fact - Check!

NEDERLANDS ERFGOED!

Door: Dimitri Breeuwer | Foto’s: The Bulldog

“Werelderfgoed is cultureel en natuurlijk erfgoed dat wordt beschouwd als onvervangbaar, uniek en 

eigendom van de hele wereld, en waarvan het van groot belang wordt geacht om te behouden. 

Daarom zijn wij van mening dat de unieke Nederlandse coffeeshop, spil van het effectieve 

Nederlandse drugsbeleid waar mondiale navolging is, op de UNESCO Werelderfgoedlijst thuishoort.” 

Zo begon in 2012 ons ANP-persbericht om wereldwijd aandacht te vragen voor het belang van de 

Nederlandse coffeeshops voor cannabis consumenten en de grote wens om het behoud van deze 

functionele cannabiswinkels te waarborgen. Deze algemene wens bleek des te meer tijdens het 25 

jarig jubileum van de Bond van Cannabis Detaillisten waar ik onlangs aanwezig was namens 

CannaWijzer. Henk de Vries, oprichter van de legendarische coffeeshop “The Bulldog” werd daar in 

het zonnetje gezet en kreeg symbolisch een UNESCO-oorkonde uitgereikt voor de filosofie die hij al 

meer dan 40 jaar uitdraagt met zijn uitvinding van ‘de coffeeshop’. En voor zijn visie dat de 

coffeeshop een sociale functie moet uitdragen en een veilige plek moet (blijven) bieden aan 

gelijkgestemden. 

“Een plek waar je als mens de vrijheid hebt 
om je jointje te roken en te zijn wie je bent”, 
aldus Henk de Vries van The Bulldog. 
Iedereen die wel eens in een coffeeshop komt voelt dat ook. Een gevoel dat je geen vreemde bent 

maar onderdeel van een grote familie op een plek waar mensen graag samen komen vanuit alle 

uithoeken van de wereld, vriend en vijand bij elkaar in alle vormen en maten. Nederland heeft 

daarmee een unieke eigen cultuur opgebouwd die wereldwijd de hemel in wordt geprezen. Een 

sociaal maatschappelijk fenomeen die mensen bij elkaar brengt in een tijdperk van egoïsme, haat 

en polarisatie en die ons ook nog eens beschermt tegen de gevaren van harddrugs en verslavende 

medicijnen. Daarom is het helemaal niet zo gek om de ‘coffeeshop’ als maatschappelijk fenomeen 

op de lijst van immaterieel erfgoed van UNESCO te plaatsen. 

Meer waardering meer waarborg
De Nederlandse coffeeshop en de scheiding der markten die daarmee gecreëerd is heeft 

Onze unieke cannabiscultuur 
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aantoonbaar gezorgd voor sociaal maatschappelijke integratie, minder 

drugsverslavingen, reductie van criminele activiteiten, sociaal 

preventieve interactie, en met dat alles bescherming van de consument. 

De zogenoemde ‘Harm Reduction’ 
waarvoor Nederland door de hele 
wereld met een jaloerse blik wordt 
bekeken. 

Alleen al daarom verdient de coffeeshop veel meer waardering dan dat 

ze nu krijgt. Een coffeeshop is niet perse een probleem maar vaak juist 

een oplossing voor meerdere problemen. Om dat te onderstrepen gaan 

we op initiatief van August de Loor, samen met nog een aantal 

sleutelfiguren in de cannabissector, opnieuw een poging wagen om onze 

cannabiscultuur te eren met een plek op de UNESCO erfgoedlijst. In april 

2012 deden wij al eens een poging - toen nog als WeSmoke - om hier 

draagvlak voor te krijgen en er was wereldwijd bijval voor dit briljante idee. 

Ons ANP-persbericht prijkte op honderden websites wereldwijd en werd 

in 7 talen vertaald. De positieve respons was enorm!

Wat in 2012 in eerste instantie als een ludieke actie werd bedacht en 

neergezet zal dit keer serieuze opvolging krijgen. Vooral omdat de 

toekomst van de coffeeshops nog steeds onzeker is. Wat brengt 

bijvoorbeeld het komende wietexperiment ons? Wat verandert er straks 

überhaupt bij legalisering van cannabis? Ongetwijfeld zullen er andere 

vormen van verkoop en verkooppunten ontstaan voor al de verschillende 

doelgroepen. Dat is ook prima, cannabis moet uiteindelijk voor iedereen 

toegankelijk zijn. Echter mag dit wat ons betreft nooit ‘in plaats van’ zijn 

maar gewoon naast ons culturele erfgoed, de coffeeshop! 

Cannabis is meer dan alleen het 
product, cannabis is een 
levensstijl, een levensredder, een 
filosofie en voor sommigen zelfs 
een geloof. 

Samen met andere mensen en organisaties zullen we de officiële weg 

bewandelen en er alles aan doen om UNESCO te overtuigen van ons 

culturele erfgoed wat bewaard moet blijven voor de generaties na ons. 

Sta jij ook achter dit idee? Schrijf ons via het contactformulier op 

Cannawijzer.nl alvast een brief met je motivatie zodat wij dit kunnen 

toevoegen in het dossier en mee kunnen nemen in de aanvraag bij 

UNESCO. Het is in elk geval een serieuze poging waard! 

August de Loor: “Het is cannabis 
wat mensen pleziert, het is de 
coffeeshop die mensen 
samenbrengt!” 
Meer informatie op Cannawijzer.nl 
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C/ Dr. Nicasio Benlloch nº36-38 · 46015 · Valencia · Spain · +34 963 890 403 / +34 628 593 887
WHOLESALERS: +34 963 473 730 / +34 963 404 289 · info@sweetseeds.es

Sale forbidden to people under 18 years old. Seeds for collection purposes exclusively. It is illegal to make them germinate. They are not for agriculture purposes. Consult laws about cannabis applied in your 
place of residence. Sweet Seeds® will not be accountable for illegal use of these seeds done by third parties.

THE ONLY ORIGINAL AND GUARANTEED SEEDS FROM SWEET SEEDS® ARE THOSE SOLD IN THEIR ORIGINAL PACKAGING. www.sweetseeds.com

THE CANNABIS EXPERIENCE

Honey Peach CBD®

Sweet Amnesia Haze®

Chem Beyond Diesel®,C.B.D.
CBD-rich Chem Dawg geneticCBD-rich Chem Dawg genetic

Green Poison XL Auto®
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The gods
must be crazy
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